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Declaració d’intencions i exposició de motius 
 
 

A continuació podreu trobar el que els integrants i col·laboradors de la candidatura de Més Progrés Lloret, 
creiem que el nostre poble necessita. També podreu trobar-hi el que creieu molts de vosaltres, tots aquells 
que heu participat amb les vostres propostes ¡o fins hi tot crítiques! En aquest procés de consolidació 
d'idees i objectius. 
 
La nostra vocació és municipalista, la nostra lleialtat amb els lloretencs i les lloretenques. No som filantrops 
avorrits ni arribistes sense escrúpols àvids de sous públics. No creem grans eslògans, no prometem canvis 
irrealitzables, no convidem potentats que ens apadrinin a canvi de la nostra lleialtat, tampoc intentem 
vendre més del que tenim al rebost. El que sí que tenim clar és que canviarem el que sigui necessari perquè 
aquest poble torni a funcionar amb eficàcia. En resum, no proposem res impossible. 
 
El consistori es distribueix en 21 regidors, per tant, per a establir govern estable cal que la llista més hàbil 
presenti onze avals a la seva proposta d'acció de govern. Desitgem ser nosaltres qui finalment gaudim de 
la vostra confiança. 
 
Algunes de les propostes són transversals i es podrien ubicar dins diverses categories, però per facilitar la 
lectura s'intentarà agrupar els conceptes de la forma més compacta possible. 
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EL MARC DE LA PROPOSTA 
 
 

CAPÍTOL DE LES PERSONES 
 
 

JOVENT, FAMÍLIA I GENT GRAN 

 
IGUALTAT D’OPORTUNITATS I ATENCIÓ A LA DIVERSITAT 

 
ESCOLES, CENTRES CÍVICS I LLARS D’INFANTS 

 
 

CAPÍTOL D’ENTORN 
 
 

SEGURETAT CIUTADANA, SANITAT I CIVISME 

 
MOBILITAT I VIALITAT 

 
MEDI AMBIENT, RESIDUS I ENERGIA 

 
 
 

CAPÍTOL D’ADMINISTRACIÓ 
 
 

PROXIMITAT, CIUTADANIA I PARTICIPACIÓ 

 
URBANISME, OBRA PÚBLICA I MANTENIMENT MUNICIPAL 

 
ORGANITZACIÓ MUNICIPAL, AUDITORIA I TRANSPARÈNCIA 

 
 
 

CAPÍTOL DE PRODUCTIVITAT 
 
 

DINAMITZACIÓ ECONÒMICA I OCUPACIÓ 

 
TURISME 

 

ESPORTS  
 

CULTURA, ESPECTACLES I ACTIVITATS 
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JOVENT, FAMÍLIA I GENT GRAN 

 
 

Infraestructures de les entitats i serveis que 
treballen amb infants i adolescents 
 
S’haurà de revisar l'estat dels locals de les entitats 
de lleure de la ciutat i acompanyar-les en la seva 
adequació i, per tant, dignificació. Cal també 
rendibilitzar els espais i promoure l'ús dels 
equipaments públics en franges 
horàries en les quals aquests estiguin 
buits. 
Aquí també pensem en promoure 
amb els centres educatius d'algunes 
zones de la ciutat plans pilots en la 
compartició d'espais i projectes 
educatius comunitaris, així com 
fomentar i promoure la relació entre 
centres educatius i entitats del tercer 
sector per a teixir aliances i nous 
projectes educatius comunitaris. 
I sens dubte, facilitarem el 
reconvertir locals antics o tancats en 
projectes socioeducatius gestionats 
per entitats de la ciutat. 
 
Els infants i els carrers 
 
Fomentar el joc al carrer i a les places 
de Lloret a partir de jocs específics a 
la via pública. Cal garantir que 
aquests facilitin les dinàmiques 
pròpies de la ciutat i el teixit 
comercial, així com que siguin espais 
segurs al joc infantil. 
En aquest esquema d’acció es 
revisarà la dotació amb el suport 
d’un procés participatiu adaptat a l’edat en què hi 
participin infants i joves de la ciutat. Aquí es 
cercaran opinions sobre la conveniència, ubicació i 
adequació dels equipaments. També s’efectuaran 
enquestes als pares de nens petits i amb tota 
aquesta informació es generarà un diagnòstic 
realista dels parcs infantils del poble. 
En el punt i apart que constitueix la gestió de la 
diversitat funcional, s’ha d’elaborar un pla que 
converteixi tots els parcs infantils en parcs 

accessibles, i si no es possible modificar certes 
instal·lacions, ampliar les zones d'esbarjo infantil 
amb elements adaptats a les singularitats funcionals 
més comuns. 
 
Compromís ampli amb els joves vulnerables 
 
Entenem que el jovent es l’eina del futur i la que 
realment obre oportunitats per a tota la societat. 
Per que aquesta es desenvolupi correctament, cal 

treballar en la reducció de les 
desigualtats que molts cops 
s’acarnissen amb els infants i els 
joves. Forma part del nostre esperit 
afirmar que l’administració ha de 
treballar sempre com a instrument 
equilibrador i de justícia social, amb 
una cura molt especial per aquells 
que demà ens substituiran. 
Per tant, per garantir l’estabilitat 
social cal prioritzar l'atenció de joves 
amb major fragilitat. En aquest sentit 
proposem la creació d'una nova 
figura depenent dels serveis socials 
municipals,  que consistirà en un grup 
d'educadors familiars amb 
intervenció en nuclis amb majors 
dificultats parentals i/o amb 
dinàmiques relacionals de conflicte. 
Aquestes situacions no sempre en 
donen en llars amb situacions 
marginals o d'estrès econòmic 
extrem com a vegades cometem 
l’error de suposar, i aquest es un 
factor que es tindrà en compte a 
l’hora de desplegar els equips. 
En concret, es poden crear figures de 
referència als diferents barris que 
desenvolupin una tasca 

d'acompanyament en la mentoria socioeducativa 
amb nois i noies en situació de vulnerabilitat social i 
emocional en la transició cap a la vida adulta. 
L’ajuntament amb la seva poderosa capacitat de 
generar sinergies positives, també pot acompanyar 
a les entitats socioeducatives que actuen en virtut 
d’acords supramunicipals en la incorporació i 
desplegament d’aquest nou model de serveis 
d'intervenció. 
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Veiem imprescindible valorar que la situació de 
vulnerabilitat d’una persona no sempre està 
correlacionada amb una dinàmica generacional 
concreta, i que per tant els programes 
d’acompanyament s’han de dissoldre d’una forma 
suau i no traumàtica que permeti al nou adult 
encarar les seves noves responsabilitats amb 
confiança, eficàcia i seguretat. 
 
Actuarem dins les competències municipals per 
desplegar total i efectivament la Llei 14/2014 de 
Drets i Oportunitats en la Infància i l'adolescència i 
tocarem les portes que faci falta per 
dotar de recursos la normativa per a 
que des de Lloret de Mar es pugui fer 
un absolut desplegament de la llei. 
 
Oportunitats laborals estacionals 
per a estudiants 
 
Volem facilitar l’establiment d’una 
xarxa d'empreses sensibles a la 
contractació temporal de nois i noies, 
estudiants en els darrers mesos d’una 
formació professional, o estudiants 
en plena instrucció acadèmica (a 
qualsevol nivell educatiu) que 
busquen treball durant l’estiu per 
pagar-se els estudis. En aquest casos 
el treball temporal i intens que 
proporciona Lloret avui en dia si està 
justificat i resulta molt útil per a que 
aquests joves puguin empoderar-se 
generant els seus propis recursos. 
Resultarà doncs necessari arribar a 
acords amb el teixit comercial i 
empresarial per al foment de 
l'ocupació juvenil local que 
compagina treball amb estudis. A 
partir d'aquí cal gestionar com 
regular les bonificacions en la 
contractació. 
Aquí cal plantejar una contradicció de la que som 
plenament conscients; promoure campanyes entre 
el teixit comercial i empresarial per a la contractació 
de nois i noies en situació de desocupació no  
implica tolerar la degradació de les condicions de 
treball dels que no son nois i noies. Això passa quan 
l’administració afavoreix econòmicament i sense 

criteri la contractació de persones de determinats 
col·lectius (per exemple els «becaris» de l’Europa de 
l’Est que tots hem vist treballant en certs hotels en 
condicions de semi explotació, a l’empresari li 
surten molt barats i després no volen contractar 
treballadors normals). El problema es pot estendre 
a qualsevol bonificació que estableixi una 
segmentació entre col·lectius que competeixen 
entre sí pel mateix ecosistema professional (franja 
d’edat, situació laboral prèvia etc.) 
Cal establir paràmetres de control per evitar el 
dúmping laboral que puguin general els programes 

de suport públics (per exemple, es 
pot regular la quantitat màxima de 
treballadors bonificats per col·lectiu, 
etc.). 
 
Oportunitats laborals a llarg termini 
 
Per ajudar realment als joves i als no 
tant joves, cal reformular la missió 
del SOM (Servei d’Ocupació 
Municipal) i reforçar els programes 
de col·locació i recerca de feina 
existents amb major dotació 
econòmica i professional. No volem 
més gestors administratius ni 
engreixar amb sous públics 
funcionaris desmotivats i indolents 
com els que molts cops trobem al 
SEPE o a l’administració autonòmica, 
el que entenem que fa falta son 
orientadors laborals capaços de 
discernir les teves potencialitats, fins 
i tot les que desconeixes que 
posseeixes. Per això calen persones 
amb formació en el camp de la 
psicologia, i ens proposem realitzar 
una crida amb selecció curricular 
exhaustiva en aquest sentit. 
Per facilitat sinergies, volem 

aglutinar els serveis d'ocupació al mateix edifici que 
els serveis socials, això facilitarà la millora de la 
coordinació i la consciència de la intervenció 
conjunta. Amb aquest nou esquema organitzatiu es 
podrà difondre i millorar l'accessibilitat a les 
tècniques de recerca de feina i crear un programa 
personalitzat de recerca de feina a persones en risc 
d'exclusió i baix nivell de qualificació, prestant molta 
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atenció en les ofertes formatives de segona 
oportunitat per als més joves. 
Con comentarem mes endavant, no es viu només 
del suport social, també ens convé vincular tots els 
programes de formació professional a projectes 
reals d'incentivació empresarial, retenció del talent, 
reactivació i diversificació econòmica. A part 
d’avançar amb la diversificació també cal conèixer 
els buits laborals que existeixen ara mateix per tal 
de crear programes formatius orientats a cobrir 
aquestes mancances. 
 
Compromisos vers la gent gran 
 
Proposem una ciutat oberta i 
amable, amb la gent gran com a 
protagonista de la vida amb 
oportunitat de continuar sent 
persones amb capacitat d'aportar. 
Parlem de recursos assistencials i 
d'activitats específiques, però també 
de vincles intergeneracionals, 
d'espais compartits amb joves com 
poden ser en àmbits de cultura i 
habitatge i de lluita contra el 
maltractament i l’abandó dels avis. 
 
Persones dinàmiques més grans de 
65 anys 
 
Volem dissenyar i desenvolupar un 
programa d’itineraris d'activitat 
física i hàbits de salut per a la gent 
gran als parcs i places de Lloret de 
Mar, i cal estendre-ho 
equilibradament pels diferents 
barris de la ciutat, incloses les 
urbanitzacions. També volem 
potenciar tallers de manteniment 
intel·lectual i memòria als centres de 
proximitat. 
Des de punt de vista dels serveis socials, es necessari 
quantificar les càrregues econòmiques i d'habitatge 
que assumeix la gent gran en suport als seus fills o 
nets, reconèixer les hores de dedicació a la cura 
d'infants que es realitza i mesurar situacions de 
precarietat econòmica encobertes sota el vel de la 
definició administrativa de «unitat familiar». 
També es por desenvolupar el projecte "Cult65" de 

contribució i participació activa de la gent gran a la 
cultura i l'art, i promoure a la participació dels 
majors de 65 anys en activitats solidàries o de 
voluntariat. 
Revisarem i inventariarem la xarxa de mobiliari de 
jocs biosaludables que més agraden a la gent gran, 
la seva ubicació i el seu estat de manteniment, es 
repararà tot el que estigui trencat i considerarem 
establir punts d’aquest tipus en algunes zones 
verdes de les urbanitzacions, previ anàlisi de la 
distribució poblacional (necessitats reals) i un 
procés de consulta ciutadana dirigit en un marc més 

ampli com per exemple els 
pressupostos participats. 
 
Gent gran major de 80 anys amb 
bona salut 
 
Volem donar impuls al programa 
PAUSS-80 (Programa d'Atenció a 
Domicili d'Urgència Social i Sanitària 
per a majors de 80 anys). També 
considerem convenient basar 
l'atenció de la gent gran en el model 
ACP (Atenció Centrada en la Persona) 
i crear el Programa BAMI a Lloret de 
Mar (Biblioteca Mòbil de gestió i 
intercanvi) per abordar l'aïllament de 
la gent gran. També cal millorar 
l’atenció a domicili de persones post 
alta hospitalària. En aquest sentit 
volem facilitar la reducció de costos 
pel servei de teleassistència a 
persones majors de 80 anys, molt 
especialment per a aquells que 
pateixen situacions concurrents com 
les descrites abans. 
Cal definir i executar un Pla de 
Construcció de Pisos Tutelats per 
Gent Gran, arrelats a la proximitat 

territorial i l'accessibilitat a persones i serveis. 
Parlem de la creació d'habitatge tutelat de lloguer 
social per a persones grans amb serveis adaptats a 
les seves necessitats i amb el pagament d'un cànon 
adaptat segons els ingressos i amb serveis de 
suport. 
Lloret també por avançar en l’establiment d'un 
programa de relacions de confiança entre persones 
grans i joves, companyia i ajuda a canvi d'habitatge, 
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instaurant el programa "Viure i conviure" que ja s’ha 
provat en d’altres ciutats amb èxit. 
Desitgem crear un projecte de serveis de suport a 
les persones grans amb problemes de mobilitat: 
arranjaments, compres bàsiques, tirar les 
escombraries, perruqueria, club de lectura i del 
diari, passejos... també promoure campanyes de 
sensibilització i grups de suport per gestionar 
correctament la gran diversitat que existeix dins el 
col·lectiu de la gent gran. 
Finalment, cal promoure campanyes d'atenció 
comunitària de prevenció d'accidents domèstics, de 
supervisió i col·laboració entre veïns, de foment de 
l'activitat física i intel·lectual així com la creació d'un 
banc d'ajudes tècniques municipal, a ser possible 
cercant l’intercanvi solidari amb famílies que tenen 
aquests dispositius i ja no els necessiten per que els 
seus avis ja han marxat (crosses, cadires, 
caminadors...). 
No ens oblidem que urgeix millorar els canals de 
coordinació entre els serveis sanitaris, treballadors 
socials i geriatria. Sens dubte, també cal crear un 
mecanisme de prevenció, detecció i erradicació del 
maltractament i l’abandonament ocult a la vellesa. 
 
 
Atenció a la gent gran amb gran dependència 
 
Amb les eines competencials disponibles al 
consistori, donarem prioritat administrativa de 
forma PROACTIVA als expedients de persones amb 
alta dependència, sobre tot avis al final de la seva 
vida amb esperança de vida molt limitada. També a 
tota aquella persona perjudicada per situacions de 
dependència II o III sobrevingudes i no previsibles 
(per exemple, per ictus, malaltia degenerativa etc.). 
Molts avis es troben de cop en situació luctuoses i 
es un infern tant per ells com pels qui els ajuden, qui 
es troben de cop en un embolic burocràtic. En els 
casos més greus, cal donar prioritat a les places de 
residència a les persones amb alta dependència 
sobrevinguda i demostrable, quan així ho sol·licitin 
els seus cuidadors. 
Aquí resultarà just proporcionar moltes més eines 
personals, econòmiques i professionals als 
cuidadors no professionals que es fan càrrec amb 
recursos propis de les persones fràgils i/o 
dependents. 
S’ha d’avançar en la correcta execució del programa 

QualiSAD que garanteixi un servei d'atenció a 
domicili de qualitat. Proposem canviar el sistema 
organitzatiu de l'actual SAD. Cal establir un equip de 
professionals de suport i seguiment assistencial, 
que realment facin un seguiment i no una mera 
gestió burocràtica. També es necessari un equip de 
logística amb professionals de recursos humans i 
intervenció directa. 
També cal rebaixar els límits d’ingressos de la taula 
de beneficis fiscals i establir una progressivitat per a 
que més persones puguin accedir a les bonificacions 
del Servei d’Atenció Domiciliaria (SAD). La tarificació 
actual no es justa i s’ha de corregir. 
Desitgem garantir la formació continuada dels 
cuidadors professionals i dignificar i posar en valor 
aquest treball en una societat cada cop més 
envellida. 
 
 
Serveis funeraris 
 
Atès que el sector està liberalitzat però el cost dels 
sepelis continua sent descarat i abusiu ja que un 
grup molt reduït d'empreses controla l'activitat com 
ho faria un càrtel, estudiarem vies provades a altres 
ciutats per trencar el monopoli i que l'Ajuntament 
de Lloret de Mar pugui proveir un servei funerari 
bàsic i digne a preu públic, obert a tots els ciutadans 
independentment del nivell de renda. 
 
Menjadors públics, tant infantils com geriàtrics 
 
Pels més petits, cal entendre i dotar el menjador 
com un espai educatiu dins del projecte educatiu 
dels centres. Com es comenta en un altre punt, cal 
facilitar l'accés a un preu públic durant tot l'any al 
servei de menjador a les famílies amb majors 
dificultats. Quan les dificultats siguin econòmiques 
es prestarà ajut en forma de subvenció del 
menjador, quan siguin organitzatives (per 
incompatibilitat laboral demostrable amb l’horari 
d’atenció alimentaria dels fills) es donarà prioritat 
en l’elecció de torns. 
Tant pels avis com pels nens, volem assumir la 
gestió directa dels menjadors des dels mateixos 
centres quan finalitzi la concessió del servei que 
pugui existir. Tenim molts centres i molta expertesa 
en hostaleria, per tant podria ser viable 
l’establiment d’un servei de càtering propi que 
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permeti millorar l'oferta alimentària que s'ofereix 
als menjadors, amb especial seguiment de les 
necessitats de persones amb al·lèrgies o necessitats 
alimentàries particulars, així com promoure el 
consum de productes de proximitat i de provisió 
local. 
De nou pensant en els nens, volem garantir l'oferta 
als centres educatius d'Educació Infantil, Educació 
Primària i Educació Secundària els 5 dies a la 
setmana durant tot el curs escolar i obrir serveis de 
menjador en períodes no lectius vinculats a 
activitats socioeducatives que es realitzin des 
d'entitats de base comunitària. 
No volem enganys i coneixem de primera mà els 
problemes que hi ha hagut en el passat, per tant fem 
saber que els regidors en persona hauran 
d’asseure’s a taula de forma regular tant amb els 

nens com amb els avis dels centres assistencials per 
a verificar de primera mà la qualitat del servei 
prestat. 
Posarem mitjans per la creació d’un menjador social 
municipal, prioritàriament gestionat per entitats 
sense ànim de lucre i associacions del poble que hi 
puguin estar interessades. 
Més reivindicacions a la Generalitat... 
 
Ens proposem d’exigir la construcció d’una vegada 
per totes de la nova residència pendent, la 
construcció del Centre de Dia pendent, el 
finançament per a la construcció d’habitatges 
tutelats per gent gran, així com reclamar ajuts en el 
transport als centres de dia i demanar la disminució 
del temps d'espera en tot el circuit de la Llei de la 
Dependència. 
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IGUALTAT D’OPORTUNITATS I ATENCIÓ 
A LA DIVERSITAT 

 
 

Compromisos amb l’atenció a les persones 
 
La ciutadania és l'eix central del programa de Més 
progrés Lloret de Mar. Una ciutadania que ha de 
sentir-se digna, respectada i amb igualtat 
d'oportunitats a la ciutat. Proposem mesures que 
combatin la pobresa de forma conjunta amb el teixit 
associatiu. Volem que la sanitat, les prestacions 
socials, l'habitatge, l'accés a energies i l'ocupació 
siguin drets bàsics garantits, allunyats de polítiques 
paternalistes que generen dependència vers l’estat 
o d'altres basades en l'exclusió i el rebuig. 

 
La llar es l'última defensa de les persones 
 
L’Ajuntament acatarà i complirà diligentment totes 
les ordres judicials, però entenem que cal establir 
regles per no permetre situacions de desnonaments 
sense alternativa habitacional per la via ràpida amb 
persones vulnerables implicades: menors, persones 
amb limitacions funcionals, persones en risc 
d’exclusió social etc.. Parlem, en definitiva, d'un dels 
drets bàsics consagrat a la nostra Constitució que 
permet defensar les persones en situacions de 
vulnerabilitat extrema vers especuladors o grans 
tenidors sense escrúpols. 
Després ja parlarem de mesures que obrin portes o 
alleugereixin aquest pesar, el primer es que les 
persones vulnerables no es quedin mai al carrer. 
Tampoc oblidem que cal continuar treballant de 
forma integral per a la inclusió social de persones 
sense llar i liderar aquesta lluita en l'àmbit comarcal, 
en aquest aspecte esperem rebre suport de la 
Generalitat o del Govern Central, ja que la 
indigència es un problema col·lectiu que supera 
l'àmbit municipal. 
 
Pobresa energètica 
 
Volem prendre mesures addicionals per garantir el 
subministrament essencial d'aigua i llum a famílies 
en situacions amb diferent grau de complexitat vital 
(problemes econòmics, discapacitat, edat, per citar 
alguns) amb la creació en el marc dels serveis socials 

municipals d’un servei d'emergència dedicat a la 
contingència de la pobresa energètica. 
Aquest servei haurà de ser àgil i directe, sense cita 
prèvia, per a ajudar en les gestions immediates 
davant de qualsevol tall o vulneració del 
subministrament, amb molta atenció vers la gent 
gran, qui molt sovint pateix aquest greuge. 
En el marc polític i jurídic, reivindicarem a la 
Generalitat l'aplicació efectiva de la Llei 24/2015 
contra la pobresa energètica i el dret a l'habitatge. 

 
Compromís ampli vers la diversitat funcional 
 
Lloret de Mar és una ciutat que sempre ha mostrat 
sensibilitat vers les capacitats diverses, però encara 
reclamem un entorn més inclusiu i més accessible, 
sense barreres físiques i de mentalitat, sense 
mirades de rebuig i amb oportunitats laborals, de 
gaudi del temps lliure, d'accés a l'educació de 
qualitat i de participació activa en tots els àmbits 
(cultura, esports, associacionisme). Lloret de Mar ha 
de ser una ciutat en què el tracte adequat i la 
visibilitat de les persones amb discapacitats 
intel·lectuals, físiques i sensorials sigui una realitat. 
 
Defensa dels drets fonamentals 
 
Els serveis socials ajudaran a elaborar un protocol 
d'itinerari vital per a les persones discapacitades 
(des de la infància fins a la vellesa), tenint en compte 
les diferents necessitats que la seva condició 
planteja al llarg de la vida. En aquest sentit, no 
s’actuarà a cegues i es buscarà l’expertesa de les 
entitats que coneixen bé les diferents condicions de 
diferència funcional. 
Es durà a terme formació jurídica específica als 
treballadors municipals de base (OIAC), per a que 
puguin transmetre correctament  a  les persones 
amb capacitats diverses tot el que els cal saber per 
fer valdre els seus drets per ajudar-los a millorar el 
seu apoderament i poder anul·lar i denunciar 
qualsevol mena de marginació. En aquest sentit, 
també es podrà establir una figura d'enllaç entre els 
serveis jurídics de l’Ajuntament, les entitats i els 
propis serveis públics i privats de la ciutat en temes 
de drets i d'accessibilitat (física, intel·lectual i 
sensorial). 
Cal facilitar la cobertura informativa accessible de 
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l’activitat municipal. Les persones amb capacitats 
diverses han de poder accedir d'una forma inclusiva 
als canals de comunicació amb l’administració, 
facilitant l'atenció presencial per sobre de la 
telemàtica quan sigui necessari i fins i tot la recollida 
de peticions a domicili per part de funcionaris 
habilitats. 
També podem establir un conveni amb els canals de 
comunicació per retransmissió en directe 
(STREAMING) i donar espai a Nova Ràdio Lloret per 
comptar amb programes amb formats accessibles i 
a ser possible que comptin 
directament amb la participació de 
persones amb capacitats diverses. 
Podrà ser útil establir un vincle 
directe entre la regidoria d’igualtat 
d’oportunitats i la figura del Síndic del 
Ciutadà de Lloret de Mar per 
promoure la defensa dels drets de les 
persones amb singularitat funcional o 
discapacitats i que pugui actuar com 
a mediador en determinades 
circumstàncies (realitzant visites a 
domicili, per exemple). 
 
No oblidem als invisibles 
 
Es farà el possible per promoure 
suports a persones amb discapacitat 
amb percentatge inferior al 65%, ja 
que en l’actual sistema assistencial no 
tenen ajuts econòmics i molt sovint ni 
tant sols acompanyament. També es 
troben amb molta dificultat per 
accedir a mercat laboral ordinari. La 
reorientació proposada de l’activitat 
del SOC que es comenta en la secció 
anterior pot ser molt útil en aquest 
sentit. 
Podria ser molt productiu crear una 
guia de discapacitats invisibles per ajudar als 
treballadors públics,  o ja als propis ciutadans, a 
avaluar la situació de les discapacitats invisibles. 
També pot ser interessant fer un mapa de la ciutat 
a partir d'elles i promoure elements de 
sensibilització i recursos sobre com facilitar la vida a 
aquestes persones. 
Ara pensem per exemple en la gent amb problemes 
lleus de mobilitat, deficients visuals no greus, 

sordera no bilateral, gent amb problemes 
d’interacció social, petita dificultat intel·lectual o 
problemes psiquiàtrics esporàdics. ¿Tot això com 
s’indexa i com es pondera? Sembla força complicat, 
però ens proposem dur-ho a terme i intentar 
implementar eines que permetin millorar la vida 
d’aquestes persones. 
 
 
Entitats socials 
 

Considerem convenient donar més 
suport i recursos a les entitats 
petites que treballen en la gestió de 
la diversitat funcional i que 
mantenen un teixit social basat, en 
bona part, en el voluntariat. En 
aquest sentit es prioritari mantenir i 
incrementar el suport a les entitats 
consolidades de la ciutat que 
actualment estan patint la 
vulneració dels seus drets i la dels 
seus usuaris amb l'incompliment o 
demora injustificada dels pagaments 
pendents d'altres administracions. 
Però no cal confondre la solidaritat 
amb la ingenuïtat, ens proposem 
vigilar el que es presta a aquelles 
entitats que fan de les persones amb 
situacions complexes un negoci molt 
rentable (per exemple, via 
concessions administratives etc.) 
Ens guardarem d’aquelles entitats i 
fundacions obscures que 
s’aproximen amb interès 
especulatiu a l'erari públic i 
s’aprofiten de la gent vulnerable per 
a enriquir-se. Per altra banda, 
afavorirem tant com sigui possible a 
aquelles amb base local, de gestió 

transparent i auditable o que pel seu historial 
demostren que son realment, útils i socials. 
 
Accessibilitat a l’espai públic 
 
Per facilitar a les persones amb diversitat funcional, 
ens proposem elaborar una guia d'establiments 
accessibles físicament amb grau d’excel·lència o que 
disposen d’altres suports adaptats per a persones 
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amb límits intel·lectuals o sensorials. 
En el marc de la intervenció en l'àmbit privat, també 
volem promoure una campanya de conscienciació 
als establiments de la ciutat perquè tinguin en 
compte l'adaptació dels espais en aquest criteris 
d'excel·lència i, sobre tot, el tracte adequat a les 
persones amb singularitats motrius, intel·lectuals o 
sensorials. 
Cal millorar d'inspecció d’obra i assegurar que les 
obres, activitats i serveis als quals s'atorguen 
llicències segueixen els criteris i la normativa legal 
d'accessibilitat i que tots els edificis on tenen lloc 
serveis de pública concurrència garanteixen aquesta 
accessibilitat. A l’espai públic també volem millorar 
la senyalització urbana per a persones amb autisme 
(pictogrames), i crear un llibret amb pictogrames 
propis de Lloret de Mar a partir dels models més 
estandarditzats. Això por ser especialment útil en 
grans avingudes i zones pròximes a escoles amb 
alumnes d'educació especial o centres ocupacionals 
especials. 
Sens dubte, no ens oblidarem de fer un inventari 
obert en un procés de participació ciutadana de les 
barreres arquitectòniques que encara troben les 
persones amb mobilitat reduïda en alguns carrers. 
Un cop indexades aquestes disconformitats, es 
procedirà segons pressupost a adreçar-les per ordre 
d’impacte. 
 
Accessibilitat i continguts 
 
Es promouran tallers de creació de contingut de 
lectura fàcil (tècniques per crear o convertir textos 
a formats adaptats) a la biblioteca municipal i 
s’oferiran a les escoles que ho necessitin. Qualsevol 
recurs genuí que es crei amb recursos públics 
romandrà accessible per sempre de forma gratuïta, 
per via telemàtica o física segons el tipus de 
material, a la comunitat amb diversitat funcional 
tant local com global. En aquest entorn creatiu, es 
poden construir espais per compartir, de manera 
pràctica, coneixement i solucions tècniques als 
problemes d’accessibilitat. 
La nostra ambició també ens condueix a presentar 
des de l’ajuntament una proposta de modificació de 
llei sobre la ubicació de persones amb mobilitat 
reduïda en espais d'oci; espais que compleixen 
normativa d'accessibilitat, però que no tenen en 
compte millor i més digna ubicació de persones que 

es mouen amb cadira de rodes. 
Un cop tinguem informació del cens, també podrem 
promoure espais de diversió infantil accessible en 
parcs i places, en aquelles zones o pugui ser 
necessari o manquin d’equipaments adequats. 
 
Relacions amb la universitat 
 
Valorem l’oportunitat d’establir un conveni amb la 
Universitat de Girona (UdG) per promoure projectes  
a creadors de recursos, continguts i suports per a 
persones amb discapacitat. També por ser molt 
interessant crear un mecanisme d'acompanyament 
i suport a persones amb limitacions de mobilitat o 
sensorials que accedeixen a la universitat per tal de 
cursar els seus estudis, prestant molta atenció a 
com realitzen els seus desplaçaments i si hi ha 
mancances que des de l’Ajuntament es puguin 
resoldre o facilitar. 
 
Inclusió laboral 
 
Vetllarem perquè totes les empreses de més de 50 
empleats compleixin la quota legal del 2% de 
treballadors amb discapacitat, inclòs l’Ajuntament 
(es un dels motius pels que ens interessa auditar 
l’organigrama municipal). En aquest sentit, no 
parlem només de xifres i volem dotar el 
Departament de Recursos Humans del consistori de 
la formació i capacitat humana adequada per a 
interactuar correctament amb aquestes persones. 
També proposem crear una borsa de treball 
especial, amb continguts aptes per a persones amb 
discapacitat intel·lectual de diferent grau; i mirarem 
de potenciar el model d'ocupació als centres 
ocupacionals especials que hi pugui haver avui al 
nostre municipi. 
Sens dubte a mesura que es renovin els plecs de 
condicions de contracte públic, s’hi proposaran 
clàusules socials en forma de plans de contractació 
perquè les empreses licitadores s'esforcin en la 
responsabilitat social de contractar persones amb 
qualsevol discapacitat, però no com a elements 
irrellevants per a omplir quotes, si no com a 
ciutadans útils i dignes. 
En els casos més complexes actuarem també en el 
marc del conveni especial amb la Seguretat Social, 
programa de subvencions orientat a sufragar durant 
un període de dos anys les quotes individuals, i 
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permetre garantir una jubilació amb millor 
pronòstic a persones aturades de llarga durada, 
majors de 55 anys, empadronades al municipi, amb 
dificultats d'inserció en el mercat de treball i/o 
econòmiques, que reuneixin els requisits necessaris. 
 
Reforma de l’estructura organitzativa 
 
Donada la transversalitat dels temes que aquí 
tractem, es convenient empoderar la regidoria que 
gestioni la igualtat d’oportunitats i l’atenció a la 
diversitat i ampliar el seu radi d’acció en una 
actuació col·lateral, difusa i sinèrgica 
amb la resta de regidories de 
l’Ajuntament de Lloret de Mar que 
poden tenir activitats relacionades: 
per exemple podem veure que hi ha 
clars vincles amb escoles, ocupació, 
activitats, mobilitat o fins-hi tot 
urbanisme... 
Potenciem la idea de Ciutats 
Inclusives a partir de perspectives 
socials, urbanístiques i d'usos dels 
espais, amb una tasca transversal 
entre serveis. 
Sabem on arriben les competències 
municipals, però no renunciem a 
repensar el model de serveis socials 
per adaptar-lo a la pròpia urgència i 
emergència social i no a l’inrevés. 
Certs plantejaments organitzatius, 
junt amb la manca de suficients 
recursos humans i econòmics estan 
passant per sobre d'una intervenció 
preventiva que es la realment eficaç. 
En el procés de repensar el model de 
serveis socials que volem per a la 
ciutat de Lloret de Mar, buscarem el 
suport dels serveis i professionals de 
la xarxa, reformulant i especialitzant 
l'atenció de les necessitats per grups d'edat en base 
a models d'èxit aplicats en d’altres jurisdiccions. 
També volem dotar als bons professionals que hi ha 
al departament, de major dedicació i capacitat de 
decisió per a desenvolupar plans de treball integrals 
que siguin realment profitosos per les persones 
usuàries. 
 
 

 
Respecte institucional absolut a diversitat afectiva 
 
Lloret es un poble àmpliament tolerant per la seva 
idiosincràsia, però encara cal esforçar-se contra la 
discriminació per orientació sexual i altres tipus de 
menysteniment per condició de gènere que tots 
sabem que es produeixen. Des de l’Ajuntament es 
crearà campanyes en col·laboració amb les entitats 
socials per garantir la convivència saludable en la 
diversitat afectiva i que cal respectar sempre la 
pluralitat d’opcions que ofereix una societat oberta. 

Entenem que la gent es 
absolutament lliure de determinar el 
rol que assumeix en una relació 
interpersonal, de la mateixa manera 
que s’ha de respectar el que esculli 
assumir l’altre, i garantirem que 
aquest respecte s'estengui a tota la 
societat. 
Sabem que en la comunicació 
d’aquests temes s’ha de ser 
especialment delicat ja que desperta 
moltes sensibilitats, per tant volem 
potenciar certes millores formals en 
el tracte adequat (manual sobre 
vocabulari, tracte...) per part de 
l’administració pública, però també 
de la població en general. 
En el marc de l’observatori per la 
igualtat que comentarem ara, es 
podrà establir un espai institucional 
de debat i assessorament amb la 
participació de les entitats que 
defensen els interessos dels diferents 
col·lectius. Pel que fa als criteris ja 
més organitzatius, volem establir 
criteris per aplicar correctament la 
llei 11/2014 en l'àmbit municipal. 
 

 
Sensibilització en igualtat, amb especial atenció en 
la perspectiva de gènere 
 
En ben cert que en algun entorns encara cal 
fomentar la conciliació laboral i familiar i lluitar 
contra certs rols denigrants imposats pel masclisme, 
però no es bo caure en el dramatisme i també és 
hora de fer visibles els avenços aconseguits els 
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últims anys en aquesta equitat amb perspectiva de 
gènere, en el respecte a la dona, en l’establiment de 
noves masculinitats perfectament integrades en la 
igualtat  i de transmetre que Lloret de Mar en 
definitiva, és una ciutat plural i transversal. 
Cal seguir realitzant amb regularitat tallers de 
prevenció contra l'assetjament escolar dirigits tant 
a alumnes com a famílies, tallers sobre coeducació i 
jornades de prevenció d'actituds masclistes que 
siguin aptes per a totes les edats. 
També es pot crear un observatori independent per 
la igualtat, que proporcioni a la direcció política de 
la regidoria una perspectiva transparent sobre 
l’estat real de la matèria. 
L’observatori es pot nodrir de la participació 
ciutadana directa i emetrà un informe anual 
objectiu sobre la situació del punts més crítics; com 
per exemple la situació dels drets de la dona, si 
s’estan mantenint els criteris de respecte vers totes 
les formes de diversitat afectiva o si hi ha hagut 
incidències sobre les que l’Ajuntament pugui actuar. 
L’activitat de l’Observatori per la Igualtat podrà 
igualment, atendre i recollir sota el seu paraigua la 
supervisió d’altres formes de diversitat social que 
requereixen respecte, com la religiosa, la ètnica o la 
racial. 
No tenim tantes eines vers la gestió de la iniciativa 
privada, però si que podem garantir que les 
empreses que contractin obra o serveis amb 
l'administració compleixin amb els deures legals 
dels plans igualitaris i d’altres clàusules socials que 
obliguen a les empreses a aplicar les seves 
condicions laborals amb igualtat i sense 
discriminació. 
També podem obligar a les empreses que tenen 
tractes amb l’Ajuntament a que elaborin els 
corresponents plans de prevenció de conductes 
lesives. En relació a aquest últim punt, volem reunir 
a tots els agents econòmics de Lloret tirar endavant 
un gran pacte de ciutat contra l'assetjament i la 
discriminació a la feina. Als clubs, entitats i 
associacions que es beneficien de drets concedits 
pel consistori, també els podem sol·licitar que 
disposin de plans de gestió amb una correcta 
perspectiva de gènere així com procediments de 
contingència en cas de detectar-se conductes 
discriminatòries o abusives contra qualsevol del 
seus membres. 
En resum, que totes les decisions que 

s'interconnecten amb l'administració gaudeixin 
d’una perspectiva de gènere igualitària es una 
necessitat i una obligació. 
 
Intervenció en situacions de violència 
 
També cal continuar prestant els serveis de 
protecció especial que s'estan oferint davant de 
situacions de maltractament, i ampliar la cobertura 
de pisos tutelats per aquelles persones que han 
patit episodis seriosos de violència. En els casos més 
greus on perilla la vida, pot ser necessari establir 
convenis de reciprocitat interterritorial per 
proporcionar a qui ha estat víctima de violència  una 
alternativa habitacional en un altre municipi, si així 
ho desitja. 
El recondicionament social de les persones que han 
patit esdeveniments traumàtics en l'àmbit domèstic 
ha de passar no només per la intervenció 
d’emergència del treball social, també ha d’establir 
eines per garantir el seguiment dels casos, l'adequat 
suport psicològic i d'acompanyament (jurídic, 
emocional o social) i promocionar formes de 
contractació de qui a més a més, pateixi dificultats 
laborals. 
Realment volem ajudar a la gent i no quedar-nos en 
el discurs, i proporcionar eines per a que les 
persones maltractades puguin empoderar i refer la 
seva vida amb independència de la tutela del 
govern. 
 
Diversitat religiosa 
 
Ens volem reunir amb els representants de les 
diferents comunitats religioses, per establir 
objectius, clarificar necessitats i poder incloure al 
nou POUM la previsió d’espais específics per a 
aquests usos, ben dimensionats i que resultin més 
agradables i accessibles als usuaris i al mateix 
temps, generin un impuls d'interès diferencial per 
Lloret de Mar. 
 
Cooperació internacional 
 
Encara que som el poble més pobre de Catalunya, 
amb un gran esforç es mantindrà la dotació del 
pressupost municipal dirigit a projectes de 
cooperació internacional, encara que revisarem els 
actuals criteris d’adjudicació i auditoria per a 
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garantir que el suport públic no es perd pel camí i 
redunda en projectes eficaços, no subsidiaris i 
realment transformadors. També es revisarà el Pla 
de Cooperació al Desenvolupament i l’actualitzarem 
amb responsabilitat als Objectius de 
Desenvolupament Sostenible de Nacions Unides. 
S’ha d’impulsar la capacitació tècnica per superar 
punts de vista en cooperació que encara es basen 
massa en les bones intencions i la caritat. 
Volem potenciar la cooperació de forma sincera, 
amb criteris realistes i adaptats a la nostra capacitat 
econòmica. En concret  i parlant ben 
en local, cal vigilar el programa 
d'acollida a desplaçats per conflictes 
armats, amb especial atenció als 
refugiats de la guerra Rússia-Ucraïna 
amb els quals la nostra comunitat 
local de l’Europa de l’Est està molt 
implicada. Aquests programes han 
d’estar correctament dimensionats, 
dotats de mitjans materials i humans 
(no es pot deixar que les famílies 
acollidores es facin el càrrec de tots 
els problemes) i ser més que una 
declaració d’intencions. 
Però també desitgem l'enriquiment 
comú. Cercarem acords d'intercanvi 
en l'àmbit educatiu per que els 
lloretencs puguin conèixer la realitat 
i la cultura de països que sovint 
relacionem només amb pobresa. 
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ESCOLES, CENTRES CÍVICS I LLARS 
D’INFANTS 

 
 

Compromisos amb un model Educatiu de Ciutat 
 
El Lloret de Mar plural que volem ha de mirar 
directament al model educatiu, ha de garantir 
l'accés a tothom, sense segregació 
escolar i amb igualtat d'oportunitats. 
La interculturalitat, les necessitats 
educatives especials i la formació 
crítica i artística han de conviure. 
Parlem de desplegar programes de 
suport, de compartir espais entre 
escoles i entitats de lleure, de 
promoure una major participació de 
les famílies, de plans d'acollida, de 
pràctiques formatives, de vincle més 
directe amb les universitats, de major 
formació als professionals i recursos 
per atendre els nens i nenes amb 
capacitats diverses, d'ampliar la 
formació d'adults per garantir  majors 
oportunitats, de prevenció contra els 
abusos i de promoure les comunitats 
educatives com a base de les escoles, 
dels barris, de la ciutat. 
 
Les famílies com a principal agent 
educatiu 
 
Sense entrar en disquisicions 
ideològiques, tot el que sigui 
disminuir l’adoctrinament estatal es 
bo per als individus, la seva capacitat 
de pensament crític i la seva 
independència moral. Sempre des del respecte als 
altres, la llar gaudeix d’absoluta llibertat de càtedra; 
certs principis educatius i valors s’han de transmetre 
des de la família, no des dels governs. 
La base estructural de l’educació es el cercle més 
intern que rodeja a una persona, per tant, cal 
enfortir les famílies com a principal agent educatiu 
dels infants i els adolescents. Sabem per exemples 
d'èxit, que es pot acompanyar a les famílies que ho 
desitgin en el seu procés educatiu i reforçar del seu 

rol primordial a través dels serveis i professionals de 
la xarxa pública i privada que desenvolupa el tercer 
sector. 
També es poden crear projectes i grups de suport a 
la parentalitat vinculats no ja als centres educatius 
o a l’entorn administratiu, si no a identitats de base 
comunitària. Això vol dir fomentar la creació de 
nous projectes lliures d'educació que incloguin la 
participació directa de les famílies tant en el disseny 
com en la gestió. 
Es procedirà a una revisió integral de l’estat de 

funcionament de les AMPA i 
s’impulsarà la  reactivació als centres 
educatius on siguin deficitàries, no 
desenvolupin activitat o 
directament no n’hi hagi. També 
volem integrar a les àvies i els avis 
que ho desitgin, com a membres de 
les unitats familiars amb especial 
implicació als centres educatius. 
 
Projectes socioeducatius d'atenció 
a la infància i l'adolescència 
 
Cal garantir l'existència de projectes 
socioeducatius, d'educació en el 
lleure, de suport a l'escolarització i 
d'acompanyament psicosocial a 
totes les franges d'edat i propers des 
de qualsevol punt de la ciutat. 
Quan s’estimi necessari, es 
procedirà a crear i reforçar l’oferta 
amb nous recursos socioeducatius 
davant la llarga llista d'espera 
existent. En especial, ens proposem 
augmentar els projectes dirigits a la 
petita infància (0-3 anys) prestant 
una especial cura en garantir la seva 
facilitat d’accés en aquells districtes 

on el cens poblacional ens indiqui que es més 
necessari. Però no tot passa per l’estatalització de 
l’atenció als infants. Estudiarem també alternatives 
a les llars d’infants tradicionals i ens encarregarem 
de promoure projectes socioeducatius que 
incloguin microescoles bressol a les urbanitzacions i 
el treball cooperatiu amb i des de les famílies. 
Desitgem investigar la distribució dels punts de 
reforç acadèmic i escolar existents, encara que 
d’entrada també veiem profitós ampliar i crear de 
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nous punts de reforç acadèmic i escolar per a nens i 
adolescents en zones on es valori necessari, 
facilitant, mitjançant les eines normatives al nostre 
abast, la implantació d’aquest tipus de serveis 
també a les urbanitzacions més allunyades del 
centre. Si es demostren eficaces, aquestes 
iniciatives podran meritar ajuts públics per part de 
l’Ajuntament per garantir la igualtat d’oportunitats. 
Cal diversificar l’oferta i adequar-la a les necessitats 
de les famílies, per això volem dotar de recursos 
adequats a les entitats de lleure educatiu (esplais, 
caus, casals ... ) que exerceixen la seva activitat de 
cap de setmana i en calendari no escolar. A vegades 
això no vol dir abocar diners sense criteri; pot 
significar simplement prestar espais municipals a 
cost zero, instituir sistemes de voluntariat o facilitar 
la gestió administrativa. 
Actualment no es fa res pensant en la immensa 
quantitat de gent que viu a les urbanitzacions. Totes 
les activitats rellevants estan concentrades al centre 
(puntets, casals, guarderies, biblioteca etc...). Igual 
no es viable econòmicament fer certes activitats als 
districtes exteriors de Lloret; però d’altres sí que s’hi 
poden fer i s’estalviarien una gran quantitat de 
desplaçaments inútils en vehicle privat el qual 
entenem seria digne de l'agraïment de moltes 
famílies. 
Lloret pateix l’estacionalitat laboral extrema que 
tots coneixem, per tant cal potenciar la concessió de 
beques per a activitats de vacances (Nadal, Setmana 
Santa, estiu) per als diferents tipus de renda, amb 
molta consideració vers les famílies amb rendes 
modestes on tots els parentals treballen durant els 
pics laborals. 
No tenim dubtes que podem promoure, facilitar, o 
crear, projectes i dotar d'un sistema de recursos 
eficient que fomenti el tant el procés educatiu com 
els períodes de vacances en família a partir d'acords 
de ciutat amb equipaments i empreses de la ciutat. 
En aquest esquema, es pot crear una guia de 
recursos i activitats de la ciutat per a famílies amb 
infants a càrrec i difondre-la a través de diferents 
mitjans de comunicació de que disposi el consistori. 
 
Accés a serveis col·laterals a l'escolarització bàsica 
 
Volem facilitar l'accessibilitat a la tutela d’infants en 
escoles bressol 0-3 anys per totes aquelles famílies 
que ho necessitin, sigui des d’un model comunitari 

o centralitzat. Per fer-ho amb responsabilitat s’han 
d’investigar les necessitats demogràfiques reals de 
Lloret, fer previsions en funció del nombre de 
persones en edat de tenir fills i les costums socials 
actuals, ponderar-hi les diferencies culturals tant en 
la natalitat com en la interacció amb els infants més 
petits dels diferents grups ètnics, i ajustar l'oferta a 
la demanda. En resum, donada la complexitat de 
l’estructura poblacional de Lloret, necessitem una 
autèntica investigació sociològica. 
Si cal, s’ha d’ampliar els serveis de menjador que 
actualment oferim. Sense més places no es pot 
facilitar l'accés a beques de menjadors a les famílies 
amb majors dificultats. Com s’ha comentat al punt 
anterior, cal valorar que no sempre les dificultats 
son d'emergència econòmica ni de treball social, i 
facilitarem també l’accés a les places a famílies on 
els parentals tot i treballar tenen horaris intensius, 
nocturns, esgotadors o senzillament incompatibles 
amb l’horari escolar dels seus fills. 
Paral·lelament, s’han de crear alternatives de 
transport per a aquelles famílies amb majors 
necessitats econòmiques o que viuen molt 
apartades de les infraestructures educatives. 
Calen eines per oferir acompanyament a les famílies 
i alumnes amb necessitats educatives especials, tan 
d'altes capacitats com aquells amb limitacions 
funcionals. Proposem avançar en la incorporació 
d'educadors socials, psicopedagogs i infermera 
escolar com a professionals de suport als centres 
Educatius de primària i secundaria. Cal una bona 
coordinació de professionals per a detectar de 
forma precoç totes les NEE. 
Incidirem en la participació i implicació de les 
famílies en els centres educatius, tot potenciant la 
participació de les AFA en el Pla d'Entorn, Plans de 
barri, PLACI, Taules d'entitats, ...Afavorir la difusió i 
l'intercanvi de projectes educatius de referència a 
les escoles de la ciutat. En el marc de les AFA 
podrem millorar el model d'acció de la comissió 
d'absentisme. 
Es una obligació legal el garantir el dret a 
l'escolarització de totes i tots els infants i 
adolescents a partir dels 5 anys, també aquells amb 
dificultats amb l’idioma. Sabem que la distribució 
del professorat es competència de la Generalitat, 
però igualment intentarem facilitar complements 
de traducció i interpretació per als més petits en les 
llengües estrangeres de major demanda a Lloret, 
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que facilitin el procés d'immersió en una nova 
llengua d’aquests alumnes. 
També volem impulsar el projecte d'una nova 
residència i centre de dia per a persones amb 
discapacitat intel·lectual. 
 
Suport assistencial als centres educatius 
 
Cal potenciar les noves unitats de suport a les 
escoles ordinàries i dotar d'un especialista per 
escola que tingui la formació adequada per atendre 
les necessitats educatives singulars més comuns. El 
nou decret de 2018 enumera tres tipus de 
professionals de suport que es poden sol·licitar: 
suports intensius per a l'escolarització inclusiva 
(SIEI), suports intensius a l'audició i llenguatge (SIAL) 
i aules integrals de suport (AIS). En aquest darrer 
cas, malgrat anomenar-les aules, queda clar que 
només poden atendre de forma temporal alumnes 
amb necessitats educatives associades a trastorns 
mentals o de conducta. 
Prospectarem els barris amb indicadors socials més 
vulnerables (abandonament escolar, atur, 
seguretat, natius en llengua estrangera, etc.). Aquí 
treballarem conjuntament amb les AFA del districte 
i les entitats del tercer sector de la zona per al 
naixement de nous projectes socioeducatius amb 
base comunitària. Sabem que l'intenció s’ha 
d'acompanyar de la dotació de recursos, i també 
que s’ha conduir a les entitats socials en l'adequació 
dels requisits tècnics, humans, pedagògics i 
infraestructurals segons el model dels nous Serveis 
d'intervenció Socioeducativa. 
En l'àmbit paral·lel al món escolar, establirem una 
mesa de control dels drets de l'infant amb 
representació professional, del teixit associatiu, 
polític, famílies i infants que faci seguiment, auditi, 
proposi mesures correctores i denunciï qualsevol 
tipus de maltractament personal, social, físic, 
emocional o institucional. Si les dades determinen 
que resulta convenient, es repensaran els protocols 
locals de protecció a la infància i de prevenció de 
maltractaments i abusos. 
Establirem un compromís de ciutat ferm entre tots 
els agents que treballen amb infància per a la 
detecció de maltractament i abús infantil. 
 
 
 

Propostes específiques per al darrer tram de 
l'escolaritat obligatòria 
 
Volem crear un Pla per a la prevenció de l’abandó 
escolar prematur i crear una escola de segones 
oportunitats real i efectiva per a noies i noies que 
han abandonat prematurament els estudis 
obligatoris. 
També ens cal elaborar un Pla d'Acollida per 
l'alumnat nouvingut de 3r i 4t d'ESO, molt 
especialment dotat per atendre aquells que han 
vingut l’ultim any desplaçats pels conflictes a 
l’Europa de l’Est. Els centres poden necessitar 
d'intèrprets encara que no siguin professionals, per 
això seria profitós promoure el voluntariat entre els 
propis pares i mares fent difusió en les AFA dels 
centres de secundària. Necessitem persones que es 
puguin comunicar amb els alumnes nous en la seva 
llengua materna mentre no assimilen la nova 
situació en la que es troben, si això no 
s’aconsegueix, qualsevol altre intent educatiu serà 
inútil. 
Sabem que no totes les llars son aptes per a l’estudi, 
per tant necessitem augmentar els períodes 
d'obertura de les biblioteques en franja nocturna, al 
migdia, i festius escolars prop de períodes 
d’exàmens, el que també beneficiarà els estudiants 
de nivells superiors post obligatoris. 
 
Escolarització post-obligatòria 
 
Hi ha marge per a enfortir els programes 
d'acompanyament i accés a la formació post-
obligatòria a partir de l'increment dels equips i en 
coordinació amb els centres educatius i entitats del 
territori per tal de reduir el percentatge 
d'abandonament de l’aprenentatge en aquest punt. 
Desitgem proporcionar especial atenció a aquells 
nois i noies que certifiquen correctament l’ESO però 
no continuen amb la seva formació pel motiu que 
sigui. Cal muntar un millor dispositiu 
d'acompanyament a la inserció o de retorn a la 
formació (E2O - Escola de Segona Oportunitat). 
També es poden iniciar programes i relacions 
institucionals amb les universitats de Catalunya per 
tal d'incentivar a l'accés a la universitat o la formació 
professional. 
S’han de crear programes complementaris al 
sistema de beques d'accessibilitat econòmica a la 
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universitat per a aquells nois i noies amb majors 
dificultats per compaginar la vida académica, 
estudiants a temps parcial (que actualment no 
tenen dret a res encara que tinguin currículums 
excel·lents) i/o persones amb càrregues familiars 
(atenció a familiars dependents, mares joves etc.). 
Com ja es comenta en la secció de mobilitat, 
d’entrada i com a mesura d’impacte fàcil d’executar 
i gestionar, l’Ajuntament por facilitar la concessió de 
bitllets bonificats per a estudiants que es veuen en 
l'obligació de desplaçar-se cada dia al seu centre 
formatiu fora de Lloret. 
Ens consta que el centres de secundaria gairebé no 
ofereixen cap orientació sociolaboral o vocacional 
als seus estudiants. Des de l’Ajuntament crearem un 
dispositiu de mentoria socioeducativa que realitzi 
un acompanyament en la finalització de l'escolaritat 
obligatòria, i orienti acadèmicament als joves cap a 
la continuació de la formació en els camps que 
resultin més rendibles d’acord a les seves capacitats 
i inquietuds.  L’orientació es pot acompanyar amb la 
creació de programes que vinculin els centres 
educatius de secundària amb la universitat, que 
motivin i mantinguin en l'imaginari de l'alumnat de 
secundària i batxillerat les possibilitats d'accés a la 
universitat. 
La competència lingüística en llengua estrangera 
s’ha convertit en obligatòria en els estudis 
superiors, però com de costum no s’han 
proporcionat mitjans per garantir-la dins els plans 
d’estudis. Això també afecta els adults, que veuen 
esvair-se oportunitats laborals per no gaudir d’un 
certificat oficial en llengua estrangera. 
Quan siguem a l’Ajuntament, demanarem una 
delegació de l’Escola Oficial d’Idiomes a Lloret. La de 
Blanes està saturada, amb llistes d’espera i sortejos 
absurds fins hi tot per fer una prova de nivell, pel 
que les cues per obtenir plaça poden durar anys. 
Resulta completament disfuncional i contraintuitiu 
que Lloret es un poble turístic i no te una Escola 
Oficial d’Idiomes on aprendre les llengües 
estrangeres més comuns. 
A part de les llengües d'interès habitual (anglès, 
francès, alemany), demanarem l’habilitació de 
professors de rus, donada la importància de la 
comunitat russòfona al nostre municipi i l’estima 
que té aquest país a la nostra vila. Les famílies amb 
parentals de llengua russa no tenen gaires opcions 
per a que els seus fills coneguin i aprenguin 

correctament la llengua materna, pel que una 
escola oficial també els ajudarà. 
Per facilitar les oportunitats als estudiants que 
opten per la formació aplicada, volem treballar en 
un Conveni Autònoms/Cambra/Gremis per l'impuls 
de la Formació Professional, desplegar programes 
d’escola taller (amb una clara vocació en un model 
de pràctiques), facilitat programes d’intercanvi 
també per aquesta tipologia d’orientació educativa 
i finalment crear una xarxa per assegurar la 
formació en centres de treball, fomentant la 
realització de pràctiques amb garantia laboral dintre 
del teixit empresarial de la ciutat sempre que sigui 
possible. 
 
Nou institut de Formació Professional 
 
Sens dubte aquest tema mereix un punt i apart. 
Lloret i el seu entorn pateixen una mancança 
endèmica en formació professional, l’oferta existent 
està massa centrada en el monocultiu econòmic de 
limitat valor afegit. L’hostaleria es el que ens manté, 
però al mateix temps es la causa dels problemes 
laborals que la vila experimenta. 
Des de la nostra formació, fem una aposta decidida 
per l’educació dual, amb la incorporació d’un nou 
Institut de Formació Professional especialitzat en 
l’àmbit de les noves tecnologies i el coneixement, 
que permeti als estudiants adults compaginar estudi 
i treball i a més esdevingui un laboratori viable i 
autosostenible econòmicament centrat en certs 
camps molt especialitzats, per preparar un futur 
alternatiu a la precarietat i l’estacionalitat, un futur 
que diversifiqués els llocs de treball actuals i donés 
pas a la retenció de talent. 
Cal reivindicar a la Generalitat la construcció d'un 
centre educatiu de Formació Professional post 
obligatòria que capaciti tant a professionals per a les 
necessitats més immediates com en les 
competències curriculars que els nous models 
econòmics i laborals, demanden. 
 
Innovació 
 
L’Ajuntament donarà suport a iniciatives de recerca 
i investigació que desenvolupin lloretenques i 
lloretencs. Engegarem nous programes en l'àmbit 
de la innovació sempre amb perspectiva experta i 
no política, donant especial suport als estudiants de 
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postgrau que hi hagi a Lloret independentment del 
nivell de renda. Ningú sap més que els que més 
saben, així que l’alcalde farà per conèixer tots els 
estudiants de doctorat o investigadors que genera 
Lloret, (aspirants, consagrats o emèrits), es reunirà 
personalment amb ells i prendrà nota de les seves 
necessitats o opinions que seran traslladades al Ple 
municipal. 
Proposarem a les millors ments de Lloret, el donar 
xerrades als alumnes de secundaria o batxillerat, 
per donar a conèixer la seva activitat i actuar de 
punts d'ancoratge motivadors per a un jovent del 
segle XXI que a vegades no gaudeix de referents 
massa ferms fora de l’infinit món virtual. 
En tot cas, pensant en una escala més gran, 
definirem una estratègia potent per obtenir 
finançament europeu pels projectes estratègics on 
incentivarem la innovació a les empreses amb les 
eines al nostre abast: exempció temporal 
d'impostos municipals, trobades d'inversors i 
projectes empresarials, cessió d'espais, 
reconeixements. 
En un cercle més modest, impulsarem accions de 
sensibilització i foment de la creativitat i la 
innovació, tant en l'àmbit intern de la pròpia 
administració com a la ciutat. En aquest sentit, 
crearem un programa específic per impulsar la 
innovació dins I ‘Ajuntament i apostarem 
decididament per la Xarxa de Ciutats de la Ciència i 
la innovació. 
 
Ampliar i enfortir la xarxa civil 
 
Ja fa anys que des del món polític es parla de crear 
un espai d'entitats transversal (Hotel d'Entitats) on 
puguin conviure diferents entitats que comparteixin 
espais per tal d'incentivar la interrelació entre 
entitats de diferents sectors, sobre el paper es molt 
bonic. La divergència d’interessos entre els 
diferents grups cívics mai ha fet viable aquest punt 
de vista col·lectivista. Sabem que amb un problema 
amb tantes ramificacions possibles podem prendre 
decisions equivocades amb molta facilitat, així que 
volem dur el projecte de l’Hotel d’Entitats a un 
procés restringit de participació ciutadana on els 
diferents agents culturals i cívics de Lloret ens 
puguin fer saber quines son les seves necessitats 

reals. 
També cercarem un espai a la zona Est de Lloret per 
a establir-hi un centre cívic o punt de reunió on es 
puguin desenvolupar activitat ciutadana sota 
demanda (en funció de les necessitats i peticions 
ciutadanes, es dotarà amb un equipament o altre), 
preferentment una ubicació que es pugui rehabilitar 
i ajudi a cohesionar aquests barris abans de 
consumir sòl en projectes pretensiosos. 
Aquests espais cívics no s’han de concebre només 
com a centres de reunió o esbarjo, també ens poden 
permetre ampliar pel nostre compte l'oferta de 
formació d'adults, tant amb plantejaments 
expansius com la formació professional que ja s’ha 
dit, com pel que fa a punts de vista més assistencials 
(exclusió laboral, derivacions de treball social) o de 
suport social (per exemple, per ajudar en reforç de 
l’alfabetització bàsica en caràcters llatins per a 
persones que provenen de cultures on aquest 
sistema de símbols no es fa servir). Els centres cívics 
també poden servir com a punts de trobada de 
reforç educatiu sobretot en zones amb alta 
demanda i cap cobertura. I volem dotar els 
equipaments cívics més utilitzats de serveis 
d’avituallament bàsics en els horaris que estiguin 
oberts. 
 
Que no faltin les reivindicacions a la Generalitat... 
 
Es una obligació del consistori pressionar als òrgans 
competents per a la construcció dels centres 
educatius projectats pendents, amb adaptació de 
criteris al nou POUM, si s’escau. Tota intervenció en 
el parc educatiu ha de preveure una planificació 
integral i realista de les necessitats educatives 
presents i futures dels infants, joves i adults. Com a 
alternativa a la construcció de nous edificis, ja hem 
comentat que també estudiarem projectes 
d’impacte local per l'adequació i modernització dels 
centres educatius existents a la ciutat, molt 
especialment a les escoles de primària que estan 
més envellides. 
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SEGURETAT CIUTADANA, SANITAT I CIVISME 
 
 
Ordenança de civisme 
 
Es revisarà l’actual ordenança de civisme amb 
participació de la ciutadania per a adaptar-la a les 
necessitats actuals de Lloret, sense 
criteris moralistes estèrils, perseguint 
sempre l'autèntic comportament 
incívic. 
 
Policia Local 
 
S'establirà una delegació de la Policia 
Local a prop del centre. Cal recuperar 
el model de la guàrdia urbana com a 
cos de proximitat. Apostem també per 
programes de reforç de l'equip 
d'agents cívics i de policia de barri, en 
el marc de la plantilla de Policia 
Municipal. Es considerarà d'establir un 
organigrama directiu adaptat a l'actual 
dimensió del cos de la Policia 
Municipal. Apostem també per una 
formació continuada dels agents i dels 
comandaments en les noves tipologies 
de delicte o conflicte, agilitzar la 
reposició d'agents quan es produeixin 
baixes i jubilacions i una racionalització 
de les seves funcions. 
Cal reduir el nombre d'intervencions a 
les quals assisteix la Policia Municipal 
fora del seu àmbit competencial de 
protecció de l'ordre públic. Si és 
necessari, s'aportarà personal 
administratiu ordinari d'altres 
departaments a les dependències de la Policia Local. 
Volem proporcionar als comerciants el telèfon 
professional de contacte d'un agent proper, per 
assistència immediata en furts i d'altres delictes 
menors, també pensem que es pot gestionar el 
contacte directe amb l'agent més pròxim al punt de la 
incidència via l'aplicació de l'Ajuntament, facilitant la 
geolocalització. 
També volem intensificar la presència d'agents en 
horari d'entrades i sortides dels centres escolars, no 
només en feines de control viari, sinó patrullant a peu 
per les proximitats dels centres. La presència de 

figures d'autoritat ajuda a prevenir delictes 
d'oportunitat contra els nens i joves (per exemple, 
furts de telèfons mòbils), però també reforça la 
prevenció de conductes típiques de l'assetjament que 
a vegades tenen lloc just a la porta de l'escola. 
Cal reivindicar a la Generalitat la consecució del 
nombre total d'agents de Policia Municipal que 

recomana la FEMP (Federación 
Española de Municipios y Provincias), 
1:667 habitants, contemplant la taxa 
de població flotant en temporada 
turística, amb la incorporació dels 
agents que manquen a la plantilla. 
Necessitem insistir i donar visibilitat a 
les deficiències degudes a la 
disminució de ràtio exagerat en temps 
estivals, i posar solució. 
Creiem que també que com a solució 
transitòria es pot arribar a un acord 
amb l'acadèmia de policies per a la 
derivació d'agents en pràctiques 
durant l'estiu, que realitzin aquí la 
seva formació pràctica de carrer, 
mentre ens beneficiem dels seus 
serveis sense sobredimensionar la 
capacitat permanent dels cossos 
d'agents locals. 
 
Prevenció de delictes 
 
Entenem que la urbanitat pública és 
un dret a mitges entre la seguretat 
col·lectiva i la llibertat de cada 
ciutadà. Apostem per actuar, primer 
amb programes socials, en aquelles 
causes que considerem que poden 
anticipar situacions que a la llarga 

condueixen a caure en la delinqüència i la 
marginalitat, amb propostes holístiques de feina, 
integració i protecció social. També combatrem 
situacions injustificades de xenofòbia, exclusió social i 
qualsevol altre tipus de discriminació arbitrària que 
detectem. 
Per altra banda, es confeccionarà un inventari 
d'edificis ocupats il·legalment per persones 
conflictives i reincidents, aquells que no compleixen 
amb la legalitat. No permetrem que s’estableixin 
bandes delictives a Lloret de Mar. S'establiran zones 
d'especial vigilància policial en torn els edificis calents 



 

41 

i es realitzarà monitoratge amb mitjans d'última 
generació de la seva activitat exterior que puguin 
generar prova de l'activitat criminal. Es demanarà als 
ens competents l'elaboració d'un marc de prevenció 
del delinqüent organitzat, el multireincident i les 
bandes de criminals, adaptat a la realitat d'un nucli 
turístic d'alta afluència com Lloret. 
A la zona principal d'oci nocturn i les platges més 
concorregudes es potenciaran les activitats d'agents 
municipals i es demanaran reforços de Mossos 
d'Esquadra (no només brigada antidisturbis), tant de 
paisà com uniformats, durant tota la nit i fins a la 
matinada. S'establirà un teixit exhaustiu de 
videovigilància amb control de patrons de conducta 
pel voltant de les discoteques i carrers solitaris 
pròxims, que faciliti el treball de detecció, denúncia i 
verificació del crim de la policia i s'actuarà amb mà de 
ferro contra totes les activitats tant penals com 
incíviques, molt especialment les que generen alarma 
social així com les que violenten la tranquil·litat i la 
llibertat de les dones. 
Cal mà dura i molta prevenció amb les activitats 
d'usurpació maliciosa de la propietat privada, en 
especial quan al domini de l'esmentada usurpació es 
produeixen activitats delictives com el cultiu de 
marihuana amb finalitats comercials, la defraudació 
de serveis, la instauració de narcopisos, la «venta de 
claus», la prostitució forçosa de persones estrangeres 
vulnerables o qualsevol altre modus vivendi il·lícit i 
tòxic. L’ajuntament actuarà conforme els nous marcs 
legislatius que permeten a l’Administració sol·licitar 
l’evicció dels okupes quan els titulars dels immobles 
no es personin i així ho dictin les circumstàncies. 
 
Venda ambulant de serveis sexuals i estupefaents 
 
No permetrem aquestes activitats als carrer, serem 
taxatius amb la seva prohibició. Crea molt mala 
imatge, crea racons insalubres i al mateix temps 
presenta riscos diversos per les persones que 
decideixen dur-la a terme. Amb l’ajut de la nova xarxa 
de videovigilància, s’identificarà els patrons de 
recurrència de persones en determinades places i 
cantonades i se sancionarà tant a qui facilita, com a 
qui comparteix, com a qui contracta serveis d’aquest 
tipus a la via pública. 
 
 
 
Gestió d’HUTS 
 

Creiem en la iniciativa privada i en la redistribució dels 
beneficis que aporta el turisme, però no es tolerarà 
l’incivisme en els habitatges d'ús turístic, en especial a 
les urbanitzacions. Es revisarà l’ordenança tant 
d’HUTS com de civisme per introduir clàusules més 
estrictes que impliquin la pèrdua total de la llicència 
d’explotació per acumulació d’atestats. 
La Policia actuarà d’ofici quan detecti a distància 
comportaments incívics o que no respecten el descans 
dels veïns en horaris protegits. 
 
Protecció civil 
 
Procedirem a la redacció d'un protocol d'evacuació 
davant contingències civils o naturals, amb especial 
cura a les urbanitzacions i amb molta atenció als 
camins secundaris rurals que ens poden servir com a 
vies de control d'emergències, tallafoc o rutes 
d’evacuació. El protocol de gestió d'emergències 
s’integrarà a l’aplicació de l’Ajuntament i serà 
multilingüe (com a mínim català, castellà, anglès, 
francès, italià i rus) i accessible per a persones amb les 
disfuncions sensorials més comunes. 
 
Bombers 
 
Establirem contacte amb el Cos de Bombers i la 
Generalitat de Catalunya per al disseny d’un protocol 
local de seguretat i extinció de focs de categoria 
especial provocats per bateria de liti o altres metalls 
alcalins. Es dotarà el Cos de Bombers de Lloret amb 
recursos municipals per a l’adquisició de l’equipament 
d’extinció adequat a aquest tipus de focs, que són 
cada cop més comuns. S’investigaran els mètodes 
punters aplicats a altres països més avançats per a la 
gestió d’aquest tipus d’accidents i s’importaran a 
Lloret. 
Es formarà els conductors dels transports col·lectius 
tant públics com privats en la gestió bàsica de focs 
alcalins provocats per bateries de mòbil, patinets o 
d’altres aparells autònoms. 
 
 
 
 
 
Seguretat vial 
 
Volem definir rutes de transport interior de matèries 
perilloses o inflamables, generar un PIa  local de 
seguretat viària referit al vehicle tant de mobilitat 
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personal com pluripersonal que sigui sensat, coherent 
i garanteixi els drets i deures de tots els usuaris de la 
via pública, amb molta atenció a les necessitats reals 
dels residents permanents. 
Consultarem a la DGT per conèixer si es pot reduir el 
límit de velocitat en vies interurbanes per reduir el 
nivell acústic de les vies amb superació de soroll que 
generen malestar al veïnat, al mateix temps 
estudiarem la conveniència de l’actual distribució 
semafòrica i si es pot optimitzar per fluïdificar el tràfic 
sobretot durant l’estiu. 
 
Seguretat a les urbanitzacions 
 
Cal establir millors mesures de control d'accés a les 
urbanitzacions, tot revisant la conveniència i 
distribució de l’actual sistema de càmeres als accessos 
i com es gestionen les dades que generen aquest 
sistema. Incrementarem la presència de patrulla 
policial a les urbanitzacions, tan per la gestió i 
denúncia ràpida de conductes incíviques, com per la 
seguretat dels domicilis i la prevenció del seu robatori 
o ocupació. 
 
Prevenció sanitària en general 
 
La millor prevenció mèdica i la millor estratègia 
d’optimització en el camp sanitari és assegurar la 
cobertura bàsica de forma universal i gratuïta. S’ha de 
garantir que tots els ciutadans i ciutadanes que 
estiguin empadronats a la ciutat disposen de registre 
mèdic i de la targeta sanitària associada. Creuarem 
dades del padró amb l’ICS per verificar-ho, i si 
detectem deficiències es notificarà als interessats, 
amb informació del procediment per reivindicar els 
seus drets. 
 
Salut mental 
 
La nostra opinió és que cal un reforç dels serveis de 
Salut Mental, desplegant amb la CSSM una Taula de 
Salut Mental. Creiem també en la incorporació de la 
figura d’una Infermera Escolar a cada centre pel seu 
paper de prevenció de casos. 
Impulsarem un Pla de Salut Mental Infantil amb 
especial atenció als problemes que provoquen les 
noves tecnologies, i crear una xarxa de salut juvenil i 
adulta amb la presència i participació de serveis 
públics i privats. També s’han d’establir eines de 
suport als familiars de persones amb problemes de 
salut mental, siguin puntuals o permanents. 

Pel que fa al suport específic a la dona, podem crear 
un servei d'atenció a la gestació amb un equip 
multidisciplinari (psicòleg/a, treballador/a social, 
educador/a social i infermera) per a l'assessorament, 
orientació i acompanyament en temes associats a 
aquest període tan particular de la vida. 
Calen executar programes interdepartamentals per 
gestionar amb eficàcia la lluita contra la solitud, la 
prevenció del suïcidi o la depressió. 
 
Salut i esport 
 
Incidirem mitjançant campanyes informatives per a 
una pràctica esportiva sense riscos de salut (molt 
especialment en la conveniència de rebre revisions 
mèdiques prèvies en esports d’alta intensitat). 
Realitzarem també accions per tal que els Clubs, 
entitats i federacions esportives incrementin els 
nivells de control i seguiment de les revisions 
mèdiques dels seus associats en la realització de la 
pràctica esportiva. 
També en col·laboració amb les entitats durem a 
terme una campanya informativa amb relació als 
nivells d'assistència sanitària que corresponen en 
l'atenció de lesions o accidents en la pràctica 
esportiva, amb determinació clara del paper de 
juguen les assegurances privades existents i les del 
sistema sanitari en general. 
Incrementarem i garantirem l'oferta municipal 
d'activitats esportives adreçades als col·lectius de 
persones amb limitacions funcionals per facilitar la 
seva integració i participació en el sistema esportiu. 
Es potenciarà l'oferta d'activitats del nou Programa 
Mou-te, en el qual es podran programar i concertar 
activitats regulars d'exercici físic adreçades a la 
població adulta i a la gent gran amb l'objectiu de 
possibilitar la pràctica esportiva. 
 
 
 
Salut comunitària 
 
En el marc de la Corporació de Salut de la Selva i el 
Maresme, podem incorporar el programa 
d'infermeres a les escoles, qui visitaran de forma 
regular als centres educatius de primària i secundària. 
Donat l’actual col·lapse de l’atenció primària, també 
seria convenient arribar a acords amb el sector mèdic 
per a fer les revisions del programa del "Nen sa" a 
través dels centres educatius. 
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Des del consistori desenvoluparem programes 
preventius davant de l'obesitat, la diabetis i altres 
malalties vinculades als hàbits de vida no saludables. 
Això inclou generar cultura de 
l'alimentació saludable, sostenible i 
equitativa. 
Durem a terme programes per 
augmentar el control sobre 
determinats problemes de la salut, 
amb l'assessorament d’una mesa 
sectorial que ens informi regularment 
de la situació sanitària de la nostra 
població. 
La relaxació en certes mesures de 
prevenció ha portat a un repunt de la 
transmissió de malalties infeccioses 
que es creien gairebé erradicades. 
L’eficàcia de la medicació pel VIH 
també ha  permès que disminuís la 
percepció de risc. Per tot això, volem 
crear un protocol de salut en aquest 
àmbit més garantista que el que aplica 
de forma genèrica l’Institut Català de 
la Salut. 
El protocol estarà adaptat per a dones 
i homes sexualment actius, amb les 
diferents possibilitats d’orientació 
afectiva i per a qualsevol edat, i es 
desenvoluparà en el marc de la xarxa 
ambulatòria de la Corporació de Salut 
de la Selva i el Maresme, prestant 
molta cura en el cribratge sistemàtic 
d’asimptomàtics en ETS, pel diagnòstic 
precoç d’infeccions i la prevenció tant del contagi com 
de la transmissió. 
Es procedirà a insistir en la pedagogia dels diferents 
models per les relacions físiques segures, tant entre 
adults que hi estiguin interessats, com entre els 
adolescents dels nostres instituts. 
També durem a terme campanyes d'informació i 
sensibilització sobre la importància de fer-se proves 
mèdiques de prevenció i detecció precoç de malalties 
greus no transmissibles, com la salut cardiovascular, 
les malalties degeneratives o el càncer. 
I volem que la ciutadania confiï en l'assistència 
primària. Sabem que cal facilitar la inspecció mèdica 
ràpida, l’observació mèdica i la derivació a l’hospital 
en transport medicalitzat en casos sospitosos des del 
mateix CAP, si s’escau. 
Dins el marc de les competències que tenim a la CSMS, 
plantejarem la necessitat de modificar els protocols 

assistencials, descentralitzar la gestió en certs camps i 
que els municipis gaudeixin de més equipaments amb 
capacitat d’emetre diagnòstics ràpids, per 

descongestionar els centres 
hospitalaris de tots aquells casos que 
es podrien gestionar amb un cribratge 
primari. 
 
Reivindicacions a la Generalitat en 
matèria de sanitat 
 
Reivindicarem finançament just i sense 
retallades de la Sanitat Pública a la 
ciutat, exigirem més dotació 
econòmica per a l'atenció domiciliària 
per tal de descongestionar les 
urgències hospitalàries, sol·licitarem la 
construcció i l'obertura i habilitació de 
la Ciutat Residència de la Gent Gran de 
Lloret de Mar, sol·licitarem un nou 
ambulatori dins de la Ciutat 
Residència, amb dotació de servei de 
Radiologia i l’habilitació d'un CUAP 
(Centres d'Urgència d'Atenció 
Primària) de funcionament 24 h i 365 
dies l'any per a atendre les urgències 
de baixa i mitja complexitat tal com 
marca la ràtio per a aquests tipus de 
serveis. 
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MOBILITAT I VIALITAT 
 
 
Mobilitat a peu 
 
En el marc de la redacció del nou POUM, definirem la 
necessitat de la implantació d'itineraris principals per 
a vianants i l’ampliació de l’espai per aquests. També 
es constituirà la d'implantació de millores generals 
d'accessibilitat i seguretat per a 
vianants, en especial en aquelles 
urbanitzacions properes al poble i que, 
per tant, faciliten la comunicació a peu 
de les persones. 
Procedirem al disseny i implantació de 
senyalització orientativa per les 
persones que es mouen a peu, en 
especial en urbanitzacions amb 
vialitats complexes. Algunes 
urbanitzacions tenen plànols, però 
estan mal ubicats, obsolets o 
degradats. Facilitarem la concurrència 
de les noves tecnologies per ubicar  
llocs i serveis mitjançant l’aplicació de 
l’Ajuntament. 
Creiem oportuna la realització de 
campanyes per a fomentar els 
desplaçaments a peu, entre locals i 
visitants. Perquè no quedi en una mera 
declaració d’intencions, proposem la 
reparació de servituds brutes o en mal 
estat entre finques que permeten la 
mobilitat ràpida o el passeig agradable 
a peu per les urbanitzacions del poble 
(per exemple, les escales de la 
Montgoda o Roca Grossa). 
Valorem també la creació de nous 
itineraris de camí escolar, pacificats i 
segurs, també pot ser necessari 
senyalitzar degudament aquests itineraris de camí 
escolar, informar i demanar l'adhesió de comerços 
propers als centres educatius al projecte de "Camí 
escolar" i atorgar-los un segell de participació. 
També es pot pacificar el camí per anar caminant de 
forma segura del Rieral a Mas Romeu o a la part baixa 
del Condado del Jaruco sense haver de passar pel mig 
de la zona industrial o el camí paral·lel a la carretera 
de Tossa que connecta el barri del Puig Senyorial amb 
l’entrada de Canyelles. En aquest últim cas, 

dignificarem el Pont Gros com a element viari històric. 
S’ha d’exigir als ens competents en circulació 
interurbana un millor arranjament per vianants i 
bicicletes a la C-682 Blanes-Lloret-Tossa, la carretera 
de Tossa actualment és molt perillosa pels ciclistes i 
motoristes. Tots aquests projectes s’han de 
desenvolupar a través del Pla de Mobilitat Sostenible, 
amb finançament i presa de decisions conjuntament 
amb els municipis de Blanes, Tossa de Mar i Vidreres. 
 
Mobilitat lleugera sobre rodes (bicicleta i dispositius 

de mobilitat per discapacitats) 
 
Resulta necessària l’ampliació dels 
carrils bici i la creació d'itineraris 
connexes amb els principals centres 
d'interès de la ciutat. 
Cal treballar amb altres 
administracions (Diputació i 
Generalitat) per fer viable la xarxa de 
carrils bici entre els municipis veïns. 
Construirem nous aparcaments per a 
bicicletes segurs en els principals pols 
de mobilitat, a ser possible ben 
ubicats en carrers il·luminats i sota 
nodes de videovigilància ja existents 
per evitar robatoris. En particular, es 
proposa pensar en un aparcament per 
a bicicletes d'alta capacitat a l'estació 
d'autobusos, o molt a prop on 
l’arquitectura urbana ho permeti. 
Aquest aparcament podria ser el 
primer pas per a la implantació d’un 
servei de bicicleta pública. 
En el marc del pla de promoció de l'ús 
de la bicicleta, establirem un 
programa permanent d'oferta de 
cursos de conducció de bicicletes als 
centres cívics i educatius, a ser 
possible mitjançant models de 
voluntariat, gestió comunitària i 

compromís social. 
També pensant en els usuaris de cadira de rodes o 
similar, volem ampliar el concepte i garantir que la 
xarxa de carrils bici és utilitzable correctament per 
aquelles persones que necessiten aparells de suport a 
la mobilitat. Amb una visió més àmplia, sabem que al 
mateix temps s’ha de revisar l'accessibilitat de molts 
carrers i voreres, per a eliminar tots els obstacles 
possibles a les persones amb mobilitat reduïda 
(elements de mobiliari urbà, xamfrans, sots, etc.). 
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Mobilitat en transport públic 
 
Transversalment, és prioritari definir un model de 
gestió pública del transport col·lectiu, que inclogui la 
gestió integrada dels autobusos urbans i altres modes 
de transport, com ara una flota de bicicletes. 
Estudiarem la viabilitat de sistemes de transport net, 
com pot ser el Tramvia o autobusos d’hidrogen, per 
connectar amb els municipis veïns, centres de 
mobilitat i aparcaments dissuasius per als visitants. 
Treballarem per a que la zona de tarificació del 
transport públic estigui compresa dins de la zona de 
transport del sistema integrat, garantint la rebaixa 
dels preus del transport interurbà, el bus per anar a 
l’estació de RENFE o a l’Hospital de Blanes. 
Implementarem la gratuïtat del servei d'autobús que 
va als CAP de Lloret de Mar, i cal una rebaixa de preu 
molt considerable per al servei que arriba fins a 
l’Hospital de Blanes ja que és l’única manera d’arribar-
hi si no es disposa de vehicle privat i, per tant, es tracta 
d’un servei essencial. 
Estudiarem i revisarem l'ampliació i connectivitat 
d'algunes línies de la ciutat conjuntament amb les 
entitats i veïns dels barris. Si s’escau, plantejarem 
noves rutes de les línies d'autobusos que cobreixin 
noves necessitats de la ciutadania, dels barris i les 
urbanitzacions. Cal crear un bus llançadora per les 
urbanitzacions i barris més allunyats del nucli urbà, 
que connecti amb els punts d’intercanvi, i estudiar si 
els actuals llocs on arriba el bus són els que fan falta. 
Estudiar la possibilitat d’implantar sistemes de gestió 
telemàtica de parada o servei sota demanda per a 
abonats dels nuclis més aïllats que faci del servei 
públic de bus una eina realment útil i econòmicament 
sostenible. 
Entenem les noves realitats de convivència, i volem 
permetre l'accés d'animals sense transportin als 
autobusos municipals on es pot anar a peu dret, 
garantint sempre els mitjans de seguretat perquè no 
causin molèsties a altres animals o usuaris. 
Fins on arribin les competències municipals, desitgem 
ampliar la xarxa de carrils bus interurbans, per a poder 
millorar la velocitat comercial dels autobusos en 
especial durant l’estiu. També volem millorar 
l'accessibilitat a les parades i la informació a l’usuari 
de quant falta perquè arribi el servei, mitjançant els 
serveis de geolocalització existents que es poden 
integrar en l’aplicació de l’ajuntament. 
Quan siguin de titularitat municipal, caldrà millorar la 
flota d'autobusos urbans, apostant decididament pels 

vehicles elèctrics d’hidrogen, tot acollint-nos als plans 
i subvencions que dona la UE per aquest assumptes. 
Volem estudiar la viabilitat d’establir una bonificació 
del transport públic per a estudiants, també els 
universitaris que enllacen amb l’estació de RENFE o els 
que agafen la línia regular a Girona. 
Instarem a la Generalitat a millorar el servei interurbà. 
Avaluarem les necessitats i exigirem que el servei 
d’enllaç amb l’estació presti servei d’entrada i sortida 
per a tots els trens que arriben a l’estació de Blanes. 
També exigirem la introducció de la línia Blanes-
Lloret-Estació en el sistema tarifari integrat. 
Com alternativa al bus actual, considerem la 
possibilitat d’instaurar un servei de Tram que connecti 
Lloret de Mar amb l'Estació de Renfe de Blanes, i en el 
seu trajecte vinculi zones d'alt requisit de parades, 
reduint costos i agilitzant el servei. 
En algunes circumstàncies, caldrà ampliar els serveis a 
serveis nocturns especialment els caps de setmana i 
festius i ampliar la xarxa de parades seguint un model 
sota demanda. S’ha de garantir la mobilitat de les 
persones que acaben tard els seus torns, amb parades 
intermèdies dels autobusos en horari nocturn. Molt 
especialment per a dones, persones amb capacitats 
diverses i amb mobilitat reduïda. 
 
Taxi 
 
Cal estar en contacte fluid amb el sector per donar 
respostes a les seves necessitats i demandes. 
Desitgem reunir-nos amb el gremi per arribar a un 
acord amb el sector del taxi per comptar de forma 
prioritària amb el seu servei les nits i els caps de 
setmana per a persones grans, amb capacitats 
diverses o amb problemes de mobilitat. Molt 
especialment en l'accés als centres de salut o 
hospitalaris, per tal de descongestionar el servei 
d'ambulàncies en aquells casos que no es requereix 
transport medicalitzat i urgent. 
Si la negociació és productiva, es podrà arribar a un 
acord amb el sector del taxi per a oferir descomptes i 
facilitat d'accés al servei sanitari per a famílies i usuaris 
amb dificultat de mobilitat o que no tenen vehicle 
privat. 
Quan a la sostenibilitat del taxi, proposem facilitar la 
instal·lació d'estacions de càrrega elèctrica de vehicles 
a les parades de taxi, d’acord amb la necessitat i 
conveniència que comuniqui el sector. També 
s’establiran bonificacions a la llicència per 
l’actualització del vehicle a formats menys 
contaminants. 
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Accessos rústics 
 
Ens proposem redefinir els eixos de connexió sòl urbà 
- sòl no urbanitzable i la gestió dels camins rurals 
seguint una idea de vida urbana - gaudir de la natura. 
Tots els camins rurals de la xarxa principal de 
protecció civil han d’estar nets, arranjats i en bon estat 
del ferm per a garantir també la seguretat en cas 
d’incendi o qualsevol altra emergència. 
 
Accessos a urbanitzacions 
 
Resulta imprescindible dignificar els accessos a les 
urbanitzacions de la ciutat, molt especialment 
aquelles que no gaudeixen de rotondes d’accés ni 
carrils de frenada/acceleració. Cal pensar la mobilitat 
no només des del punt de vista dels visitants si no des 
de l'òptica dels residents permanents. I no es tracta 
només del contacte amb les vies principals, cal 
arranjar també aquells camins secundaris o entre 
nuclis que els veïns fan servir regularment per accedir 
a les urbanitzacions  o per comunicar-les, i que en 
alguns casos són perillosos (exemples: camí Mas 
Baell/Roca Grossa, camí Montgoda/Canyelles, camí 
Santa Cristina/Boadella). 
Aprofitant la revisió del POUM, cal establir els 
instruments de gestió urbanística per assegurar la 
millora de la mobilitat urbana i la periurbana, dotant a 
Lloret de Mar les eines que puguin sorgir del Pacte per 
la mobilitat sostenible. 
 
 
 
Mobilitat en vehicle privat motoritzat 
 
Creiem que cal una millora de la xarxa viària i una 
racionalització de la senyalització interior del 
municipi. Es revisarà el conjunt de senyals de 
distribució del flux mitjançant un procés obert de 
participació ciutadana (direccions obligatòries, 
prohibit el pas, circulació prohibida, etc.). No 
s’implantaran sistemes de control de vialitat ocults, i 
els que ens ordeni la DGT en vies interurbanes 
passaran un període de prova i avis prou llarg perquè 
tots els veïns en coneguin les característiques i els 
integrin en els seus costums viaris de forma natural. 
S'establirà un pla d'impuls del vehicle elèctric d'última 
generació. Els prestadors de serveis privats han de 
crear més punts de recàrrega. Sol·licitarem i 
facilitarem a qualsevol dels operadors de llicència de 

benzineres que actuen a Lloret la instal·lació 
d’almenys un punt de provisió per a vehicles elèctrics 
d’hidrogen, trobem que és la tecnologia verda més 
potent i eficaç i que no té molts dels problemes 
associats als sistemes amb bateria de liti (combustió 
espontània, reciclatge, lentitud de càrrega). 
També sol·licitarem als gestors de serveis privats la 
instal·lació de punts de recàrrega elèctrica 
convencional al voltant de les benzineres. 
Crearem l’impuls adient, facilitarem l’arribada de nous 
operadors privats que incrementin l’oferta de punts 
de recàrrega, mantindrem els punts municipals 
exclusivament per a residents que paguen a Lloret 
l’IVTM del seu vehicle i cadascú pagarà pel que 
consumeix d’una forma justa (preu públic). 
També volem facilitar la implantació d'un sistema de 
car-sharing, gestionat a través de l’aplicació de 
l’Ajuntament, així com incentivar també les conductes 
relacionades amb el vehicle compartit o car-pooling. 
Això inclou la promoció dels Plans de Desplaçament 
d'Empresa (PDE) cap als centres generadors de 
mobilitat. Per contra, volem ser ben estrictes amb la 
presència de VTC i sobretot el seu estacionament. 
Queda molt per millorar en quant la connectivitat en 
la direcció de la C-63 (Lloret-Vidreres), que és la 
principal via d’accés a Lloret des d’Europa, malgrat 
que no és competència municipal. Per exemple, cal 
treballar amb la Generalitat i els municipis veïns, la 
conveniència d’ampliar la capacitat de la via, o ja des 
de l’Ajuntament el projecte de Pla d'accessos per a la 
construcció d'una macro rotonda a l'encreuament 
entre l'avinguda de Les Alegries i l'Avinguda Vila de 
Blanes per derivar el trànsit de pas cap a les vies 
alternatives: Tot projecte viari ha de comptar amb la 
participació ciutadana i ha de primar el criteri 
d'eficiència en la gestió, sempre cal tenir en compte si 
hi ha alternatives menys intensives en recursos 
públics. 
 
Aparcament 
 
És imprescindible iniciar acords amb els propietaris 
dels terrenys adjacents a zones dissuasives per a 
habilitar noves zones d'aparcament. Es facilitarà la 
conversió d’usos provisionals per a solars en desús per 
a poder-los fer servir d’aparcament, i s'incentivarà als 
propietaris privats perquè cedeixin temporalment 
solars en desús per fer aparcaments públics i es 
facilitarà el seu ús als visitants mitjançant la 
implementació d’un bus llançadora directe al centre. 
Construirem un aparcament públic de major capacitat 
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a la Zona Esportiva, modificant l'aparcament existent i 
dotant l’edifici de sistemes d’energies renovables per 
fer-lo d'emissions nul·les. 
Revisarem les places de zona blava, zona verda, les 
seves tarifes, el seu model de gestió i la seva 
distribució. Això implica una tarifació municipal de 
l'aparcament del carrer en funció del potencial 
contaminador real dels vehicles, aquí buscarem el 
consell d’experts i considerarem «tota» la 
contaminació que generen «del pou a l’abocador» (o 
sia, inclòs el seu reciclatge i manteniment) i no només 
les emissions locals de gasos. 
Es revisaran tots els espais de càrrega i descàrrega i els 
seus horaris. També es posarà en marxa un estudi 
d'implantació de zona vermella, per càrrega i 
descàrrega de vehicles no comercials de veïns i veïnes 
que hagin de fer ús momentani. 
Aquestes zones vermelles que impulsarem, seran 
zones d'aparcament per a gestions ràpides, en 
especial al front del passeig on hi ha molts bancs i 
d’altres serveis de gestoria o administració i és una 
zona que sol estar col·lapsada. En tot cas, es valorarà 
la seva ubicació a tots els llocs on hi hagi serveis 
estratègics, ara com a exemple podem assenyalar la 
zona de serveis i comerç del Rieral i el Molí. 
Al seu torn s’han d’incrementar les feines d’inspecció, 
atestat i retirada de vehicles pels estacionaments no 
autoritzats, per part de vehicles que principalment 
durant l’estiu envaeixen i deterioren les servituds i els 
serveis destinats als vianants. 
És necessari també potenciar l'ús dels aparcaments 
fora de calçada, i valorar les necessitats dels barris que 
no tenen accés fàcil a aquest tipus de servei, sigui de 
prestació pública o privada. 
Les formes de mobilitat motoritzada lleugera es 
facilitaran mitjançant l’assignació de més espais 
d'aparcaments per a motocicletes o patinets. 
S’han de regular els procediments de càrrega i 
descàrrega industrial i els seus horaris, molt 
especialment als hotels, per garantir que hi ha espai 
suficient, que es respecta la tranquil·litat dels veïns, i 
que no s'envaeix la via pública de forma 
desproporcionada. 
Sabem que el transport àgil de mercaderies fomenta 
el comerç. Cal establir mesures que facilitin el 
subministrament de productes a les botigues físiques 
de la zona de vianants, i també regular el repartiment 
de mercaderies online donant prioritat a la 
consolidació d’una xarxa de punts de recollida o 
entrega de proximitat vers l’entrega a domicili. Ens 
proposem també regular distribució urbana de 

mercaderies nocturna (silenciosa) en aquells casos on 
sigui possible, la creació de carrils multiús i implantar 
sistemes tecnològics per la millora de la gestió de les 
zones de càrrega i descàrrega. 
 
Finalment, cal revisar i donar compliment a la 
planificació urbanística en relació amb les reserves 
d'aparcament, sempre tenint en compte que no tenim 
un pla d'aparcament de vehicles pesants o gran 
logística. 
 
 
Gestió integral de la Mobilitat 
 
Cal un debat decidit en torn al col·lapse que es genera 
a l’estiu. Aquesta discussió ha de conduir a la Creació 
d’un Observatori de la Mobilitat i la redacció i 
aprovació del Pla per la Mobilitat Sostenible de Lloret 
de Mar seguit de l’aprovació d’una ordenança 
integrada de mobilitat, sempre amb respecte a les 
necessitats reals dels veïns. 
El nou Pla pot permetre la incorporació de les noves 
tecnologies com la intel·ligència artificial en la gestió 
de la mobilitat i la regulació semafòrica, rendibilitzant 
l’actual central de gestió de tràfic i el flux de dades que 
genera. La gestió per IA també por permetre implantar 
un sistema d'observació REAL (no estadístic) del 
trànsit de pas en col·laboració amb els municipis veïns, 
per conèixer les necessitats autèntiques de mobilitat 
interurbana que Lloret pateix i si certs projectes de 
grans obres son necessaris o només obeeixen a 
interessos espuris i especulatius. 
 
Cal redefinir globalment els fluxos viaris per garantir 
una distribució dels vehicles el més homogènia 
possible i sense punts calents. Calen direccions de pas 
interiors que assorteixin els veïns del centre amb 
alternatives, però que no generin un tràfic 
insostenible per dins el poble. Com ja s’ha comentat 
abans, es molt necessari plantejar-se a fons la 
distribució i dimensió de l’illa de vianants, el trànsit en 
entorns escolars, la conveniència d’establir noves 
zones de velocitat reduïda a 30 en zones que generen 
molèsties al veïns, l’actual esquema d’entrades al 
poble i la distribució semafòrica; el propòsit final es fer 
menys necessari l'ús de «dreceres» que acaben essent 
colls d’ampolla. 
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MEDI AMBIENT, RESIDUS I ENERGIA 
 
 
Energies renovables 
 
Auditarem amb criteri tècnic tots els espais públics 
urbans susceptibles d’aprofitament d’energies 
renovables, i introduirem aquest criteri de forma 
específica en la redacció del nou POUM. En particular 
veiem potencial en la contribució a la 
climatització piscina municipal amb 
panells tèrmics especials, la reparació 
i modernització de la instal·lació solar 
pistes d’atletisme (com a exemple 
d’equipaments de titularitat 
municipal), la instal·lació de panells 
solars per ombrejar certs aparcaments 
o la gestió mixta de part de certs 
terrenys públics en desús com a 
potencials horts solars, en combinació 
amb d’altres activitats secundaries per 
optimitzar l’ús del sòl. 
Assumirem la proposta energètica 
municipalista de la Xarxa per la 
Sobirania Energètica, amb l'objectiu 
que la població del municipi tingui 
garantits els drets a l'energia, s'avanci 
en la substitució de les energies fòssils 
en favor de les energies renovables, es 
promogui la producció i el consum 
públic, cooperatiu i comunitari 
d'energia renovable i s'aconsegueixin 
municipis energèticament sostenibles. 
Apostem per la creació d'una 
operadora pública integral d'energia 
amb abast consorciat estès als 
municipis de l'entorn. En aquest sentit 
inclourem les estratègies i els 
compromisos del Pacte d'Alcaldes i 
Alcaldesses per la sostenibilitat energètica local en 
totes les polítiques municipals de manera transversal. 
En resum, tirarem endavant campanyes de formació, 
sensibilització i foment de la cultura energètica en tots 
els àmbits al nostre abast. 
 
Eficiència energètica i contaminació lumínica 
 
Iniciarem un protocol d'eficiència energètica on es 
treballaran estratègies per la promoció de l’estalvi en 

el consum d’electricitat i combustible, les accions 
directes consistiran en campanyes d'estalvi en l'ús dels 
subministraments en l'àmbit domèstic i la promoció 
de l'eficiència energètica i criteris d’obligat 
compliment en edificis públics. 
Per reduir encara més el consum energètic públic 
s’analitzarà la totalitat de l'enllumenat, la seva 
dotació, la conveniència i necessitat de la seva 
distribució, el tipus de fanal, orientació i la seva 
tipologia de bombeta. Si es detecta un sobreconsum 
general, ens adaptarem progressivament al criteri 

europeu de consum en enllumenat 
públic (kwh/habitant·any). 
Seran d’obligat compliment per a tots, 
els criteris de la Llei 6/2001, de 31 de 
maig, d'ordenació ambiental de 
l'enllumenament per a la protecció del 
medi nocturn i el seu reglament, i 
també els farem aplicar als particulars 
que produeixen immissions de llum 
inacceptables a tothom qui els rodeja. 
 
Contaminació acústica 
 
Es revisarà l’actual mapa d’impacte 
acústic de Lloret, però com que volem 
un acord que duri anys, s’obrirà a un 
ampli consens ciutadà i polític. 
S’establiran criteris de protecció 
diürna del medi acústic per a aquelles 
activitats que generen soroll evitable 
(per exemple espectables o activitat 
hotelera). També es revisaran els 
actuals criteris d’inspecció d'emissions 
i immissions acústiques, realitzant-se 
avaluacions d’ofici sense denúncia 
prèvia. Es revisarà l’adjudicació 
d’activitats civils especialment 
sorolloses i repetitives a la via pública, 
per gestionar la seva ubicació i impacte 
amb responsabilitat. 

En resum, es implementar un pla integral de reducció 
del soroll per acostar-nos als objectius de qualitat 
acústica desitjables i adaptat a la realitat de Lloret de 
Mar, en època d’estacionalitat i en mesos de poca 
afluència turística. 
 
Qualitat de l’aire 
 
Treballarem permanentment en el control per la 
millora de la qualitat de l'aire respecte els 
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contaminants de òxids de nitrogen i partícules en 
suspensió, el més habituals dels vehicles. També 
posarem mitjans per controlar que els emissors 
privats de gasos de tipus cuina o cocció de grans 
establiments compleixen la normativa. 
 
Gestió d’escombraries i neteja 
 
Desenvoluparem amb determinació el Pla de 
Prevenció i Gestió de Residus de Lloret de Mar, que 
marcarà els propòsits de recollida selectiva i prevenció 
de generació de residus. Treballarem per reduir la 
generació de residus, impulsant la prevenció i la 
reutilització. Donarem un impuls i crearem la Taula 
Local de Residus com a mecanisme de participació i 
seguiment del Pla de Residus. 
Quan la logística o faciliti, procedirem a la substitució 
de vehicles de recollida per vehicles de baixes 
emissions, elèctrics o híbrids. 
S’ha d’estudiar la implantació de contenidors 
soterrats a les grans avingudes i carrers amples, no 
obstant eliminar el contenidor tradicional no sempre 
es accessible i pràctic. Més quan aquest sistemes 
requereixen perforacions en espais estrets o desviació 
de serveis subterranis. No obstant, incrementarem el 
nombre de contenidors per a la recollida selectiva, 
apropant aquests punts als veïns i veïnes i 
investigarem les alternatives que ofereix el sector per 
a la substitució de contenidors de les diferent 
fraccions per un model més còmode i pràctic. 
En tot cas, estudiarem l'ampliació de diferents 
mètodes de recollida que han tingut èxit en d’altres 
municipis així com la gestió de residus «a la carta» 
atenent les particularitats de les diferents zones de 
Lloret, barris i urbanitzacions. Iniciarem una prova 
pilot de recollida porta a porta en barris de baixa 
densitat de població per valorar si es viable i còmode 
pels ciutadans, si permet optimitzar la gestió i si 
realment permet reduir la fracció de rebuig com 
s’afirma des dels entorns més optimistes. 
Revisarem els horaris de recollida de residus en alguns 
eixos comercials o als equipaments hotelers, en 
especial les de component excepcionalment sorollosa 
com el vidre. També cal revisar les rutes, la freqüència 
i els criteris d'ubicació dels contenidors tant en carrers 
estrets com els que trobem als districtes exteriors. I 
sens dubte cal millorar la neteja diària dels carrers, 
molt especialment al casc antic. 
A les afores, Lloret te una gran quantitat d’habitatges 
unifamiliars amb jardí. Donat el nou marc legal, caldrà 
habilitar un gran nombre de contenidors i punts de 

distribució temporals per a la poda a la tardor i establir 
estratègies per la gestió responsable d’aquest tipus de 
material, per exemple l’adquisició i dispensa d’equips 
de triturat in-situ que evitin el seu trasllat. El 
brancatge de tots els jardins de Lloret es un material 
que pot ser susceptible de noves maneres de gestió. 
En aquest sentit també crearem un incentiu fiscal que 
bonifiqui comportaments responsables amb el 
reciclatge per part dels ciutadans i ciutadanes. Es 
facilitaran eines per al compostatge domèstic de la 
fracció orgànica i es promouran bonificacions a la taxa 
de reciclatge per als ciutadans que realitzin de forma 
responsable i per compte propi el tractament dels 
materials biodegradables que generen. 
Per a les empreses, també establirem un incentiu que 
bonifiqui comportaments responsables i penalitzi la 
indolència i la producció a escala industrial de brutícia. 
Aquí, revisarem els actuals criteris d’imposició de la 
taxa d’escombraries per a que s’adeqüin a la 
generació de residus reals de les diferents activitats 
(pagar per generar) i no en una xifra fictícia basada en 
el metres quadrats bruts o l’aforament teòric dels 
establiments. La nova ordenança de gestió de residus 
urbans també contemplarà si el tipus de residu 
generat es reciclable o no, i si l’activitat genera un 
impacte col·lateral a la quantitat de brossa que acaba 
a la via pública i que requereix de serveis especials de 
recollida (per exemple els establiments de menjar 
ràpid). 
També oferirem descomptes importants o 
exempcions totals de la taxa de residus a empreses 
que demostrin l'externalització a professionals del 
reciclatge i gestió del rebuig. Condicionem aplicar 
d’altres descomptes sensibles a la taxa (per a 
establiments d'hostaleria) per ús d'envasos 
retornables i/o reutilitzables i per ús habitual de punts 
de recollida municipal (punts verds o deixalleria). 
Per a les petites empreses i particulars que encara 
mouen volums significatius de dades en paper o que 
tenen grans arxius obsolets, crearem en el marc de la 
gestió global d'escombraries un servei certificat (amb 
garantia legal d’esmicolat i d’eliminació) de destrucció 
i reciclatge de documents confidencials o que 
contenen dades personals. 
 
Increment del pressupost destinat a la neteja i 
manteniment de l'espai públic. 
 
En la nova licitació del servei de recollida i tractament 
d’escombraries, procedirem a la definició d'un 
contracte programa entre l'Ajuntament i l'empresa 
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adjudicatària que marqui uns propòsits clars basats en 
el compromís amb la transparència i sostenibilitat en 
la gestió de residus, tenint en compte els ingressos i 
despeses reals d'aquesta activitat. 
Cal impulsar la formació dels treballadors i 
treballadores de l'empresa adjudicatària en relació 
amb el servei, l'atenció a la ciutadania, les noves 
tecnologies i sistemes de treball. Per facilitar la feina 
als recollidors d’escombraries, proposem instaurar un 
mecanisme de comunicació intern per notificar a la 
central incidències que no es poden abordar 
immediatament. Aquest sistema també ha de tenir 
una via d’entrada per la ciutadania, que simplifiqui la 
comunicació d'incidències amb la neteja i l'espai 
públic. 
Adequarem els sistemes de recollida a les necessitats 
del municipi i millorarem l'eficiència en la prestació 
del servei. Garantirem poder donar compliment als 
objectius del Pla de Residus i establirem els 
mecanismes de control de qualitat necessaris. En 
algunes circumstàncies podrà ser molt útil la creació 
d'un equip d'agents cívics per les zones amb majors 
problemes de neteja i cura de l'espai públic amb 
comunicació directa amb l'empresa. 
 
Cal una ampliació del servei de deixalleria i establir 
nous punts verds per a tipologies particulars (petits 
electrodomèstics, restes de poda com ja s’ha 
comentat) Volem garantir un servei de proximitat que 
faciliti l’entrega de petites quantitats de residus de 
baix impacte amb el mínim desplaçament possible. 
 
Compromís social amb la neteja 
 
Encara hi ha molta gent que no recicla, volem fer 
campanyes de sensibilització per al foment de la 
recollida selectiva i l'ús correcte dels serveis i els 
contenidors. També fer difusió de propostes de 
sensibilització que informin el resident, i molt 
especialment als visitants, de l'impacte de no ser 
curosos amb la recollida selectiva i la proliferació 
descontrolada de brutícia al carrer. 
Cal avançar des del compromís dels ciutadans en 
l'eliminació de bosses d'un sol ús, envasos lleugers 
amb components plastificats i d’altres pol·luents 
persistents que en un poble turístic tot sovint acaben 
al mar. També fomentar la reducció del 
malbaratament alimentari en els àmbits del comerç, la 
restauració i domèstic. 
Des del punt de vista estètic, ens agradaria cobrir els 
contenidors amb embellidors amb imatges de la ciutat 

i creacions artístiques, i sobre tot mantenir ben nets 
els entorns dels diferents punts de recollida. 
Finalment, incrementarem la valorització material del 
conjunt de residus, des d'una òptica de l'economia 
circular i baixa en carboni. Obertura d'espais 
gestionats per associacions civils per a la recuperació i 
venda de mobles vells i tot tipus d’objectes de segona 
mà. 
 
Acord vers l’aigua 
 
Començarem per impulsar la participació ciutadana i 
un nou model de governança mitjançant l’Observatori 
de l’aigua. 
Cal aprofundir en el model de gestió de l'aigua 
mitjançant negociació amb l’actual entitat 
concessionària. Volem un model de gestió que sigui 
garantia de qualitat, transparència i eficàcia de gestió 
del servei: des de Lloret de Mar i per a Lloret de Mar. 
Defensarem amb els recursos que siguin necessaris la 
sobirania municipal i l'interès públic en relació amb la 
gestió de l'aigua. En resum, patrocinem un nou model 
entès com un dret fonamental de les persones i no 
com un simple negoci. 
Cal incrementar les inversions i millores en les 
instal·lacions i la xarxa de subministrament per 
anticipar avaries i prevenir pèrdues. S’haurien 
d’incorporar noves tecnologies de control i gestió dels 
cabals per detectar ràpidament anomalies i 
modernitzar les eines de gestió del servei. Volem que 
es deixi de fer reparacions d'emergència sobre 
sistemes envellits i s’abordi la necessitat de renovar 
seccions senceres de les conduccions generals. 
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També s’ha de requerir a l’ACA i auditar la qualitat de 
l'aigua de l'aixeta que prové de la dessaladora de 
Blanes i dels pous de la Tordera i 
continuar millorant-la per augmentar 
la seva acceptació com aigua de boca, 
en aquest sentit s’han d’investigar 
sistemes de potabilització alternatius 
que siguin salubres, ecològics i 
saludables per l’organisme a llarg 
termini. També podria ser prou 
interessant explorar la viabilitat de 
tornar a explotar aqüífers locals en 
desús, per a necessitats específiques. 
Ens encantaria recuperar i inventariar 
totes les fonts i mines de Lloret, que 
s’han perdut o oblidat al llarg dels 
anys, i dignificar-les com a punts de 
trobada especials, parcs frescos o fins 
i tot indrets de refrigeri si mantenen 
cabals i segueixen essent potables. Pel 
que fa a aquest últim punt, ens 
proposem atendre la petició del veïns 
i dignificar l’espai conegut com la 
«mina d’en Melitrons» a l’entrada de 
Lloret de Dalt. Contextualitzarem la 
ubicació en el marc dels espais del 
MOLL, el mantindrem net i a ser 
possible recuperarem l’antiga mina 
que va ser enterrada els anys 90. 
 
 
Treballar per millorar la gestió del 
sistema de clavegueram i sanejament 
 
Cal procedir a una investigació exhaustiva de les 
ramificacions de les conduccions de clavegueram i 
detectar les que encara aboquen a les rieres, o les que 
son molt velles, no tenen punts de registre ben 
distribuïts o provoquen filtracions contaminants. Cal 
revisar l’estat dels pous negres privats que puguin 
quedar a les urbanitzacions més allunyades de la xarxa 
de sanejament principal, saber si s’utilitzen i si estan 
en bon estat. També s’ha de procedir a l’elaboració 
d’un pla de conscienciació i prevenció del llançament 
al conducte d'aigües residuals de les tovalloletes 
tèxtils i d’altres productes d’higiene d’un sol ús que 
provoquen obstruccions molt serioses al sistema de 
clavegueram. 
 
Horta i cultius 
 

Manifestem un compromís ferm en l'ordenació de 
l'horta de lleure, familiar o productiva per a 

autoconsum, incrementant els espais 
de regadiu amb aigües pròpies, 
promovent l'agricultura ecològica i 
recuperant l'espai dels torrents. Es 
reforçarà i ampliarà el programa 
d'horts urbans en els solars buits de la 
Lloret de Mar, que gaudeix de molta 
acceptació social. La xarxa buscarà 
ubicacions en d’altres barris que 
complementin la ubicació actual. 
En particular, prenem la proposta dels 
veïns de Lloret de Dalt, per a la 
constitució d’un espai a l’aire lliure en 
certes parcel·les en desús, seguint un 
model de «Centre Cívic a l’aire Lliure». 
En aquest espai s’hi podran dur a 
terme activitats de caire comunitari 
així com disposar d’una zona àmplia on  
practicar l’horta de Lleure.               
En el marc de la redacció del POUM 
treballarem per identificar i protegir 
urbanísticament els espais de cultiu de 
bona qualitat que queden a Lloret, així 
com requalificar adequadament per a 
l’ús agrícola tots aquells boscos 
primerencs que no son altra cosa que 
horts antics degradats i que es podrien 
recuperar. També revisarem el catàleg 
d’edificacions rurals, prestant atenció 
a aquelles completament 

abandonades, insalubres, enrunades o directament 
irrecuperables des del punt de vista de la iniciativa 
privada. 
 
Gestió Forestal 
 
Sabem que cal incrementar els recursos econòmics pel 
manteniment i la millora de l'entorn forestal, i per fer 
difusió dels seus valors. Valorem molt positivament 
les campanyes de prevenció d'incendis forestals i 
respecte a l'entorn conjuntament amb l’AVPC, l’ADF i 
Protecció Civil i els continuarem donant suport tant als 
despatxos com prestant-los reconeixement públic, 
però també cal que els propis propietaris s’impliquin 
seriosament en la correcta gestió de llurs boscos. 
Identificarem les finques i instarem als titulars rurals 
amb la neteja periòdica i manteniment de zones 
boscoses i marges dels principals camins rurals de 
Lloret que serveixen com a tallafoc (Per exemple, Les 
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Alegries - Tossa i Condado del Jaruco – Pi Gros - 
Montbarbat). Per a trencar les rutes del foc, en 
terrenys amb un passat agrari demostrable es 
permetran projectes selectius de recuperació de la 
vinya o altres cultius de secà, sempre amb criteris de 
preservació del mosaic forestal i prevenció de l’erosió. 
En aquest sentit es conversarà amb la propietat i es 
facilitarà urbanísticament i fiscalment la conversió del 
camp de golf abandonat al Condado del Jaruco en una 
explotació d’aquest tipus. 
Amb una mirada més amplia, s’estudiarà la instauració 
del model de protecció PEIN a la zona del turó 
Montgròs, Montbarbat, Coll de Llop, Costa Marcona, 
Cala Gran, el Morro Fred i la Plana d’en Mallol com a 
marc de continuïtat del PEIN – Cadiretes. El model 
PEIN no es excloent de l’activitat humana com alguns 
diuen i permet la gestió rústica i forestal responsable, 
en aquest sentit estudiarem les propostes de gestió i 
valorització forestal que podem trobar al parc del 
Montnegre o al propi PEIN de Cadiretes. 
A tot el terme municipal es regularan per ordenança 
les activitats de motocròs fora de pista i es prohibirà 
en entorns no habilitats, molt especialment en aquells 
espais que impliquen una apropiació indeguda del 
domini públic mitjançant la creació d’obstacles de salt, 
la degradació del paisatge, erosió insostenible del 
rocam o senders, etc. 
I com que estimem els caminants, es procedirà a 
determinar itineraris naturals en direccions no 
habituals avui en dia (Per exemple, Lloret-Tordera, 
Lloret-Vidreres, Lloret-Maçanet), fent un punt fort 
d'atracció turística que també pot interessar als 
municipis veïns. Es crearan punts de descans a cobert 
i a l’ombra amb materials naturals en espais segurs i 
accessibles del recorregut. Aquests punts es 
controlaran diàriament pel que fa a neteja, usos 
indeguts i civisme i s’experimentarà si es tècnicament 
possible i segur vers el comportament vandàlic dotar-
los de serveis bàsics com per exemple un 
avituallament senzill d’aigua potable. 
Finalment, al nou POUM es delimitarà definitivament 
l’extensió màxima de l’abocador municipal i el seu us 
futur, i es reconsideraran tots els projectes viaris no 
consolidats i les seves reserves en sòl forestal, seguint 
criteris ambientals moderns i les necessitats d’una 
societat que camina cap una reducció molt 
considerable tant del vehicle privat com de la 
generació de residus. 
 
Pressions sobre l'abocador municipal 
 

Més Progrés Lloret és un partit amb base local, així 
que no vendrem el nostre poble per un ascens a 
institucions autonòmiques o altres recompenses. Amb 
nosaltres Lloret de Mar no esdevindrà l'abocador de 
tota la província com anhela la Generalitat i l'Agència 
Catalana de Residus. Ens oposarem de forma militant 
a qualsevol trasllat de residus addicionals a les nostres 
instal·lacions, especialment aquells generats a altres 
comarques amb les quals no mantenim cap relació i 
que per tant no ens correspon ni emmagatzemar ni 
gestionar. 
 
Benestar Animal i mascotes 
 
Tot comença per l’educació, així que es continuaran 
fent campanyes de sensibilització pel benestar animal 
i l’obligació de registrar determinades espècies. 
També es promouran tallers de sensibilització i bones 
pràctiques pel benestar animal a centres educatius i 
entitats. 
A partir d'aquí, es procedirà a executar sancions 
administratives i segons el codi civil i penal a tenidors 
que tinguin en males condicions els seus animals a 
Lloret de Mar. També vigilarem amb absolut rigor a 
persones o entitats que, en l'espai públic o en la 
realització de qualsevol esdeveniment, tinguin 
actituds i comportaments de maltractament cap a un 
animal. 
S’avançarà en millors protocols d'actuació pels casos 
d'abandonament d'animals a la via pública, recollida 
d'animals vius, perduts, morts i ferits. Com que no tot 
son gats i gossos, establirem sistemes i protocols de 
protecció civil per l'actuació respecte a la gestió 
d’animals no habituals (domèstics o salvatges) trobats 
en espais públics, alguns dels quals poden fins hi tot 
ser considerats perillosos. 
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Proposem la creació d’un CAAD (Centre d'Atenció 
d'Animals Domèstics) com a "Refugi Local d'Animals 
de Companyia" on hi hagi participació directa de les 
entitats animalistes de Lloret de Mar. 
Habilitarem un servei depenent del 
CAAD basat en el voluntariat que 
s'encarregui temporalment de les 
mascotes en cas d'accident 
sobrevingut, viatge o hospitalització 
dels seus propietaris. Si es necessari, 
s’avançarà en la inclusió d'educadors 
d’animals amb coneixements especials 
a la plantilla de l'equipament. 
Evidentment, cal dimensionar 
correctament d'infraestructura i 
dotació humana del CAAD per a 
garantir una estança còmode i salubre 
dels animals que s’hi siguin. 
Coneixem l’estima dels lloretencs pels 
gossos, per tant ens plantegem 
d’establir més zones i hores per la lliure 
circulació d’aquests animals, sota 
responsabilitat dels seus amos. 
Tirarem endavant un registre d'ADN 
per identificar excrements abandonats 
i garantir que els propietaris de gossos 
compleixen les normes de convivència, 
fins hi tot quan ningú mira. 
Cal revisar la xarxa de pipicans 
existents i plantejar-ne la creació de 
nous en zones, barris o urbanitzacions 
on es precisi un increment o 
directament no n'hi hagi. En aquest 
sentit també cal repensar els pipicans com a espais 
pensats per a tota mena de gossos i valorar si la 
tipologia i disseny actual es la més adequada per la 
funció que s’hi realitza. A part de la gestió dels 
excrements cal protegir certs elements urbans de la 
capacitat corrosiva dels orins, i per fer-ho estudiarem 
materials i mitjans dissuasius que no perjudiquin els 
animals. 
Habilitarem fonts d'aigua amb aixetes baixes i 
abeuradors per a animals en molts més punts de la 
ciutat. 
Insistirem en repetir les campanyes d’informació als 
usuaris sobre la gestió personal dels excrements i 
orins a l’espai públic i el contingut de les ordenances 
que ho regulen. 
Per als més implicats en l’educació i les possibilitats 
que ofereixen els animals, volem implementar zones 
públiques d'Agility a la ciutat i també fomentar l'ús 

d'animals en teràpies escolars, mèdiques, geriàtriques 
i per víctimes de violència de gènere. Relacionat amb 
aquest últim punt, es flexibilitzarà l'accés responsable 

d'animals de companyia a geriàtrics, 
pisos protegits per víctimes de 
violència, pisos de la mesa 
d'emergència social i a determinades 
zones de centres de salut. 
 
Control d’animals de granja 
 
Considerem molt valuosa la possessió 
domèstica d’animals útils tradicionals 
(gallines, conills, cabres etc.) i el 
coneixement associat a la seva gestió 
domèstica, tant pel que fa a la 
conservació de la variabilitat genètica 
de les races autòctones com pel que 
significa per la resiliència comunitària. 
Entenem però que aquesta activitat 
sempre ha de tenir lloc en condicions 
de salubritat i benestar equivalents a 
les de les mascotes. 
Per tant, ampliarem l’ordenança de 
tinença d’animals per tipificar 
correctament tots aquests animals de 
granja aptes per la gestió domèstica, 
no s’exigiran taxes, però es demanarà 
la ubicació dels nuclis de qualsevol 
concentració d’animals de granja per 
poder realitzar inspeccions aleatòries 
de salubritat i establir programes de 
control de malalties emergents quan 

l’autoritat estatal ho requereixi. Es tipificarà a 
l’ordenança de civisme, un marc regulador local per 
l’abandó negligent de carcasses, ossos, pells o animals 
morts al medi ambient, d’acord a les normatives de 
rang superior. 
 
Control d’animals salvatges 
 
Actualment hi ha innovació en quan a l’ús de sistemes 
anticonceptius no violents per controlar els coloms, 
els gavians i molt especialment els porcs senglars, per 
citar uns visitants cada cop més habituals en entorns 
periurbans donada la falta de depredadors naturals. 
Valorarem aquestes opcions com a mesures de 
control complementàries que no facin tan necessària 
l’activitat cinegètica tradicional. Donarem a conèixer 
aquests mètodes als col·lectius de caçadors de Lloret, 
els posarem a prova amb la col·laboració dels experts 



 

54 

i en funció dels resultats establirem si són la via a 
seguir. 
 
 
Control d'espècies singulars 
Establirem criteris d’observació i vigilància de les 
poblacions d’animals autòctons que es comporten 
com a plagues, son verinosos o transmeten malalties; 
per exemple rates, cuques, mosquits o vespes. També 
prestarem atenció a la proliferació de les especies 
invasores i al·lòctones, tan animals com vegetals. 
Incorporarem a l’aplicació de l’Ajuntament una eina 
de comunicació ciutadana per reportar als tècnics de 
medi ambient els descobriments de nuclis d'espècies 

singulars. Es crearà un inventari i un mapa de plagues 
que permeti establir criteris integrals de gestió i no 
només intervencions puntuals. 
Les abelles son animals perillosos si se'ls molesta però 
necessiten un tracte especial, ja que son molt 
beneficioses per la natura. Col·laborarem amb els 
apicultors locals per facilitar la recuperació d’eixams o 
el control de ruscs en zones poblades, facilitarem 
l’apicultura urbana responsable allà on sigui segur i la 
normativa general ho permeti. 
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PROXIMITAT, CIUTADANIA I 
PARTICIPACIÓ 

 
 

Compromís amb la participació ciutadana 
 
Des de fa massa anys la política municipal ha estat 
unidireccional i exempta de diàleg, i això volem 
transformar-ho. El nostre objectiu és 
apoderar les ciutadanes i ciutadans 
de Lloret de Mar. És important per al 
progrés de Lloret de Mar i la seva 
qualitat i implicació democràtica que 
la ciutadania estigui a prop de les 
decisions i participin de la 
transformació de la ciutat, aportant 
idees, solucionant els problemes del 
dia a dia, fent passos cap a la 
innovació social. 
Volem dissenyar un model de 
Participació Ciutadana a Lloret de 
Mar, on tothom se senti escoltat i 
partícip a la presa de decisions. 
Anirem a buscar la participació 
ciutadana. L’equip de govern haurà 
de deixar de viure en una caixa de 
somriures a les xarxes socials i ser 
visible al carrer. A cada regidor se li 
assignarà almenys un barri, s’hi haurà 
de personar regularment, haurà 
d’interactuar (amb els vianants, els 
residents, els comerços, les empreses 
etc.) i haurà de presentar informe al 
Ple de les situacions que detecti o que 
li comuniquin directament els veïns. 
L’alcalde concedirà audiències 
públiques i informals un cop al mes, 
en un edifici accessible i a ser possible variant la 
ubicació i els horaris per facilitar la presencia de 
tothom qui hi necessiti parlar. 
Però no només això, l'alcalde traslladarà 
periòdicament el seu despatx als barris i 
urbanitzacions de la ciutat. Impulsarem la 
realització d'assemblees obertes de barri amb 
l'alcalde i regidors de forma periòdica, per tal de fer 
balanç de gestió, explicar nous projectes i escoltar 
una vegada més la veu de la ciutadania. 
Estudiarem també la viabilitat de descentralitzar 

alguns serveis municipals al territori, tenint ben clar 
que aquests han de ser accessibles i fàcils de trobar 
fins i tot per la gent que no coneix el poble. 
Amb visió amplia, impulsarem la realització de 
processos participatius per al grans temes de ciutat, 
en especial la conveniència d’executar grans 
inversions, lògicament sobre la base d'un procés 
previ d'anàlisi tècnic i estudi. Reforçarem i 
millorarem el funcionament dels òrgans sectorials i 

territorials de participació ciutadana 
perquè realment siguin útils i 
eficaços; en resum, integrarem els 
ciutadans i ciutadanes en la 
planificació, decisió, seguiment i de 
la gestió municipal. 
A l'inici de la legislatura, definirem 
una "Agenda Participativa de 
Mandat'', on s'acordaran i 
especificaran els temes amb que ja 
d’entrada es vol treballar de forma 
participativa i col·laborativa amb la 
ciutadania. Impulsarem sessions 
anuals conjuntes de les taules de 
participació per valorar el seu 
funcionament i la consecució 
d'objectius. Com especifiquem més 
endavant, crearem nous espais de 
participació, tant presencials com 
per internet, segons les necessitats i 
polítiques del moment. 
 
Comunicació amb el ciutadà 
 
En el marc d’un programa ampli de 
revisió de l'estratègia de 
comunicació de l’Ajuntament, es 
crearà la figura del Community 
Manager de l'administració que es 

comuniqui amb la ciutadania a través d’Internet, així 
els regidors no tindran excusa per perdre el temps 
del contribuent a les xarxes socials. 
Amb un servei dedicat es podrà recuperar 
digitalment una publicació periòdica de ciutat que 
informi de forma senzilla, breu i relaxada dels fets 
més rellevants que hi ocorren (inclosos calendaris 
d’activitats), o de la opinió que tenen de l’equip de 
govern les diferents formacions amb representació. 
També es podrà presentar el document en format 
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analògic amb tirada limitada ajustada a demanda, 
per garantir que sigui d'accés a tots, fins hi tot dels 
que no fan servir Internet ni es connecten a les 
xarxes socials. En format paper es podrà trobar als 
equipaments públics com per exemple la biblioteca 
i establiments adherits. 
No volem pagar per sistemes que es comporten com 
robots. Es necessari enfortir els canals de difusió 
locals com a servei públic canalitzador, 
cohesionador i vertebrador del teixit social de la 
ciutat. Cal replantejar l’actual paper de la Nova 
Ràdio Lloret com a emissora de ràdio fòrmula sense 
gaire contingut i si la seva estructura organitzativa 
actual proporciona suficient valor afegit tenint en 
compte el pressupost assignat. En tot cas, 
recuperarem la iniciativa ciutadana a la ràdio, i 
facilitarem la creació de continguts amb base 
comunitària. 
Instaurarem fòrums ciutadans a través del web de 
l’Ajuntament o les xarxes socials més populars, on 
debatre de forma interactiva la millora de polítiques 
en diversos àmbits de Lloret de Mar. 
 
Dret de petició 
 
Proposem modificar el ROM (Reglament 
d’Organització Municipal) per a regular de forma 
molt més ambiciosa el dret a petició. Qualsevol 
persona física (de qualsevol edat, incloent menors a 
partir de 13 anys), empresa, col·lectiu o entitat del 
poble podrà presentar propostes directament als 
grups municipals i defensar-les breument, seguit de 
votació vinculant de tots els regidors on s’establirà 
si s’admet a tràmit. Es garantirà un torn de rèplica 
pels ponents, per que puguin respondre a l’opinió 
dels regidors. 
S’establirà un reglament específic i ben estricte per 
garantir que les propostes externes es presenten en 
temps i forma correctes per a que els grups 
municipals les puguin estudiar correctament. 
A més realitzarem una revisió per aportar més pes 
específic als grups municipals, estem convençuts 
que l’amplada de mires és bona per a garantir un 
bon govern. 
 
 
 
Dret d'interpel·lació 
 

El dret d’interpel·lació el regularà el reglament, es el 
dret dels ciutadans assistents al Ple per a sol·licitar 
aclariments o fer comentaris breus i respectuosos 
amb la institució i els regidors dels temes que s’hi 
hagin tractat. 
 
Fiscalitat justa i participativa 
 
Obrim la porta a la Transparència, així que només 
començar la legislatura es posarà en marxa 
l'Observatori de la fiscalitat i l’estabilitat 
pressupostària, habilitat pel desenvolupament 
d'estudis i recepció de propostes de millora de 
Lloret de Mar en matèria fiscal així com de la 
mitigació del seu deute públic. 
L’observatori de la fiscalitat, també es cuidarà de 
replantejar integralment el procediment de 
pressupostos participatius que aplica l’Ajuntament 
d’acord amb fórmules d'èxit aplicades a d’altres 
poblacions europees. 
 
Participació en adjudicacions 
 
S’ha d’obrir a la participació ciutadana i al debat 
polític públic la redacció de les pròpies bases 
contractuals de les adjudicacions més importants 
que atorga l’Ajuntament de Lloret de Mar. Els 
contractes a llarg termini son un tema que requereix 
d’un ampli consens ciutadà ja que es traslladen a 
través de diverses legislatures i no es poden 
gestionar en cap cas pel procediment d’urgència. 
 
Estructura territorial i nomenclàtor 
 
Volem revisar l'actual organització i delimitació de 
barris, districtes i urbanitzacions de forma 
consensuada, jugant amb la participació d'experts i 
la opinió dels propis veïns. Amb l’ajut de tots, es 
procedirà a la creació d'un nou format territorial 
que aplegui les necessitats i idiosincràsia dels nous 
sectors de la ciutat. 
Obrirem el nomenclàtor municipal a un procés de 
participació ciutadana, donant prioritat a la opinió 
del veïns dels propis carrers lògicament, per tal que 
es puguin discutir i reformular de forma oberta els 
noms de tots els carrers de Lloret. 
 
 
Gestió proactiva de prestacions socials, ajuts i 
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subvencions 
 
Segons l'Idescat Lloret de Mar es un dels pobles amb 
Renda per Càpita més baixa de Catalunya, amb la 
dispensa de l’estimada Ulldecona, per tant es 
obligatori crear i formar un equip de tècnic per a 
gestions i tramitacions automàtiques d'ajuts 
(depenent de la OIAC), per tramitar tot tipus de 
subvencions, ajuts i suports econòmics i que 
descongestioni la càrrega administrativa dels 
treballadors i treballadores socials. 
Agilitzarem l'accés dels lloretencs a les prestacions 
de totes les administracions superiors amb la 
creació d'un espai únic i comú per a la informació i 
tramitació d'ajudes econòmiques que ajudi a les 
persones a superar el laberint burocràtic que moltes 
vegades sembla instaurat amb total deliberació per 
confondre a la gent i dificultar l’accés natural als 
drets. 
També volem vincular determinades prestacions 
econòmiques que pugui generar l’Ajuntament, o 
quan la normativa ho permeti per a subsidis d’altres 
òrgans administratius, a un treball de retorn a la 
comunitat. 
L’entorn de gestió d’ajuts anirà acompanyat de 
plans de difusió multilingües i permanents per a que 
les persones tinguin coneixement dels serveis que 
s'ofereixen. 
 
Gestions fàcils 
 
En general, simplificarem els tràmits burocràtics i 
ajudarem sobre tot persones amb dificultats 
digitals. Aquí ampliarem els horaris d'atenció al 
públic dels serveis de base per adequar-los a les 
necessitats de la ciutadania. 
Millorarem la distribució del web de l’ajuntament i 
la Seu Electrònica, per fer-la més intuïtiva per la 
persona que no té agilitat informàtica i facilitar la 
cerca de documents i expedients per als tècnics i 
professionals. 
També posarem en marxa finestretes telemàtiques 
úniques per entitats per ajudar a aquelles que són 
petites com per derivat a gestors els temes 
administratius o senzillament que tenen problemes 
amb la informatització obligatòria de les relacions 
amb les administracions públiques. 
Facilitarem una passarel·la digital directament 
disponible al web municipal per poder gestionar 

tots els tributs locals/sancions sense necessitat de 
certificat electrònic i habilitant les principals 
passarel·les de pagament a distància com per 
exemple PayPal, targeta de crèdit o sistemes de 
pagament amb el mòbil. Amb certificat electrònic, 
permetrem a més a més conèixer amb una eina 
intuïtiva l’estat de tots els seus tributs personals o 
d’empresa (Pròxim, Pendent, liquidat, fora de 
termini, en execució administrativa...). 
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URBANISME, OBRA PÚBLICA I 
MANTENIMENT MUNICIPAL 

 
 

Pla General d’Ordenació Urbana 2023-2033 
 
En iniciar la legislatura revisarem amb prioritat 
absoluta el Pla d’Ordenació Urbana Municipal, 
també anomenat Pla General 
d’Ordenació Urbana, caducat des de 
fa anys. El POUM/PGOU es 
l’instrument legal fonamental que 
regula la planificació i gestió del sòl i 
les edificacions a tot el terme 
municipal. 
En la nova redacció del Pla 
d'Ordenació Urbana Municipal 
s’establirà la prioritat de preservació 
mediambiental al municipi de Lloret 
de Mar, per garantir l’espai i natura. 
També cal dotar a Lloret de Mar d’un 
marc legal pel desenvolupament 
sostenible, en el sentit de marcar 
unes línies vermelles a l’expansió 
urbanística, definides per a la 
capacitat transversal d'oferiment de 
serveis en una economia global en 
contracció, situació relacionada 
directament amb l’impacte 
mediambiental de les activitats 
humanes sobre el conjunt del 
planeta. 
Al mateix temps cal cercar el 
compromís de tots els interessos i 
necessitats i designar els llocs més 
propicis per al desenvolupament de 
sectors econòmics de nova 
implantació, preferentment rehabilitant àmbits 
degradats, tot ajustant-ne els usos permesos a les 
noves necessitats planificades, tot per a garantir el 
desenvolupament del Pla de Diversificació 
Econòmica de la ciutat. 
Ens proposem molt especialment l’ordenació i 
actualització de les claus urbanístiques deixant ben 
clars els usos permesos, també reflotar els antics 
Polígons d'actuació urbanística (PAU), els Plans de 
millora urbana (PMU),  Plans Especials Urbanístic 

(PEU) i Plans parcials urbanístics (PPU) no 
desenvolupats, dotant-los de millores de 
preservació mediambientals, coherència d’usos, i 
criteris que garanteixin la seva viabilitat, efectivitat 
i executivitat abans que aquest nou POUM torni a 
caducar. L’Ajuntament dialogarà sempre amb els 
petits propietaris quan hi hagi conflictes i no es 
deixarà empetitir pels especuladors o acaparadors 
de terrenys. 
En resum, volem treballar per una futura redacció 
del POUM amb la finalitat de planificar un model de 

ciutat realista, agradable, resilient i 
equilibrat pels anys vinents. El procés 
de participació ciutadana que 
s’obrirà servirà per obtenir dades 
(socials, demogràfiques, ambientals, 
mobilitat, de transformació de la 
ciutat, de necessitat de tipologia 
d'usos...) per tal d'implantar les 
directrius que resultin necessàries i 
amb objectiva previsió de futur. 
 
Arquitectura i bens públics 
 
Posarem fil a l’agulla per a avaluar el 
grau d'utilització dels béns de 
titularitat pública, destí dels 
mateixos i possibilitat d'invertir en 
millores per optimitzar la seva 
utilització en funció de les necessitats 
reals del poble. També definirem 
amb una metodologia participativa 
un pla per tractar l'estètica de la 
ciutat, arranjar tots els accessos a les 
urbanitzacions i dignificar les 
entrades a la ciutat. 
Serà necessari realitzar un nou 
inventari i revisar el catàleg de béns 
arquitectònics i patrimonials 
protegits, per procedit a la inclusió de 

nous béns o modificar les proteccions del catàleg. 
Condicionarem les bonificacions a les construccions 
declarades d'interès especial, o d'infraestructures 
promogudes per empreses privades a la xifra de 
negocis de l'empresa impulsora de l'obra. 
Com ja comentem en una altra secció, no hi hi ha 
escoles de cap nivell, ni equipaments cívics a Lloret 
Est. Hi ha certes reserves de sòl que es podrien 
utilitzar en cas que la demanda de places ho 
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justifiqui. 
En tot cas, tenim un compromís ferm en dissenyar i 
executar les construccions i obres municipals amb 
criteris d'emissions zero, mitjançant l'eficiència 
energètica, la gestió intel·ligent, l’optimització dels 
materials i l'ús d'energies renovables. 
 
 
 
Lloret Posa’t Guapa 2.0 
 
S'incorporarà al la revisió del POUM un 
mapa/inventari detallat d’edificis privats ruïnosos 
en base a una escala de conservació i es procedirà a 
una diagnosi de com facilitar la seva reparació o 
renovació, valorant singularment les 
característiques dels seus propietaris i la seva 
capacitat econòmica. No es tolerarà en cap cas la 
negligència en el manteniment de grans tenidors 
d'immobles, ni d’aquells que acaparen edificis buits 
i els deixen en mal estat per especular. Tampoc 
s'acceptaran els hotels abandonats, els districtes 
fantasma, ni les grans promocions en ruïnes o 
inacabades des de fa dècades, en aquest casos ens 
plantejarem mesures executives severes i 
definitives. 
Per a particulars, s'estendrà durant un any la 
bonificació fiscal en l’impost d’obres per a la 
rehabilitació d’habitatges i a tot el terme municipal, 
establint una progressivitat justa i contínua en 
funció de la solvència del contribuent. També es 
requerirà particularment als propietaris d’edificis en 
mal estat, fent-los saber que hi ha bonificacions a la 
seva disposició però també que es poden incórrer 
en sancions per actituds deliberadament negligents. 
Un cop endegat el problema estructural més greu, 
ens proposem fer una campanya de decoració de 
balcons amb plantes i flors per tal d'embellir el 
paisatge urbà i facilitar tots els procediments de 
«xapa i pintura», tot reduint a zero el cost per 
establir elevadors o envans d’obra en espai públic 
per a la rehabilitació de façanes d’edificis que per 
dins estan en bon estat. 
Expirada la primera bonificació, replantejarem 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres 
per aplicar totes les bonificacions permeses per llei 
amb relació al compliment d'objectius ambientals, 
accessibilitat i habitatge protegit. En el cas general 
volem fixar el tipus impositiu sobre noves 

construccions en el 4% i 1,5% de les rehabilitacions. 
S’hi inclourà una exempció fiscal total per la 
bioconstrucció. 
 
Inspecció d’habitatge 
 
Crearem un cos d'inspectors i un marc normatiu 
específic per regular el sector immobiliari. Els nous 
inspectors estaran habilitats per a obrir expedients 
en matèria d’habitatge. 
Volem ser exigents i sancionar els immobles 
desocupats, edificis en situació de ruïna perillosa, 
obra abandonada, sobreocupació de pisos, 
detectant habitatges insalubres, l’assetjament 
immobiliari, el frau en pisos de protecció oficial i l’ús 
d’habitatges d’us turístic sense la corresponent 
llicència. També s'imposaran multes per 
incompliment del deure de rehabilitació 
d'habitatges que prescriu el reglament de la llei 
d’urbanisme, amb especial rigor quan el propietari 
els tingui llogats, usufructuats o subrogats. 
Amb el procediment d’inspecció no volem crear 
alarma i també entenem els habitatges vells, a 
vegades s’han de poder comercialitzar per a que 
puguin ser rehabilitats. Acceptarem al·legacions 
dels propietaris i es plantejaran moratòries i 
cancel·lacions en les sancions per a tots aquells 
immobles vells que estiguin al mercat a preus 
convenientment per sota del valor pro mig del 
sostre edificat a Lloret de Mar segons l’INE o 
l’IDESCAT. 
Es destinarà la recaptació per aquestes hipotètiques 
inspeccions, a la dotació de política pública 
d'habitatge. 
 
Habitatge inclusiu 
 
El nou POUM ha d’incloure en el discurs polític i 
professional el concepte de disseny universal per 
concebre correctament des de l'origen tots els nous 
habitatges, tenint en compte els diferents 
problemes d'accessibilitat que els seus usuaris 
poden trobar, ja siguin gent gran o persones amb 
qualsevol discapacitat. La nova norma vetllarà 
perquè totes les noves promocions d'habitatges a la 
ciutat garanteixin l'accessibilitat i en alguns casos 
tinguin en compte la possibilitat de fer pisos amb 
preinstal·lació domòtica. 
Cal establir un sistema àgil que faciliti la permuta o 
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rehabilitació d'habitatges, si cal amb petites 
discrepàncies de volum o modificació estructural, 
en casos de discapacitat sobrevinguda, ja sigui per 
envelliment o d’una altra causa. 
També cal potenciar l'existència d’un mínim 
d’habitatges tutelats -públics o privats- de qualitat 
per a persones semiautònomes amb discapacitat 
intel·lectual, mecànica o sensorial, però que 
requereixen d’alt suport. 
 
Habitatge social 
 
El primer que necessitem, es fer un diagnòstic del 
nombre real de pisos destinats a polítiques socials, 
comptar amb la seva capacitat real, la disponibilitat 
actual de places lliures i les necessitats que es poden 
presentar  en un futur. En el marc d’aquesta 
estratègia, també cal comptabilitzar i ubicar el 
nombre de pisos buits, edificis abandonats i 
promocions inacabades que hi ha a la ciutat, i un cop 
localitzats, identificar-ne qui ens són els amos a 
través de la titularitat dels serveis, el cadastre o el 
propi registre de la propietat. 
Creiem convenient declarar Lloret de Mar com a 
municipi de tempteig i retracte, això ens permetria 
intervenir en el mercat immobiliari en moments 
puntuals per tal de poder generar una capacitat 
suficient de llar protegida adequada al nostre cens i 
estructura social i defensar el parc d’habitatge local 
en front de l’especulació i l’acaparament 
d'immobles per part de grans tenidors i fons 
d’inversió forasters als quals els interessa poc o res 
l’estabilitat social de Lloret de Mar ni el benestar de 
les persones que hi viuen. 
Amb una bona reserva d’habitatge social, es podrà 
crear un nou protocol de lluita contra els 
desnonaments que no quedi en paraules buides, i 
com comentem en la secció d’igualtat 
d’oportunitats, d’aquesta manera garantir que les 
persones amb problemes de diferent complexitat 
(menors al càrrec, gent amb falta d’alternativa 
habitacional, aturats de llarga durada, persones 
grans sense família, posseïdors de singularitats 
funcionals, etc.) no es quedin mai al carrer i 
almenys, tinguin la xarxa de seguretat d’un lloguer 
social proporcionat per part del consistori. 
Es procedirà a la creació de l'Oficina d'intermediació 
hipotecària d'endeutament per crèdits i lloguer. 
Servei d'informació, assessorament i suport adreçat 

a les persones i famílies que comencen a tenir 
dificultats per fer front al pagament dels préstecs 
hipotecaris o de lloguer i poden trobar-se en risc de 
perdre el seu domicili habitual. L’Ajuntament es 
personarà del costat dels afectats en els 
procediments de negociació amb les entitats de 
crèdit. 
Donarem instruccions als servei d’inspecció 
urbanística que dirigeix l’Ajuntament per controlar 
especialment l’obligació dels propietaris, en 
especial als grans tenidors, de mantenir llurs 
immobles en correcte estat de manteniment, 
salubritat i decòrum públic. 
Com que ens regim pel pragmatisme i l'eficàcia, 
també ens asseurem a la taula amb els propietaris 
amb bona disposició a la negociació, i els 
proposarem finalitzar promocions a mitges en acord 
de col·laboració público-privada, o rehabilitar llurs 
immobles a canvi de la cessió de l’usdefruit dels 
habitatges per a poder destinar-los a lloguers socials 
durant un nombre suficient d’anys que justifiqui la 
inversió. 
Volem un Lloret dinàmic, viu i ple d’oportunitats; i 
amb un bon parc públic d’habitatge també podrem 
promoure programes de pisos amb lloguers taxats 
per a joves per tal d'afavorir la seva emancipació i el 
seu establiment a Lloret de Mar. Es prioritzarà 
l’assignació d’habitatges propers als centres 
educatius als grups familiars amb menors al càrrec i 
en segon lloc a les parelles joves que mostrin interès 
en formar una família. 
Volem aconseguir un consens unànime del Ple 
Municipal per a aprovar una ordenança que permeti 
el control dels preus abusius en els lloguers, tant en 
habitatge com en espais comercials, per tal de 
dinamitzar al màxim els barris de Lloret de Mar, i 
aixecar així les persianes. 
Insistirem davant altres instàncies per a que es 
materialitzin les competències autonòmiques en 
matèria d'habitatge i per suposat fent-ho amb índex 
de qualitat europeu. 
 
Espai públic i manteniment urbà 
 
Cal fer un diagnòstic de l'estat dels carrers, parcs i 
places. La participació ciutadana ha de ser 
permanent ja que una presència de serveis 
d’inspecció a tot el terme municipal es impossible 
(sobre tot donat l’ampli traçat de les 
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urbanitzacions), per això ens proposem millorar 
l’aplicació de l’Ajuntament per que permeti al 
ciutadà denunciar i georeferenciar en un clic aquells 
carrers i/o trams que tenen manques de 
manteniment o no siguin accessibles, per tal 
d'avaluar-ho i buscar solucions dins les possibilitats 
tècniques. Es crearà un formulari específic 
web/analògic per a que aquelles persones que no 
poden utilitzar l’aplicació també puguin comunicar 
incidències de forma senzilla. 
Sens dubte es imprescindible millorar el 
manteniment de l'asfalt d'alguns 
vials i reparar milers de llambordes 
que es mouen o directament ja no hi 
son. 
S’ha d’apostar per la naturalització 
de carrers, parcs i places de la ciutat 
amb nou arbrat que no provoqui 
al·lèrgies a persones sensibles amb 
certa flora, ni destrueixi les voreres 
en créixer. En aquest sentit cal 
revisar l’estat de la vorera de la 
carretera de Blanes-Tossa o fins hi 
tot l’acera dreta de l’Avinguda de 
Vidreres direcció nord, ja que en 
alguns punts l’arbrat de moreres i 
mèlia l’ha destruït. 
Cal potenciar el manteniment de 
certs parcs i jardins. En els treballs 
senzills i puntuals de manteniment 
urbà o rural que no requereixin una 
expertesa específica, es procedirà 
creant Plans d’ocupació per agilitzar 
el manteniment. Aquests plans 
d’ocupació també es podran emprar 
per a treballar en una solució pels 
contenidors d’escombraries als 
barris perifèrics o per a rehabilitar 
progressivament les voreres de les 
urbanitzacions que l’ajuntament ja té 
recepcionades, molt sovint en un estat de 
conservació lamentable. 
Tenim molt en compte que dins el POUM cal prestar 
molta atenció al PECA (Pla Especial Casc Antic) i aquí 
cal també estudiar a fons els projectes existents 
d’esponjament del barri vell, a ser possible actuant 
en aquelles situacions més complexes mitjançant 
permutes amb els grans tenidors. 
 

 
Equipaments de gestió mixta 
 
Volem impulsar la construcció a Fenals de la Ciutat 
residencial de la Gent Gran, en un edifici de 
titularitat privada que actualment es troba degradat 
i que gaudeix d’una ubicació immillorable. També 
volem iniciar un estudi de viabilitat tècnica i 
ambiental i negociar amb la Generalitat i l'Estat la 
possibilitat de construir la Marina Seca de Fenals, 
per a facilitar la gestió i manteniment 

d’embarcacions. 
 
Inversió en equipaments esportius 
 
Com també comentem a la secció 
d’esports, es imprescindible realitzar 
una auditoria de l'estat i necessitats 
de manteniment-reposició de la 
infraestructura dels equipaments 
esportius existents ja que hi ha zones 
amb un deteriorament obvi fins-hi 
tot per un no entès en obra civil o 
esports, com per exemple el pavelló 
vell o el ferm de tartà i el gimnàs de 
les pistes d’atletisme. 
S’hauran de preveure noves 
dotacions econòmiques per atendre 
els dèficits estructurals que la 
execució d'un Pla d’Equipaments 
Esportius determini, i anar ajustant la 
inversió en funció de la capacitat 
econòmica del consistori. 
Coneixem les nostres limitacions, 
però no per això deixarem de buscar 
el finançament en administracions 
superiors, tant pel manteniment i 
reforma com per projectes més 
ambiciosos; com per exemple 

l’ampliació de pistes de joc al Pavelló Vell, 
mitjançant el soterrament, l’elevació, disseny en 
paral·lel aprofitant el sòl adjacent o qualsevol altra 
estratègia arquitectònica que permeti augmentar 
l'eficiència en la gestió dels volums i en definitiva la 
capacitat d’usuaris de l’equipament. 
Sens dubte estudiarem totes les possibilitats per 
construir un nou equipament poliesportiu, però 
com que partim de la necessitat  d’una gestió 
pressupostaria responsable, sabem que qualsevol 
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inversió, ha de tenir en compte l’impacte dels costos 
de manteniment en les finances municipals i la 
gestió òptima del sòl. Per això prioritzem la reforma, 
la modernització i la reconstrucció vers l’obra nova. 
 
Escola Pere Torrent i Escola Esteve Carles 
 
Aquests dos centres mereixen una menció especial. 
Les escoles més antigues de Lloret, Pere Torrent i la 
Esteve Carles, necessiten d’inversions serioses en 
manteniment, a ser possible establint criteris 
constructius que en millorin la qualitat estructural i 
en permetin augmentar la capacitat (amb una bona 
gestió del sòl, ens podríem fins i tot estalviar la 
construcció d’una escola nova). 
També caldrà resoldre discrepàncies urbanístiques 
impossibles d’entendre, com el fet que l’Escola Pere 
Torrent es troba actualment classificada com a sòl 
esportiu sense que existís cap expedient per 
desafectar-la com el que realment es, una escola de 
primària. Entenem que va existir un interès 
especulatiu obscur en el passat per fer desaparèixer 
aquest centre mostrant un absolut menyspreu pels 
seus usuaris, situació que com a bons defensors de 
l’escola de proximitat, no estem disposats a 
permetre donada la seva utilitat inapel·lable en el 
manteniment del teixit social dels barris que 
l’envolten. 
 
Can Buc 
 
Urgeix la presentació d’un projecte de rehabilitació 
i aprofitament de Can Buc, al barri del Rieral. Donat 
que volem traslladar l’opció de la llar d’avis a un 
altre barri, obrirem un procés específic per decidir 
que cal fer amb aquest espai. També cal veure si es 
pot rendibilitzar la bassa abandonada que hi ha a 
dalt de tot del turó, dignificant l’espai d’una altra 
manera. 
 
Telecomunicacions i electricitat 
 
S’iniciarà una auditoria tècnica on estudiarem la 
ubicació de tots els sistemes de distribució de senyal 
que hi ha a Lloret i l'ús que se'n fa (antenes, 
telefonia de coure i fibra òptica). Crearem un mapa 
públic d'emissors 4G i 5G i estudiarem molt 
especialment l'ús que s’està fent de la gran antena 
de telecomunicacions de Roca Grossa. Pel que fa als 

cables, es obvi que cal racionalitzar la distribució de 
fibrats i caixes de terminal òptic d’internet d’alta 
velocitat per les façanes dels edificis, que molt 
sovint son caòtics. 
També cal exigir als operadors el 
soterrament/arranjament/actualització dels 
cablejats tant elèctrics com de qualsevol altre tipus, 
molt en especial a les urbanitzacions més envellides, 
on tot sovint aquests serveis es troben en mal estat 
o son senzillament insuficients per a satisfer les 
propostes d’electrificació d'immobles més 
modernes. Arran de la nevada de 2010 es van 
prometre moltes inversions en manteniment en la 
xarxa de distribució de baixa i mitja tensió, però en 
en molts barris dels poble encara no n’han vist ni 
una. 
Això requereix d’inversions per part dels 
explotadors de les llicències de telecomunicacions, 
però permetrà una millor integració urbana, 
augmentarà la capacitat de les xarxes i a llarg 
termini facilitarà el manteniment als operadors. 
 
Rieres 
 
Treballarem per fer possible el cobriment del tram 
urbà de la Riera de Lloret que encara està descobert, 
a la zona del barri del Rieral - El Molí fins a l’entrada 
del Water World, això permetria redefinir 
completament en sistema viari del poble i pacificar 
la circulació per l’avinguda de Vidreres d’una vegada 
per totes. També volem treballar amb el 
Departament de Costes i Marina per millorar la 
disposició de sortides d'aigües a la Riera de Lloret 
per sota de la coberta de l’Avinguda Just Marlès. 
Serà imprescindible dignificar la riera de 
Pagueres/Can Lloranes i les parcel·les d’aparcament 
de titularitat municipal que hi al a l’entorn del barri 
del Puig Senyorial. Controlarem els endegaments 
irregulars del curs i prestarem especial atenció a 
l’abocador de transferència completament 
destarotat que hi ha des de fa més de quinze anys. 
Hem comprovat personalment que l’entorn es 
insalubre i que a més a més es urbanísticament 
disconforme (el solar està classificat com a zona 
esportiva). Sens dubte, exigirem a l’empresa 
concessionària el compliment de la normativa de 
l'Agència Catalana de Residus en aquest espai. 
A prop de les rieres periurbanes, estudiarem la 
viabilitat de definir, dignificar o recuperar itineraris 
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que connectin de forma natural el poble amb les 
zones boscoses. I no oblidem les rieres forestals, 
exigirem a l’ACA que procedeixi a executar la neteja 
periòdicament per evitar riuades de residus, d’acord 
amb la normativa. En tots els casos, el nou POUM 
contemplarà el criteris més estrictes de protecció i 
de gestió dels cursos d’aigua i conques de 
descàrrega, en previsió de l’augment de fenòmens 
climàtics extrems. 
 
Casa de la Cultura 
 
Trobem masses deficiències en la construcció de 
l’edifici de la Casa de la Cultura, hi ha goteres 
contínues quan plou, i pot degenerar amb el pas del 
temps. Farem un informe específic de les 
deficiències i estudiarem la utilització de la coberta 
per instaurar inversions en energies renovables. 
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ORGANITZACIÓ MUNICIPAL, 
AUDITORIA I TRANSPARÈNCIA 

 
 

Contracte ètic 
 
Els principis bàsics que han de regir les relacions de 
l'Ajuntament amb els ciutadans s'han de basar en 
l'ètica, la diligència i les bones 
pràctiques. Per aconseguir aquesta 
fita cal comptar amb un codi ètic que 
hi pugui donar cobertura i que es 
detalli en un catàleg de serveis de 
qualitat que l'Ajuntament ha de posar 
a disposició dels ciutadans, incloent la 
defensa dels drets i deures dels 
propis treballadors. 
Els departaments municipals, els 
càrrecs electes i els funcionaris de 
carrera han de donar exemple a la 
societat. No es toleraran conductes 
negligents, aburgesades, opaques o 
la ineficiència. 
 
Criteris de bona praxis política 
 
S’establiran regles de 
proporcionalitat en l’assignació de 
sous i indemnitzacions als càrrecs 
electes que no resultin insultants per 
als ciutadans. Es prendrà com a 
referència l’index de renta per 
càpita/retribució promitg per 
declarant de l’IRPF/índex de renda 
familiar disponible de Lloret de Mar 
tal i com figura a l’Idescat, i es tindran 
en compte a l’hora d’establir la cota 
salarial màxima també els incentius que els càrrecs 
electes puguin percebre per participar en òrgans 
supramunicipals com a resultat de la seva activitat 
com a regidors (diputació, consell comarcal, etc.) 
Els regidors amb remuneració per dedicació 
superior al 50%, no podran exercir segones 
activitats, aquells o aquelles que decideixin seguir 
en paral·lel amb les seves pròpies oportunitats 
laborals, només percebran incentius bàsics per 
assistència a plens conforme a l’acord del cartipàs. 

Es considerarà segona activitat la pràctica política a 
qualsevol altre àgora parlamentaria (Generalitat, 
Congrés dels Diputats, Senat o Parlament Europeu). 
En tots aquells temes que sovint es porten al Ple i 
que no son de competència municipal ni tenen res a 
veure amb l’activitat governativa normal i vinculant 
(per exemple; mocions abstractes, declaracions 
d’intencions, arbitris morals, judicis de valor) els 
regidors de la nostra formació gaudiran d’absoluta 
llibertat de vot previ debat intern, incloent el dret a 
no participar en la votació si el motiu de la 

deliberació els resulta incòmode, 
improcedent o desagradable. 
Per contra, no es tolerarà el 
transfuguisme en cap de les seves 
formes, ni la deslleialtat en 
qüestions adscrites al domini de la 
competència local o els 
procediments legislatius. Es donarà 
suport a mesures punitives vers el 
transfugisme. 
 
Optimització de la corporació amb 
criteris empresarials 
 
Executarem un anàlisis d’ampli 
espectre dels processos interns de 
treball en els diferents 
departaments i estudiarem la 
coordinació entre grups, entre 
departaments i entre regidories per 
implementar-hi canvis que millorin 
la coordinació en les accions de les 
polítiques públiques. Augmentarem 
la participació dels empleats 
municipals que demostrin vinculació 
i compromís en les preses de decisió. 
S’oferirà formació en lideratge social 
i mediació tant a caps de 

departament, polítics com a comandaments 
intermitjos que hagin de dirigir equips de treball. 
Es proposarà i facilitarà la rotació dels personal 
intern en d’altres departaments als que actualment 
tenen adscrits, amb criteris laborals escrupolosos i 
mantenint la designació laboral, per incrementar el 
coneixement transversal del funcionament orgànic 
de l’Ajuntament entre els treballadors públics així 
com aportar valor en aquells camps que el 
necessitin. Es premiarà l'excel·lència en els 
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procediments que realment destaquin i generin 
canvis positius, l'empatia amb els usuaris, la solució 
de problemes, la generació de valor afegit i en 
resum tota la productivitat laboral per sobre de la 
mitjana. 
Com ja hem insinuat, proposem també la creació 
d'una figura interna que vetlli i garanteixi la 
coordinació necessària i la transversalitat entre 
serveis i departaments per al desenvolupament de 
projectes interdepartamentals. A part del que s’ha 
dit, es cercaran eines per garantir que les regidories 
amb competències creuades treballen en xarxa amb 
tots els departaments tècnics relacionats. Que certs 
grups de treball gestionin els problemes com si 
fossin caixes tancades va en contra de la 
productivitat del conjunt. 
S'auditarà amb urgència el regim de teletreball 
imposat per la COVID 19, i s’eliminarà en tots 
aquells departaments municipals on generi 
disfuncionalitats organitzatives o meres reduccions 
en la qualitat del servei prestat al ciutadà. En els 
casos on es mantingui, es realitzaran inspeccions 
internes de productivitat de forma periòdica i 
aleatòria i s’instauraran mitjans telemàtics punters 
de control del treball a distància. 
Finalment, cal aportar un tema que transcendeix la 
mera gestió administrativa. En la nostra 
determinació per optimitzar recursos i per poder 
gestionar la despesa corrent amb més eficàcia, es 
durà a terme la creació d'una central de compres 
municipal que aglutini totes les adquisicions que ha 
de realitzar l'Ajuntament i els seus ens dependents. 
 
Millora qualitat sociolaboral interna ajuntament 
 
Com ja comentem en diverses ocasions al llarg 
d’aquest document, una de les nostres prioritats es 
la d’assegurar una formació continuada pels 
treballadors públics en les diferents àrees i sempre 
amb sentit comú d’acord a les tasques a efectuar. 
Però també volem que els nous candidats ens 
proporcionin d’entrada unes millors competències, 
així que procedirem a la implementació de criteris 
d'habilitats socials i comunicatives en la 
contractació de personal, molt especialment en les 
ubicacions de cara al públic. 
Per garantir un millor entorn laboral, a part de 
simplificar les tasques administratives i 
coordinatives i reduir duplicitats i gestió burocràtica 

irrellevant, també es volen fomentar les polítiques 
de promoció laboral interna dels treballadors 
municipals més capacitats i tenir en compte l’opinió 
dels propis treballadors en la confecció tant dels 
organigrames, com de les estratègies de feina que 
després emanin de les diferents regidories. 
No oblidem que calen millores de les situacions 
laborals que viuen els treballadors de l'Ajuntament. 
S’han de millorar les condicions de treball d’aquells 
sense plaça assignada amb l'equiparació de drets als 
que tenen plaça pròpia (per exemple, tenim molt 
pendent el cas dels treballadors de l’empresa 
MAGMA). Inclourem clàusules de Responsabilitat 
Social als contractes públics, cal treballar tant en la 
redacció de millors contractes de subministrament 
de serveis externs com en la reducció al mínim 
indispensable de la subcontractació. Si hi ha 
voluntat, en molts casos es poden cobrir vacants 
derivant personal entre departaments de 
l'Ajuntament. 
 
Transparència en convenis i acords 
 
S’iniciarà un procés d'auditoria externa rigorós i 
públic per discernir a quants ens supramunicipals, 
consorcis o empreses mixtes està afiliat 
l’Ajuntament, quan ens costa als contribuents, si 
realment generen valor afegit i si convé seguir-hi 
participant. També es farà inventari de les 
subcontractacions puntuals i prestacions de servei 
que rebem. Es sotmetran els resultats a escrutini 
tant polític com ciutadà i es prendran decisions. 
Revisarem de forma contínua la gestió dels serveis 
municipals estratègics en especial aquells 
gestionats a llarg termini per empreses privades per 
garantir que no hi ha sobrecostos per als 
contribuents. Sempre que sigui possible, optarem 
per la remunicipalització dels serveis prioritaris. 
 
Transparència en la gestió pressupostaria 
 
S'implementaran eines informàtiques per fer 
accessible i comprensible el pressupost municipal, 
fins a la partida més profunda. Afavorirem el procés 
d'auditoria ciutadana, on es pugui saber de forma 
senzilla i en un sol portal d’accés on van a parar el 
diners del contribuent. Es proporcionarà amb 
suficient temps a tots el grups municipals 
informació comptable prèvia a la negociació i 
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aprovació dels pressupostos anuals per a que hi 
puguin presentar totes les al·legacions que 
considerin necessàries. 
S’ha de millorar la publicitat i visibilitat dels 
contractes municipals i subvencions objecte 
d’exposició pública, facilitant enllaços directes a la 
seu electrònica a través de les diferents plataformes 
d'influència social. S’han de generar continguts 
explicatius que resumeixin en uns minuts el 
contingut de les convocatòries més rellevants. 
També s’han de publicar de forma accessible els 
contractes d’adjudicació directa, amb exposicions 
de motius ben clares que justifiquin aquesta decisió 
executiva. 
 
Transparència en l’organigrama municipal 
 
Seguint criteris europeus, es descriuran, agruparan 
i publicaran en un arxiu únic les dades recollides en 
el seu moment al BOP i d’altres fonts públiques, i 
s’indexarà les identitats, currículum i designació 
laboral de totes les persones en ubicacions no 
protegides que depenen salarialment de 
l’Ajuntament, inclosos departaments mixtos 
publico-privats. Això ens ajudarà a gestionar, 
distribuir i auditar millor la plantilla. Serveis centrals 
deixarà de ser una regidoria secundària i passarà a 
ser competència directa de la màxima autoritat civil, 
l’Alcalde. 
En la vessant política s'acompanyarà la declaració 
de patrimoni dels regidors, d’una declaració 
voluntària de filiacions, interessos secundaris i vida 
laboral per detectar possibles tractes de favor 
encoberts a persones properes o portes giratòries. 

 
Drets fonamentals en l’atenció al ciutadà: hi ha 
coses que no podem acceptar 
 
La OIAC (Oficina d’informació i Atenció al Ciutadà) 
es la base de tota la piràmide administrativa. No 
resulta acceptable de cap manera l’actual marc de 
funcionament, condicionat per un sever embut 
digital que sembla generat de forma intencional 
pels actuals equips de govern. Es revisarà i auditarà 
l’actual sistema de gestió de cita prèvia digital i es 
garantirà que funcioni 7/24/365, atorgant diversitat 
de torns tots els dies de la setmana amb amplitud 
d’horaris incloent almenys un dia per la tarda per les 
persones que treballen als matins. També 

s'establirà un sistema de torn analògic presencial 
per demanar ser atès al mateix dia encara que s’hagi 
d’esperar, amb prioritat absoluta per aquells tràmits 
que poden quedar fora de termini. 
En el marc de l’atenció bàsica al ciutadà es 
imprescindible crear una finestreta única, tot 
facilitant les gestions administratives presencials i el 
pagament de tributs en efectiu, quan així ho desitgi 
el contribuent, molt especialment si es tracta d’una 
persona gran, en risc de qualsevol tipus d’exclusió o 
amb singularitats funcionals. Es revisaran els 
contractes de recaptació amb entitats de crèdit per 
a garantir que tothom por fer els pagaments de 
tributs sota qualsevol forma de liquidació 
autoritzada per la Llei General Tributaria, sense 
necessitat de ser client de les esmentades entitats o 
ser pressionat per tenir-hi comptes corrents. Si les 
entitats es neguen a prestar el servei, l’Ajuntament 
reconsiderarà tots els acords financers que hi 
mantingui i durà a terme les reivindicacions legals 
que corresponguin davant el departament de 
conducta del Banc d’Espanya. 
Millorarem el funcionament dels Serveis Socials. 
Calen mesures de control i auditoria severes al 
servei de treball social de Lloret de Mar per poder 
donar resposta a les veïnes i veïns de Lloret de Mar. 
 
Codi deontològic vinculat al Síndic del Ciutadà 
 
Cal replantejar la funció del despatx del Síndic del 
Ciutadà i convertir-lo en un autèntic element 
d'auditoria de la funció pública. Cal establir criteris 
objectius per a la seva designació (inclosos 
mecanismes de ratificació popular dels candidats 
aptes) així com garantir que els futurs síndics tenen 
una capacitació mínima adequada, que verificarem 
de forma transparent i en condicions d’igualtat per 
a tots els concurrents. Necessitem persones aptes 
per a exercir el càrrec tal i com es projecta en 
aquesta proposta. 
També cal discernir el seu règim de treball i de 
dedicació i que aquest compleixi la normativa en 
matèria d’inspecció de treball i drets laborals. Cal 
dotar el despatx del síndic de mitjans per facilitar la 
investigació i l'assessorament jurídic i econòmic 
puntual per canals externs a la funció pública per 
garantir la seva imparcialitat; també cal establir una 
ubicació adequada de la seva oficina separada de 
qualsevol altre departament municipal que 
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garanteixi absolutament la privadesa de les 
persones que el visiten. 
Com ja s’ha dit, el personal depenent de 
l’Ajuntament de Lloret de Mar ha de ser excel·lent i 
exemplar en tots els aspectes, per tant volem obrir 
una bústia de denúncia confidencial a través del 
propi Síndic del Ciutadà, sense altres intermediaris i 
amb notificació directa a la taula de l’Alcalde, de 
comportaments inadequats dins del cos de 
treballadors públics (discriminació, corrupció, 
absentisme, abusos d’autoritat etc.). També volem 
facilitar la comunicació segura i privada de 
tractaments inadequats vers el ciutadà. Els serveis 
jurídics del Síndic del Ciutadà  oferiran als afectats 
un primer assessorament tècnic totalment 
confidencial i gratuït dels passos a seguir. 
 
En resum, el Síndic del Ciutadà haurà de competir 
com un mediador que a més s’encarregi de vetllar 
per l'aplicació dels codis interns d’obligat 
compliment i de què les relacions sociolaborals en 
l'àmbit funcionarial siguin les millors per garantir els 
drets i deures dels treballadors en el 
desenvolupament de les tasques administratives i 
de gestió. 
 
Cooperació i coordinació interterritorial 
 
Reactivarem les relacions amb altres ajuntaments 
propers, especialment els dels municipis 
confrontats (Blanes, Vidreres i Tossa de Mar), per tal 
d'impulsar projectes o polítiques de millora comuna 
(alguns s’expliquen en aquest propi programa) com 
la possibilitat de mancomunar serveis. Convidarem 
activament al regidors dels pobles veïns a assistir 
com a públic als nostres plens on es discuteixin 
temes que poden ser d’interès comú, i estudiarem 
les convocatòries veïnes per assistir-hi quan es 
toquin temes que poden afectar els interessos de 
Lloret. 
 
Servei de recaptació executiva de tributs 
 
Aquest servei mai s’hauria d’haver transferit al 
Consell Comarcal (que al seu torn ha subrogat a una 
empresa privada). Recuperarem la gestió directa de 
la recaptació executiva, per poder-la gestionar amb 
responsabilitat i perspectiva municipal. 

 
Servei de gestió de residus 
 
Requerirem una auditoria d'organització a 
l'empresa adjudicatària del servei per a la recollida 
d’escombraries per conèixer a fons els 
procediments i la gestió de recursos humans. 
També exigirem informes de la natura dels residus 
que d’altres municipis venen a abocar a Lloret de 
Mar, l'ús de la planta de triatge i el destí que es dona 
a les diferents fraccions un cop separades. 
Actuarem en conseqüència si detectem 
disfuncionalitats o irregularitats. 
 
Servei de gestió sanitària 
 
Reivindicarem transparència en la gestió dels 
centres sanitaris de la nostra ciutat. Replantejarem 
la posició passiva que exhibeix l’Ajuntament de 
Lloret de Mar en el marc de la Junta Rectora de la 
Corporació de Salut de la Selva i el Maresme vers 
una postura activa i militant en defensa dels Drets 
dels ciutadans per sobre dels interessos corporatius. 
Requerirem a la Junta una auditoria externa tant 
sobre gestió de recursos, la planificació i els drets 
laborals com l’externalització de funcions o de 
qualitat del servei. 
Amb les nostres eines potenciarem també des de la 
base la bona praxis del sector sanitari, obrint una 
línia d'assistència municipal per reclamació de 
temes relacionats amb l'activitat sanitària tant 
hospitalària com a Centres sociosanitaris. 
També exigirem a la CSMS un pla que planifiqui a 
llarg termini les jubilacions i substitucions de metges 
i infermeres dels equipaments sanitaris públics de 
Lloret de Mar, sol·licitarem el coneixement del 
volum real de les llistes d'espera en tota la cadena 
hospitalària (no es acceptable que una visita al 
metge de capçalera tingui una llarga espera de cita 
prèvia) i reivindicarem la priorització de mesures 
d’impacte per a la reducció d’aquestes llistes 
d'espera, especialment en els departaments més 
crítics. 
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DINAMITZACIÓ ECONÒMICA I 
OCUPACIÓ 

 
 

La necessitat de la diversificació econòmica 
 

Més progrés Lloret de Mar ha elaborat un Pla per a 
la Diversificació Econòmica i Empresarial comptant 
amb el potencial de la recerca, la 
transferència de coneixement i la 
innovació del sector públic i privat, 
potenciant la formació acadèmica i 
curricular dels nostres joves 
enfocant-la especialment cap als 
diferents camps amb més futur per a 
ells, respectant els nostres valors com 
a poble i conservant i protegint i 
revaloritzant el nostre immens 
reservori d’actius de tipus ambiental i 
paisatgístic. 
Un Pla que ha d'atraure moltes 
empreses no només de serveis 
relacionats amb el turisme, i que 
permeti també captar talent a més de 
permetre que el que ja tenim al 
nostre municipi trobi vies per 
prosperar sense tenir que marxar. En 
resum, es tracta d’un projecte 
ambiciós que ha de marcar les 
polítiques de caràcter econòmic al 
nostre municipi. 
Dins dels reptes que hem de treballar 
com a ciutat, hem d’assolir una serie 
de punts clau. En primer lloc, com ja 
s’ha comentat en algun moment cal u 
estudi del padró de Lloret de Mar, 
actualitzar el sociograma de Lloret de 
Mar, i incorporant als residents no empadronats, 
amb coneixement dels seus estudis, la seva 
competència laboral encara que no sigui acadèmica 
i la seva ocupació, encara que sigui eventual. 
Un cop pres el contacte amb la realitat, es podran 
prendre les mesures escaients per diversificar 
l’economia lloretenca i atraure noves inversions 
diferents de la del sector serveis. Si es procedeix 
correctament, això causarà que l’estacionalitat de 
l’economia de Lloret no sigui tan accentuada als 

mesos d’estiu. 
També acceptem el que tenim i coneixem, sens 
dubte es fa necessari enfortir el sector turístic 
afegint coneixement i eixamplar la base sobre la que 
treballem amb altres productes turístics 
compatibles amb els mesos naturals de sol i platja. 
En tot el procés, tan en la diversificació com en la 
consolidació de les activitats econòmiques existents 
s’ha d’apostar per la millora del nivell formatiu dels 

residents, des de nous programes i 
tallers, així com d’àmbit acadèmic 
formal, fen de Lloret una Ciutat 
Educativa. 
Per arribar a aquests objectius, 
s’englobarien sectors de 
diferenciació, segons els camps a 
reforçar, les inversions a fer des de 
l’administració, la col·laboració 
publicoprivada i laboratoris 
d’observació socioeconòmics, els 
programes d’ocupació, l’ampliació 
del rendiment del sòl industrial i 
l’enfortiment de l’economia 
turística, del comerç, dels serveis i la 
construcció, l’especialització 
econòmica i la incursió de Lloret de 
Mar dins del camp del coneixement. 
Es pot argumentar llargament, però 
el primer que hem de fer des de 
l’Ajuntament és canviar la 
denominació de la regidoria de 
Promoció Econòmica i l’actual sentit 
que es dona al terme pel de 
Promoció Econòmica i Ocupació, 
donant així el significat més 
productiu que ha de tenir aquesta 
regidoria. 
 

Ecosistema local d’innovació obert 
 
Pretenem desenvolupar l'ecosistema local 
d'innovació, promoure la seva obertura, més enllà 
dels seus límits físics, amb l'objectiu de dinamitzar 
l'avanç de la societat de Lloret de Mar, a tots els 
nivells, cap a la Societat del Coneixement. 
Al mateix temps, configurar el  Laboratori d’Idees 
del Coneixement,  que vetlli per la consolidació de 
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la Societat del Coneixement i per l'obertura de 
l'ecosistema a la societat, liderant un full de ruta  
per convertir el municipi de Lloret de Mar en una 
veritable Societat del Coneixement i la Tecnologia. 
En la recerca d’opcions, no ens volem limitat als 
arguments de sempre, pel que es procurarà la 
participació dels agents clau de la regió en el Think-
Tank. 
 
 
Hub-Lab Turístic de Lloret de Mar 
 
L’adaptació d’un edifici tecnològic permetrà la 
modernització d'espais de treball per tenir entorns 
més col·laboratius i que facilitin la connexió entre 
les empreses de serveis, les persones 
emprenedores de l'àmbit turístic i tecnològic i el 
propi govern. Desitgem posicionar a Lloret de Mar 
al primer ordre dins de Catalunya amb el 
coneixement i la innovació en l’àmbit turístic. 
Però volem promoure la connexió en un sentit més 
ampli i fomentar el sorgiment de les noves idees 
gràcies a la facilitació d'espais oberts i dinàmics, no 
només en l'àmbit físic del Hub-Lab, sinó també, 
obrint el camp d'actuació cap a la ciutat i els 
polígons industrials. Necessitem espais per a la 
connexió innovadora. 
S’ha de desplegar una directiva d'actuacions que 
intensifiquin de forma rellevant l'activitat del 
coneixement al municipi, treballant estretament 
amb els agents clau de la innovació, promovent el 
desenvolupament de tecnologies facilitadores 
essencials, creant sinergies per a la valoració de 
projectes, donant suport a iniciatives estratègiques 
de l'àmbit de la Societat Coneixement i posicionant 
a Lloret de Mar gràcies a esdeveniments de 
rellevància. 
 
Economia digital i creativa 
 
Creiem en la potenciació de la creació i 
desenvolupament d'empreses creatives i digitals 
juntament amb el desplegament d'actuacions per a 
la seva dinamització al centre de la ciutat. També en 
l’impuls al desenvolupament de noves empreses 
vinculades amb les tecnologies digitals (Fabricació 
3D, IOT, etc.), el foment de la hibridació d'aquestes 
amb els sectors tradicionals per a la diversificació i 
la millora competitiva i la creació i promoció d'un 

espai col·laboratiu i de cocreació social. 
L’objectiu de fons es la creació d'un viver 
d'empreses creatives connectat amb la resta de 
l’activitat empresarial, inclosa la indústria, 
multisectorial i flexible, que posi a disposició dels 
projectes espais comuns polivalents. En aquest 
marc de referencia també s’han de dissenyar espais 
de promoció de la creativitat analògica, com la 
música i les arts escèniques, per posar un parell 
d’exemples, fomentant la interrelació amb els 
negocis tradicionals i la materialització de potencials 
sinergies. 
Una prioritat estratègica serà dissenyar una Editora 
de Projectes que pugui dirigir una mentoria experta 
per a les empreses emergents de cara al 
desenvolupament del seu model de negoci, sempre 
pensant en obtenir empreses solvents, generadores 
d'autèntic valor afegit i amb les màximes garanties 
de futur possible. 
Sabem que sovint es necessari consolidar el capital 
llavor i el capital risc com a mesures clau per a 
l’impuls de les start-ups i la seva supervivència, per 
això estem estudiant noves fórmules d'incentius per 
a emprenedors autònoms, micro-pimes i mitjanes 
empreses innovadores i de base tecnològica. 
 
Reactivació de l’ocupació de qualitat a Lloret de 
Mar 
 
Els objectius per a una ocupació de qualitat a Lloret 
de Mar han de respondre a les  finalitats de 
promoure un model de desenvolupament 
socioeconòmic que serveixi com a vector de 
reequilibri territorial en termes de benestar en 
facilitar l’accés al mercat de treball, combatent les 
desigualtats i lluitant contra la desmesurada 
precarietat laboral que afecta a una immensa 
majoria de lloretencs. 
L’Estratègia per l'ocupació que plantegem situa la 
lluita contra l’atur com una prioritat i proposa un 
canvi en la governança i unes noves línies de treball, 
on s’incorpora la perspectiva de concebre 
l’Ajuntament de Lloret de Mar com a agent 
econòmic de primer ordre, amb impacte 
determinant a la ciutat en la promoció de 
l'ocupació, enlloc de ser un mer gestor 
administratiu, un generador de continguts buits i un 
voraç recaptador de tributs com es ara. 
En aquest sentit, i com comentem en seccions 
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anteriors, l’Ajuntament de Lloret de Mar pren la 
responsabilitat de dinamitzar i ampliar els 
programes, recursos i actuacions dirigits a la millora 
de l’ocupabilitat de les persones, l'orientació 
laboral, la formació i la intermediació per a la 
contractació en empreses. 
Cal destacar el replantejament en l’orientació i 
direcció dels diferents programes, recursos i 
actuacions als col·lectius més vulnerables i en risc 
d’exclusió social. El plantejament subsidiari que 
sembla dominar el pensament polític de molts 
partits no es suficient. L’Estratègia per l’Ocupació a 
Lloret de Mar situarà com a prioritària l’atenció i el 
foment de l’ocupació; amb especial atenció en les 
dones, els joves, les persones majors de 45 anys, 
aquells qui per circumstàncies es troben en situació 
d’atur de llarga durada, les persones migrades amb 
especial atenció a l’emergència social que ens 
trobem amb els refugiats per la guerra Rússia-
Ucraïna, les persones amb complexitats funcionals, 
i les persones amb baixa ocupabilitat i qualificació. 
 
Observatori socioeconòmic local 
 
Ja hem dit que resulta imprescindible procedir al 
seguiment de les principals variables 
socioeconòmiques que configuren el mercat de 
treball local: atur, ocupació, migracions, 
contractacions, afiliacions, societats mercantils i 
llicències d'activitat econòmica. El que no hem dit, 
es que la diagnosi de la situació a Lloret s’ha de 
mantenir en el temps 
Amb l’establiment d’un òrgan consultiu com aquest, 
es pretén tenir un coneixement el més ampli 
possible del mercat de treball local i del seu teixit 
empresarial, oferint de forma oberta aquest 
coneixement i treballant en xarxa per millorar el 
funcionament del sistema de formació, en general, i 
d'un altre tipus de serveis en particular. 
També pretén tenir coneixement continuu sobre 
l’estat l'execució de les diferents actuacions que 
integren el present pla, assegurant el seguiment i 
l’avaluació de la informació i propiciant la presa de 
decisions posterior. 
Des de l’observatori es procedirà a la realització de 
mineria de dades i a la confecció d'estudis anuals de 
les ocupacions més demandades per les empreses 
en diferents escales geogràfiques. Ens interessa 
especialment adquirir informació d'aquelles 

ocupacions més demandades i amb poca oferta de 
professionals. També serà necessària d'identificació 
de les ocupacions amb excés d'oferta de 
professionals al nostre entorn, les que generen poc 
poder adquisitiu en relació a l’esforç que 
requereixen i les que generen risc o baixos nivells de 
satisfacció laboral i en conseqüència moltes baixes i 
accidents. En definitiva, volem copsar aquelles 
designacions laborals que  podrien ser susceptibles 
de requalificació professional. 
Però fugim de les teories de classes del segle passat, 
els integrants de la nostra formació entenem que 
l'economia es una xarxa d’interaccions i també ens 
preocupem de les empreses i els emprenedors. Aquí 
ens interessarà la realització d'un estudi cada dos 
anys en relació amb l'estat del teixit empresarial del 
municipi i a les seves demandes reals de mà d’obra, 
formació i altres serveis de suport, tant públics com 
privats. 
Els resultats de la gestió es mesuraran en un estudi 
de tots els programes desenvolupats per la regidoria 
per a conèixer l'impacte dels mateixos en termes 
d'inserció laboral, solvència de les empreses o de 
millora de l'ocupabilitat de les persones. La inserció 
laboral s'estudiarà al cap de 6 mesos i a l'any de la 
finalització dels programes. La direcció de l’estudi es 
mantindrà oberta i incorporarà les propostes de 
millora de les persones beneficiàries i dels agents 
econòmics implicats. Les conclusions i tota la 
informació generada, es difondran per internet i en 
formats de dades obertes. 
 
El sector terciari 
 
El comerç, especialment el de proximitat, vertebra 
bona part del moviment diari de la majoria de 
ciutadans. Cal un diagnòstic de la situació comercial 
actual per saber com garantir la supervivència de 
certs tipus de comerços que generen teixit social, 
com enfortir-los i dinamitzar-los i com evitar que 
desapareguin per la pressió dels preus dels lloguers 
o la expansió d’activitats de poc valor afegit 
destinades a un model de turista no massa 
interessant. Apostem també per una revisió de 
l'accessibilitat de tots els comerços, per un pla 
contra els comerços buits i per una modernització 
d'un sector que, més que competir, ha de ser 
col·laboratiu. 
Cal fer un diagnòstic de la situació comercial actual, 
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que superi la mala qualitat de l’actual pla d’espais 
comercials i que ajudi a dibuixar les línies d'actuació 
futures. En el nou diagnòstic es prestarà atenció 
completa a tot el terme municipal, atenent els 
requisits de serveis i comerç de les urbanitzacions o 
els barris perifèrics. Sens dubte en el nou POUM es 
replantejarà l’actual model d’ocupació de sol 
industrial per grans hipermercats, i si la quantitat 
d’aquests centres que tenim està aportant valor o 
per contra es un símptoma que s’ha d’esmenar. 
També cal aportar solucions 
concretes per les galeries comercials 
en decadència i abandó, per exemple 
el Centre Comercial Caravel·la, el 
Centre Modern, la galeria de Vall de 
Venècia o el propi Mercat Municipal. 
Volem optimitzar els espais 
disponibles, així que si cal, es 
facilitarà la reformulació des de zero 
dels usos i els formats. 
En aquesta direcció volem enfortir el 
comerç i serveis locals per assegurar 
l'oferta de serveis que demanden els 
clients, tant de la ciutat, com els que 
podem atraure. Es imprescindible 
garantir un mínim de comerços de 
serveis bàsics específics (forn, 
quiosc, queviures, perruqueria ... ) a 
cada barri. Tampoc oblidem el que 
hem perdut, i hem d’impulsar la 
creació de nous comerços que  més 
enllà del servei bàsic aportin valor 
diferencial, tant necessaris en alguns 
sectors, a partir d'un 
acompanyament per part de 
l’Ajuntament. Podem ajudar en la 
confecció d’estudis de mercat i un 
seguiment del pla d'empresa. Ens 
preocupa l’estabilització del teixit 
comercial, i pensem que ens pot ajudar col·laborar 
amb la Cambra de Comerç de Girona per donar 
resposta a la formació del sector comercial, per 
continuar millorant la qualitat i ajudar-los en el seu 
creixement. 
Aquí cal apuntar que la principal artèria comercial 
de Lloret no passa pel seu millor moment, sabem 
que cal afavorir la implantació d’activitats 
alternatives a les actuals, massa orientades al 
turista, per tal de dinamitzar l’eix comercial St Pere, 

Vila i Venècia. 
Serà un esforç constant l’estudiar de prop, porta a 
porta, la mobilitat i accessibilitat a les zones 
comercials: aparcament, disponibilitat a peu, 
accessos als barris, direcció dels carrers, zones de 
vianants ... tot per promoure el treball cooperatiu 
entre comerç i empreses de la nostra ciutat, 
enfortint la xarxa econòmica de la ciutat. 
 
Bars i Restauració 

 
Lloret pateix una proliferació 
d’establiments de menjar ràpid per a 
turistes de baix poder adquisitiu 
completament clònics i sense cap 
valor afegit. Amb comptades 
excepcions positives, en restauració 
estem en retroalimentació negativa. 
La caiguda només es pot superar amb 
un gran impuls o energia. Volem que 
Lloret ofereixi serveis de restauració 
saludables, oberts la major part de 
l’any i sobre tot variats. També 
intentarem saber que va ser del 
memoràndum que es va encarregar a 
la fundació Alícia ja fa uns anys, que 
ens devia costar uns bons diners i del 
qual mai més no es va tornar a parlar. 
Sabem que no podem imposar usos i 
costums, pel que volem promoure un 
procés de desenvolupament en una 
altra direcció del sector de la 
restauració que compti per suposat 
amb la participació de diferents 
actors econòmics i socials de la 
ciutat; tant els propis prestadors de 
serveis, els propietaris dels locals, 
com els usuaris. 
També volem arribar a un acord 

entre els bars i restaurants, el sector d'oci i els 
principals aparcaments per a oferir temps gratuït 
amb l'ús a establiments adherits. 
Pel que fa a la qüestió normativa, estudiarem amb 
interès els permisos per l'ocupació de la via pública 
de les terrasses dels Bars i Restaurants i el permisos 
d'activitats de música en viu en establiments. La 
revisió contemplarà tots els aspectes; des dels 
carrers autoritzats, la proporcionalitat de les taxes 
amb l’activitat econòmica real generada, els horaris 
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de recollida de mobiliari, el descans dels veïns, el 
flux de vianants, el civisme o la seguretat. Desitgem 
assolir un ampli consens ciutadà i polític en aquest 
tema. 
 
Mercats 
 
S’ha de replantejar seriosament que cal fer amb el 
mercat municipal, si realment es necessari en el seu 
plantejament clàssic o es pot optar per models de 
gestió alternatius. Per exemple, a França existeix un 
sistema d’adjudicació que garanteix als productors 
agraris eco fins a 50km una parada al mercat a preu 
públic. 
També pensem que convé una dinamització dels 
mercats municipals exteriors per tal que donin el 
servei que els clients demanen d'acord amb els nous 
hàbits de consum i de vida familiar. Per millorar 
l’oferta de producte de proximitat, també volem 
entomar un nou projecte de Mercat Setmanal a 
Fenals, restringit a productes d’alimentació, 
combinant-lo amb el mercat setmanal ja existent. 
En aquest nou mercat es podran establir criteris 
d’adjudicació de plaça com els descrits en el 
paràgraf anterior i sense vulnerar drets adquirits. 
 
Associacions de comerciants i prestadors de 
serveis 
 
Donada la situació actual, la cooperació es fa 
imprescindible. Cal promoure la creació de noves 
associacions i gremis de prestadors de serveis, si 
s'escau per sectors o barris, i la seva bona 
coordinació. L’Ajuntament ha de vetllar perquè no 
falti l'ajut per dinamitzar a les associacions que 
actualment treballen pel comerç i facilitar espais i 
recursos perquè es generin processos participatius. 
El punt de trobada ha de ser una taula 
d'associacions i gremis de tots els sectors, que 
treballi coordinada amb la regidoria de manera 
permanent. 
Desitgem motivar la responsabilitat social dels 
comerços, bars, restaurants, pubs i sales de festes, 
pel que es crearà un segell de responsabilitat social, 
ambiental i de bon govern per als establiments que 
tinguin pràctiques positives. Es bonificarà a través 
dels impostos per activitat que son de competència 
municipal aquells comerços que contractin 
persones amb dificultats per a la seva inserció. 

Però a part del compromís social, volem premiar als 
comerços innovadors, autosuficients, sostenibles, 
solidaris amb distincions que no seran buides, ja que 
duran associades bonificacions de tipus fiscal. 
 
Plans d’ocupació municipals 
 
A partir de la selecció d'ocupacions més 
demandades pels diferents sectors professionals, es 
dissenyaran anualment els projectes específics per 
al desenvolupament d'aquests perfils en 
col·laboració amb l'estructura municipal i/o en 
conveni amb entitats locals sense ànim de lucre. Les 
contractacions s'enfocaran cap a les activitats amb 
major potencial de desenvolupament en cada 
sector (rehabilitació d'edificis, eficiència energètica, 
medi ambient, etc.) 
Per garantir la substantivitat i especificitat de les 
obres a executar per aquest col·lectiu, s'anticiparan, 
per a la seva aprovació, els projectes objecte del Pla, 
especificant les actuacions a desenvolupar, requisits 
de personal i el nivell d'inversió necessari per a la 
seva execució. La durada d'aquests contractes 
quedarà vinculada a la durada de l'obra o servei. 
En el cas que la durada de les obres o serveis fossin 
inferiors a un any, es recorrerà a borses d'ocupació 
de forma que els/les treballadors/es conservaran el 
seu dret a ser cridats de nou per a un contracte 
posterior (sempre dins el pla d'ocupació de cada 
convocatòria) de manera que se'ls permeti assolir 
l'esmentat període d'un any, mantenint l'ordre de 
crida fins que es produeixi aquesta circumstància i 
perdrà el dret en el moment que entra en vigor la 
borsa del pla d'ocupació de l'anualitat següent. 
El Pla abastarà els diferents col·lectius amb 
dificultats d'accés al mercat, tractant de garantir 
totes les franges d'edat i prestant especial atenció a 
totes les persones amb les quals es treballa des de 
l'àmbit dels serveis socials municipals, perfils per als 
quals hi haurà una reserva de places en cada edició. 
 
Pla d’ocupació de col·laboració público-privada 
 
Però no parlem només de mecanismes que es 
podrien anomenar subsidiaris o gestionats amb 
diner públic. Per dinamitzar l'economia de Lloret de 
Mar cal fer una crida a les empreses. Per  a afavorir 
la integració de persones desocupades en el mercat 
laboral obert, es por actuar mitjançant un programa 
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de col·laboració público-privada que interaccioni 
amb els mecanisme de la contractació directa. 
Les accions programades estaran orientades a 
l'especialització en noves tècniques i procediments, 
intentant requalificar i actualitzar les competències 
de les persones en els diferents perfils 
professionals. 
El programa es desenvoluparà en col·laboració amb 
associacions empresarials que presentaran les seves 
iniciatives a l'Ajuntament, proposant l'ocupació o 
ocupacions, el nombre de persones participants, la 
formació que s’ha d’impartir i les empreses que 
s’oferiran per contractar a les persones 
treballadores durant almenys un any després de la 
realització de la corresponent formació. 
Una Comissió de Seguiment i Avaluació del present 
Pla estudiarà cada proposta concreta, analitzarà la 
seva idoneïtat i, en cas d'aprovar-la, s'encarregarà, 
en col·laboració amb l'associació empresarial, de la 
selecció de les persones beneficiàries. A més, 
supervisarà la formació impartida i el correcte 
desenvolupament de l'experiència laboral d'acord 
amb la formació rebuda. Així mateix, la comissió 
realitzarà l'avaluació final del projecte i analitzarà 
l'impacte de la mateixa en termes d'inserció laboral 
per tal de corregir deficiències que pugin sorgir. Les 
entitats empresarials s'encarregaran de la 
impartició de la formació i supervisaran la correcta 
contractació de les persones beneficiàries per les 
empreses. 
La formació podrà desenvolupar-se amb caràcter 
previ o durant l'execució del contracte, i la càrrega 
horària oscil·larà entre les 50 i les 200 hores lectives. 
Un cop superat el període formatiu, com ja s’ha dit 
es procedirà a la contractació per part de les 
empreses identificades en la proposta de 
l'associació empresarial de les persones 
beneficiàries, assumint des de l'Ajuntament el 70% 
de la totalitat dels costos salarials per una 
contractació d'un any , havent d'assumir cada 
empresa el 30% restant. 
 
Suport i foment de l'emprenedoria i dels projectes 
d'autoocupació. 
 
Tenim un compromís clar en la promoció del 
desenvolupament de projectes col·laboratius entre 
empreses i/o persones emprenedores, per que 
entenem que els autònoms son uns dels grans 

motors d’aquest país i es troben en molts casos en 
inferioritat de drets i condicions vers d’altres 
tipologies laborals més protegides per l’estat del 
benestar. Les competències municipals son 
limitades, però això no ens aturarà en la 
incentivació de les iniciatives empresarials 
generadores d’ocupació. 
En primer lloc volem facilitat l’accés als 
professionals en actiu a projectes de formació 
continuada, així com informació administrativa, 
accés a subvencions sense oblidar l’assessorament 
empresarial directe. Cal garantir el 
desenvolupament de projectes empresarials 
d'àmbit transversal relacionats amb la promoció de 
la igualtat d'oportunitats, la prevenció de riscos 
laborals, la sostenibilitat ambiental, entre d'altres. 
Crearem una finestra única de suport a l'autònom, 
de la mateixa manera que volem fer-ho per a ajudar 
als qui necessitin ajuts i subvencions. La formació 
que s’haurà d’impartir als treballadors públics està 
en la mateixa línia, així que esperem generar 
sinergies positives entre un camp i l’altre. 
En quant a l’impacte material directe, volem establir 
un pla de suport al lloguer, molt relacionat amb la 
gestió dels espais buits que hi ha a Lloret; i també 
obrir espais coworking en equipaments municipals, 
sempre estipulats a preu públic, per tal de rebaixar 
les tensions especulatives a que s’enfronta el 
mercat immobiliari privat. Un autònom que 
necessita un espai físic per iniciar una activitat (que 
pot ser de qualsevol tipus taller, oficina, servei, etc.) 
a vegades no té la liquiditat suficient per afrontar 
fer-ho a Lloret i fuig cap a d’altres mercats més 
amables. 
 
Millora i optimització del sector de la construcció 
 
Contribuir a la revitalització del sector de la 
construcció a través d'un model sostenible, 
competitiu i eficaç que promogui rehabilitació, 
regeneració i renovació urbanes d'acord amb les 
exigències econòmiques, mediambientals, 
energètiques i socials. Alguns hem treballat a l’obra, 
i sabem que més enllà de la retòrica també es 
necessari garantir que els actuals magatzems i 
centres logístics destinats a la construcció 
gaudeixen d'accessos segurs per a vehicles pesants. 
Seguint els plantejaments circulars tant en boga a 
l’actualitat, el sector de la construcció també es 
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podria beneficiar d’un programa de reciclatge total 
d’àrids, pedres i runa en el marc de l’abocador 
municipal, que convenientment processats es 
poden tornar a fer servir com a materials 
d’ompliment sostenible en certes aplicacions (per 
exemple com a graves per condicionar camins 
forestals). 
 
 
 
 
 
Locals i espais buits 
 
Cap projecte tindrà èxit si no pressionem per 
aprofitar els locals tancats o infrautilitzats de la 
ciutat. Redefinir usos i penalitzar fiscalment locals 
que estiguin sense utilitzar durant un temps 
determinat. 
Es penalitzarà als arrendadors que a causa d'una 
pujada de preu del lloguer superior al 10%, facin que 
el llogater abandoni el local i aquest estigui buit més 
de 2 mesos. Com a continuació de la proposta 
anterior, es crearà una borsa municipal de locals 
tant públics com privats amb un lloguer accessible, 
bonificat els primers mesos i amb garanties de 
cobrament per als llogaters privats per tal 
d'incentivar la creació d'activitat econòmica a la 
ciutat. 
Establirem un pla d’usos permesos molt més precís, 
aprofitant la revisió del Pla General Urbanístic. 
L’inventari que s’annexarà al POUM ha d’incloure 
una delimitació realista dels carrers principals amb 
capacitat comercial, i aquí no es permetran els usos 
marginals als baixos. S’establiran com a zones 
d'interès comercial els carrers AMB locals aptes per 
l’emprenedoria i amb capacitat autèntica, no 
carrers SENSE locals o amb portes del darrere que 
no interessen a ningú. 
Coneixem les dinàmiques de punt crític, i això ens 
ensenya que s’han de crear zones d’alta densitat 
d’activitat que atreguin els potencials 
clients/usuaris o ningú voldrà obrir res. Establirem 
criteris de  compenetració entre les iniciatives 
d’emprenedoria per coordinar l’inici d’activitats. 
Però no impulsarem qualsevol tipus de negoci; cal 
limitar l’obertura de noves instal·lacions d’activitat 
extremadament orientada al turista, estacionals i 
d’escàs valor afegit com la venda d’alcohol 

industrial, el menjar ràpid o la venda de souvenirs 
repetitius de producció en massa. Ja sabeu quins 
son aquells articles que es promocionen sense cap 
relació amb Lloret, Catalunya o Espanya i sense cap 
interès ni qualitat. 
Ens pot ajudar la constitució d'una borsa 
immobiliària municipal de locals, a cost de lloguer 
taxat, i repartits per zones estratègiques, per a nous 
emprenedors i/o nous projectes comercials 
innovadors. Valorant sempre quin tipus de comerç 
seria més necessari en cada zona. Lògicament, 
l’Ajuntament haurà de vetllar per la tipologia 
d'establiment nou que s’obri, no només per les 
gestions burocràtiques o la extracció d’impostos. 
 
Industria, telecomunicacions i logística 
 
S’avançarà en projectes en l'àmbit del transport que 
millorin la competitivitat i la sostenibilitat del 
sector, per exemple, s’han de considerar les 
iniciatives d'obertura de nous mercats, la venda i 
distribució de material que prové de serveis online. 
Però la gestió ha de ser moderna, així que 
facilitarem eines per a la implantació de sistemes 
intel·ligents d'informació i gestió del transport, així 
com projectes de promoció de la seguretat en el 
transport, entre d'altres. 
Aquí s’hi inclou un pla per a aconseguir el 
compromís dels operadors i instal·ladors (locals i 
d'àmbit estatal) per a garantir una cobertura de 
fibra òptica superior al 95%. L'objectiu és tenir tota 
la ciutat, amb el permís dels punts més remots del 
municipi, amb accés a aquesta tecnologia fent 
especial èmfasi en els polígons industrials ja 
existents i una previsió técnica pels espais pendents 
d’executar que resten descrits al POUM. 
Millorar l'oferta i la gestió urbanística de sol públic i 
privat permetrà atraure noves empreses. Fugirem 
de plantejaments obsolets i adequarem el pla 
general urbanístic a les necessitats actuals del 
mercat per que volem atraure grans empreses 
logístiques, energètiques i de serveis, i no tenir la 
meitat dels espais industrials i grans locals de Lloret 
que encara son oberts envaïts per hipermercats 
descompte. 
La directiva es prendre decisions que millorin la 
competitivitat del sector, no generar activitat a 
qualsevol cost. Busquem molt especialment 
propostes relacionades amb la indústria 4.0 i la 
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implantació de procediments tecnològics eficients; i 
en general totes aquelles que assegurin una 
viabilitat a llarg termini, una explotació dels espais 
no estacional i una creació de llocs de treball de 
bona qualitat. 
Ja hem deixat ben clar que apostem per la 
innovació, és a dir, empreses generadores de 
producte propi. 
No abandonarem el contacte amb el present i 
sabem que hem de continuar apostant i 
promocionant els negocis industrials amb 
implantació consolidada, tant dels negocis ben 
establerts a la ciutat com d'aquells més incipients 
però amb un fort creixement en els darrers anys i un 
potencial de futur prometedor en la direcció que 
més ens inspira: alimentació, salut, creativitat i 
disseny, sostenibilitat, economia circular, generació 
de continguts digitals o economia social. 
Ens han fet alguns comentaris i veiem viable 
promocionar les estratègies de retail organitzat, 
estratègies transversals aplicables a diferents 
negocis, però sobre tot al de I ‘alimentació i al de la 
moda. També incentivar models de negoci amb 
producció local i manufactura sempre que sigui 
possible, ja que aquesta tipologia d'empreses creen 
un efecte arrossegament al llarg de la cadena de 
valor. 
Hem de preveure les necessitats de 
desenvolupament de les empreses existents, i saber 
que pot fer l’Ajuntament per facilitar els processos 
d’actualització. Per potenciar les dinàmiques de 
sinergia de les xarxes empresarials ens reunirem 
amb el sector, exposarem propostes generades a 
l'estranger i estudiarem el desenvolupament 
d'espais industrials diferents a «el polígon» clàssic 
que ofereixin oficines, serveis i espais 
d’experimentació empresarial per a emprenedors i 
negocis més creatius o d'aplicacions TIC. També 
esperem l’ajuda dels industrials per definir una 
estratègia d'atracció i retenció del «saber fer» per 
tal d'oferir a les empreses de la ciutat tots aquells 
perfils professionals que necessiten per dur a terme 
la seva activitat. 
En definitiva, s’ha de crear una política activa 
d'atracció d'inversions (i de retenció) enfocada a 
empreses de producte propi. Per a dur-la a terme de 
forma exitosa és imprescindible la coordinació entre 
el sector públic i diferents agents privats claus per a 
definir objectius i vincular-se a prestadors de serveis 

(com per exemple lnvest in Catalonia) per poder 
executar accions comercials concretes. 
Per sobre de tot cal insistir que promovem una 
indústria més sostenible i innovadora, a través de la 
utilització intensiva de la tecnologia, les noves 
tècniques de fabricació digital, l'acceleració de 
projectes innovadors industrials i la consolidació del 
teixit empresarial industrial, aprofitant la 
potencialitat de les activitats dels sectors 
d’especialització verda (referència a medi ambient) 
i blava (referència al mar). 
Volem garantir que totes les àrees industrials de la 
ciutat puguin comptar amb un centre de serveis 
empresarials, en aquest sentit habilitarem un 
Centre de Serveis a on es prestaran serveis 
d'assessorament i formació en matèria de fabricació 
digital (indústria 4.0), utilització de tecnologies 
informàtiques (Centre SAT), disseny industrial 
incorporant l'ecodisseny i l'ecoinnovació. Com ja 
comentem en d’altres ubicacions del document, es 
fomentarà, així mateix el coworking industrial i es 
col·laborarà en aquest marc amb el moviment 
maker existent a la població. 
Finalment, volem acompanyar als comerços a 
participar en la venda online des d'una plataforma 
marketplace únicament amb comerços lloretencs, 
catalans o de proximitat (ja hi ha opcions al mercat, 
no cal que inventem res). En aquest aspecte podem 
desenvolupar un projecte de Comerç Ciutadà 
Electrònic, per donar opció al petit comerç a tenir 
més visibilitat a les xarxes i estar més a prop dels 
clients que trien comprar a través del canal online 
però al comerç local. 
 
Sectors d’especialització: economia verda i 
economia blava 
 
Creiem en l'economia blava i el coneixement i les 
industries del mar, per això volem col·laborar amb 
el CEAB (Centre d’Estudis Avançats de Blanes) en la 
realització d'estudis i projectes d'investigació i 
innovadors sobre activitats econòmiques 
relacionades amb l'àmbit marí (energies renovables 
marines, el sector agroalimentari de la mar, esports 
marins, nous materials, farmacologia marina etc.) 
Per fer-ho es discutirà amb els experts i es realitzarà 
un estudi previ per al disseny d'espais d'interrelació 
entre empreses, persones emprenedores, centres 
de recerca o entitats formatives. Desenvoluparem 
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una estratègia inicial que permeti la promoció 
òptima d'aquest sector econòmic que té una 
potencialitat creixent i important i que ha de 
comptar amb els recursos idonis i amb el traçat 
consensuat d'un full de ruta a seguir. 
Tampoc oblidem l’altre vessant, l’economia verda. 
Més enllà de la gestió rural tradicional 
desenvoluparem una estratègia integral que 
permeti la promoció òptima d’aquest sector 
econòmic que hauria de tenir una potencialitat 
creixent i rellevant al municipi. Això passa per 
l’impuls al desenvolupament i implantació de 
negocis relatives a l'economia verda com les 
energies renovables, l'eficiència energètica, el medi 
ambient, la sostenibilitat, l'alimentació saludable, 
bio productes derivats de la gestió de residus, gestió 
de l'aigua, mobilitat sostenible, turisme eco-
saludable, alimentació saludable, sector 
agroalimentari, vida activa, esports de natura, 
comerç de proximitat, etc. 
Apunts de fiscalitat 
 
La nostra política tributària es basarà en la 
ponderació, la progressivitat i en la justícia fiscal. 
Treballarem per unes finances municipals justes, 
sòlides, rigoroses i transparents. Potenciarem la 
col·laboració Interadministrativa per perseguir el 
frau fiscal i laboral i establir un sistema de taxes 
progressives basat en el nivell REAL de renda allà on 
tinguem competències per fer-ho. Ampliarem les 
bonificacions fiscals i els règims de demora 
consensuats i no sancionables als emprenedors, 
comerciants i a les famílies més necessitades. 
Per començar proposem bonificacions de fins al 
50% per inici d'activitat en l’IAE i per un període de 
fins a 5 anys + 2 anys d'exempció si l'empresa encara 
no presenta beneficis. Eliminarem gradualment 
l'ajuda en funció dels beneficis obtinguts. També 
veiem amb bons ulls bonificacions del 50% de l'IAE 
durant un màxim de 5 anys per contractacions de 
tipus no estacional, que tinguin en compte la 
igualtat de gènere, la contractació de persones amb 
limitacions funcionals, persones de més de 45 anys 
i/o aturats de llarga durada. La bonificació es 
modificaria per trams en funció del volum de 
persones que se'n beneficiïn. 
Les activitats de futur han de rebre suport, així que 
també es podran atorgar bonificacions per 
preservació del medi ambient o per adaptació 

accessos a persones de mobilitat reduïda. La 
reducció haurà de ser justa i proporcional a les 
quantitats invertides en aquestes partides per evitar 
la picaresca. 
Però no ens deixarem enganyar pels més vius, 
potenciarem les inspeccions per evitar el frau fiscal 
en l'IAE i revisarem la concessió de bonificacions i 
exempcions cada any per detectar possibles usos 
fraudulents, reclamar devolucions i establir 
sancions administratives. 
També revisarem fraus en les bonificacions per inici 
d'activitat. Hi ha molts negocis que canvien de nom, 
de carrer o de titular cada any per constar com a 
nova activitat (inclosos hotels...). Això es un frau de 
llei. Si es mantenen els usos, no es nova activitat. 
També hi ha un important bossa de frau fiscal en 
negocis grans que consten com empreses separades 
o subcontractes per no tenir alliberats sindicals etc. 
Si en les nostres auditories detectem 
comportaments estranys, reportarem aquestes 
irregularitats a l’autoritat competent. 
 
En un poble com Lloret, l’IBI (impost sobre els béns 
immobles) es el principal instrument de recaptació 
fiscal en volum i en importància, però ha de deixar 
de ser només una eina recaptatòria freda i 
implacable per a convertir-se a més en un veritable 
element de gestió i equilibri social. 
Aquí s’estudiarà la viabilitat d’establir coeficients 
progressius al gravamen del l’IBI (coeficient de 
competència municipal) en funció de la valoració 
real de l'immoble establerta per l’ultima operació 
de transmissió patrimonial associada, distingint el 
tipus d'activitat de l'immoble (tipus més alt a 
immobles que no son primera residència), o 
l’agitació especulativa del mercat (immobles que 
canvien de titularitat molt ràpidament). 
Però no volem escanyar fiscalment a la gent que es 
trobi amb situacions sobrevingudes, per tant 
s’establiran bonificacions  en l’IBI a famílies 
empadronades en primera residència en situació 
d'atur de llarga durada o amb prestacions promitg 
inferiors al salari mínim. Arribat el cas, el 
procediment de recaptació executiva conferirà 
alternatives toves a les famílies vulnerables que no 
impliquin la intervenció executiva de llurs immobles 
per la via directa. En aquest sentit estudiarem la 
viabilitat legal d’establir sistemes de compromís 
social pels casos límit per a pagar els impostos amb 
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treball comunitari o d’altres supòsits voluntaris. 
Ens sembla viable establir una bonificació al IBI 
directa i progressiva als majors de 85 anys, fins a la 
gratuïtat absoluta del tribut als 90, pel domicili 
habitual dels avis que passen els seus últims anys a 
Lloret, ja ho facin al seu domicili trobant-se bé o 
estiguin delicats de salut i hagin estat derivats a una 
residència del poble. Estadísticament es demostra 
que no li costaria gaire a l’ajuntament i seria tot un 
reconeixement als més venerables. 
A més la reducció fiscal ajudarà als hereus quan els 
avis faltin (d’un a cinc anys, de forma progressiva i 
sempre contemplant la capacitat econòmica del 
contribuent), per facilitar la transmissió patrimonial 
i minorar la pressió fiscal de l’acceptació d'herència, 
que a Catalunya es desproporcionada en molts 
casos. Ajudarem a que els lloretencs continuïn sent-
ho, i no que hagin de vendre llurs immobles amb 
pressa només per poder pagar uns impostos 
abusius. 
També bonificarem temporalment l’IBI de les 
edificacions que implementin millores amb la 
màxima qualificació energètica (aïllaments, 
energies renovables, materials) s’hagin sotmès a 
una reforma estructural important i en tot cas que 
es destinin immediatament a algun ús ja sigui 
residencial o activitat econòmica diferent de la 
venda (no es bonificarà fiscalment la reforma amb 
propòsits especuladors). 
Ja hem dit que no acceptem l’especulació 
immobiliària en cap de les seves formes; s’imposarà 
recàrrec del 50% de la quota de l’IBI a aquelles 
habitatges que romanguin buides per més d'un any, 
que pertanyin a grans tenidors o bancs o amb 
lloguers abusius. 
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TURISME 

 
 

Posicionament territorial 
 
Creiem en el concepte Lloret de Mar com a centre 
d'innovació turística de Catalunya. El nostre poble te 
capacitat suficient per generar espais per a la 
competitivitat i la innovació i de 
suport al teixit productiu, la xarxa de 
recerca, l'organització de la mobilitat, 
les infraestructures o d'aspectes tan 
importants com les polítiques 
ambientals i la gestió responsable 
dels espais forestals o la costa amb 
finalitats turístiques. 
Es imprescindible tenir identitat 
pròpia a fires internacionals i no anar 
sota el paraigua de Catalunya turisme 
o d’altres marques que no ens 
representen, per tal de guanyar 
visibilitat internacionalment. Podem 
donar un gir cap a la promoció 
experiencial de la ciutat. Necessitem 
potenciar l'excel·lència de 
l’experiència Lloret de Mar en totes 
les direccions realistes: 
gastronòmica, modernista, d’oci 
nocturn, esportiu, cultural, d'esport o 
fins i tot del sol i la platja de tota la 
vida que es el que va fer rics a molts 
dels nostres avis. 
I es que no es per dir-ho ni per quedar 
bé, però tenim algunes de les millors 
platges del món. 
 
Publicitat de consum intern 
 
Es revisarà l’actual criteri publicitari en anglès per 
adaptar-lo a la realitat lingüística dels nostres 
visitants. També es revisaran els formats i si certes 
informacions resulta productiu donar-les al carrer o 
es tracta d’una despesa inútil que podríem 
gestionar, per exemple, a través de l’aplicació de 
l’Ajuntament. 
 
 

Projecció turística de la ciutat 
 
Lloret de Mar és, i ha de seguir essent, un atractiu 
turístic complementari a la proximitat de Girona i 
Barcelona, la Costa Brava i les seves platges. Encara 
que se’ns ha menystingut els últims anys, som la 
segona ciutat de Catalunya en projecció 
internacional i ho hem de fer valer. El que no 
acceptem es que ens assignin etiquetes denigrants 
o perdre identitat pròpia i acabar essent mers 
dispensadors de llits per a visitants que realitzen 

totes les seves activitats i despeses 
fora del poble, o el que es pitjor: ni 
tan sols surten dels hotels. 
Com ja hem dit, Lloret de Mar ha 
d'enfortir la seva identitat i posar de 
manifest la seva actual participació 
en xarxes internacionals (Eurocities, 
Unesco, CGLU). En aquest sentit s’ha 
de valorar el servei municipal de 
relacions internacionals dotant-lo 
amb més recursos i vincular-lo 
directament a l'àrea d'Alcaldia. 
Una tasca prioritària haurà de ser 
cercar les diferents oportunitats que 
puguin sorgir tanta Europa com a la 
resta del món, tant en captació de 
fons europeus com en participació 
en xarxes d'incidència tècnica i 
política. També s’ha de replantejar 
sincerament el rol que pren la 
delegació institucional a FITUR o 
d’altres esdeveniments del ram. 
I no oblidem que s’han de reforçar i 
redissenyar tots els materials 
divulgatius sota una uniformitat de 
marca «Lloret de Mar», fomentant 
el treball en xarxa amb referents 
professionals a escala internacional. 

 
Revisar i regular la situació dels habitatges turístics 
 
Les llicencies haurien de ser accessibles a tothom 
que compleixi els requisits. L’actual cupó tancat per 
sectors es injust i arbitrari, beneficiant de forma 
descarada a aquells «ben informats» que van 
acaparar autoritzacions abans que es limitessin. 
Però aquest plantejament obert no es una carta 
blanca ni una invitació a la llei de la jungla, les 
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condicions d'atorgament haurien de ser molt més 
estrictes en alguns casos; s’han de reduir 
aforaments (no es normal que s’autoritzin grups de 
vint o més persones en unifamiliars, per grans que 
siguin), protegir completament certes tipologies 
constructives vers la implantació d’HUTS per evitar 
la gentrificació de l’habitatge residencial de gamma 
mitja o la competència deslleial als hotels (per 
exemple, els blocs de pisos en zones sense impacte 
turístic) i tipificar regles molt més estrictes que 
condueixin a la pèrdua de la llicència en cas de 
comportament incívic dels llogaters així com 
mecanismes que impedeixin l’acaparament de 
permisos per part de grans tenidors, grups 
immobiliaris o especuladors. 
També s’han d’instaurar instruments tributaris 
especials per garantir que aquest benefici 
excepcional que produeixen certes tipologies d’usos 
turístics no queda només en mans privades i implica 
un augment sensible de recursos públics, amb 
justícia social i corresponsabilitat fiscal d’acord amb 
la capacitat econòmica del contribuent. Aquests 
recursos extra que generi l’explotació dels HUTS, es 
poden destinar a un fons d’inversió finalista destinat 
a projectes d’habitatge social. 
A urbanitzacions que es van construir fa més de 50 
anys i estan caient en decadència per l’envelliment 
i mort de la seva població original (hi ha una pila de 
cases precioses en mal estat, i no ho sembla), un 
impuls d’aquest tipus seria molt útil. Aquest 
immobles son molt cars de sustentar amb correcte 
ornament, manteniment i salubritat, sabem ben bé 
que a vegades per les circumstàncies la persona que 
hi viu o en té la propietat, no es rica precisament. 
 
Sol i Platja 
 
Cal diagnosticar l’estat de manteniment dels 
accessos a l’aigua i camins de ronda que condueixen 
a les platges més especials de Lloret, molt 
especialment la Cala Gran, Cala Tortuga, Cala d’en 
Simon, Cala Trons o Cala Morisca. Pel que fa aquesta 
última, cal gestionar amb rigor l’executivitat de 
l’aplicació de les sentencies judicials que obliguen a 
certs particulars a desdir-se de l’apropiació d’espais 
i respectar la reculada i l’accés de vianants. 
També cal dur a terme mesures urgents per a la 
rehabilitació del banc de sorra de Cala Gran i Cala 
Trons, que es pot documentar com han desaparegut 

lentament en els últims anys. També volem estudiar 
arguments històrics i tècnics que permetin discutir 
amb la direcció general de costes la rehabilitació de 
bancs de sorra a freus i racons que es van degradar 
fa molts més anys i que segons testimonis de 
pescadors i gent gran, havien estat platges 
antigament; com per exemple la Cala d’en Simon, el 
Freu d’en Xifre o la Cala Tortuga. 
Tant des del punt de vista de la conservació, del 
turisme o de l’esport, volem garantir la confecció 
d’una proposta tècnica solvent (la nostra font 
d’inspiració es el sistema de demarcació en aigües 
obertes de les Illes Medes) pel que fa a l’abalisat 
permanent de les platges principals de Lloret, així 
podrem garantir la seguretat del bany i controlar les 
activitats d’embarcacions de pesca que durant 
l’hivern sovint es troben arrossegant xarxa massa a 
prop del banc de sorra. Aquesta es una reivindicació 
ciutadana de la que ens volem fer especial ressò en 
aquest programa. 
També relacionat amb les platges principals, cal 
gestionar la qualitat del fons i l’acumulació de 
residus que no suren associats a l’activitat turística. 
Agilitzarem la col·laboració amb els clubs de busseig 
de Lloret per facilitar campanyes per la recollida i 
eliminació responsable d’artefactes que no 
s’haurien de trobar pel fons marí. 
S’efectuarà una revisió completa de l'emissari de la 
depuradora, per verificar que no existeixen 
trencaments o corrosió per on puguin escapar les 
aigües reciclades. 
 
Turisme alternatiu 
 
El turisme evoluciona de forma natural més enllà del 
model clàssic d’atenció en hotels, hi ha gent que 
busca d’altres experiències quan viatja que no son 
tancar-se en un edifici ple de diversions fantàstiques 
durant una setmana. Lloret ha de prestar atenció a 
aquests nous models de visitant itinerant i habilitar 
un espai agradable per a autocaravanes amb els 
serveis necessaris per a la seva estada (recollida 
d'aigua residual i negre, abastiment d'aigua potable, 
vigilància, enllumenat, accés a serveis). 
L’impuls per aquest projecte por sorgir tant de la 
iniciativa pública com la privada, el facilitarem en 
tots els casos. 
Les persones amb singularitat funcional, cada cop es 
senten més empoderades i hàbils per viatjar, 
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situació que celebrem i ens alegra. Des de l’oficina 
de turisme de Lloret de Mar s’haurà d’elaborar i 
repartir informació minuciosa sobre turisme per a 
persones amb peculiaritats funcionals, indicant 
l'oferta accessible i adaptada que proposem a Lloret 
de Mar. També s’haurà d’obrir un registre de 
suggeriments per que aquestes persones ens 
puguin donar indicacions sobre quines serien les 
polítiques més raonables a seguir en aquest sentit. 
 
Pla d’acció turística de Lloret de Mar 
 
Revisarem els actuals plans estratègics i 
dissenyarem una directiva nova per  a avançar en 
l'especialització turística relacionada amb el mar, la 
natura, l'esport, la salut, la sostenibilitat i el 
coneixement. Com ja hem dit cal modernitzar un Pla 
Estratègic obsolet, aquest instrument ha de ser viu i 
en contínua actualització per poder afectar els 
sectors actuals o futurs. 
Volem un reposicionament realista de Lloret de Mar 
en l'àmbit turístic, a escala nacional i internacional, 
amb una oferta de serveis i productes turístics, 
diversificada, consensuada amb el sector i 
aprofitant totes les potencialitats actuals. Cal deixar 
de raonar sota la lògica de producte i posicionar-se 
com una ciutat on sobre tot es molt agradable viure, 
i per tant, que aquests visitants que avui son turistes 
puguin convertir-se en el futur en potencials 
emprenedors de la ciutat. Per a això desplegarà una 
línia específica de captació d'aquest tipus de perfil 
de visitants oferint productes turístics especialitzats 
(ciutat del coneixement, creativa, digital i 
col·laborativa). 
Resulta imprescindible acompanyar el 
desplegament de l'estratègia turística amb un 
sector empresarial turístic modernitzat i competitiu. 
S’haurà d’augmentar anualment la xarxa 
d'empreses del municipi amb activitat en l’àmbit del 
turisme que comptin amb el Compromís de Qualitat 
Turística. 
També cal incidir en la renovació del parc hoteler, 
però no parlem només de rentats de cara, s’ha 
d’avançar en possibilitats trencadores com la 
reconversió integral de l’esperit de les plantes 
hoteleres que vam heretat de la dècada dels 70 del 
segle passat vers un model molt menys massificat i 
amb molt més valor afegit que fugi de 
plantejaments depredadors pel conjunt de 

l'economia local com poden ser per exemple els lots 
de «tot inclòs», la saturació d’aforaments o els 
establiments hotelers amb entreteniments 
permanents (i tot sovint, clònics) on el client gairebé 
no surt de l’edifici durant la seva estada. 
En tot cas, formalitzem el nostre compromís amb 
l’activitat hotelera diferencial; aquella que fa 
propostes autènticament úniques als seus clients 
allunyades del «retalla-enganxa» en els models 
d’explotació, i com que no renunciem a generar la 
millor oferta hotelera del mercat, també donarem 
suport als esquemes d’alta excel·lència, atenció 
personalitzada al client o gran luxe que es puguin 
presentar. 
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ESPORT 
 
 
L'esport a la ciutat 
 
Entenem l'esport com una via per fer ciutat, per 
guanyar en salut, per fer comunitat i per incloure 
tothom. Cal donar suport a l'esport professional i a 
les disciplines més visibles, però també als esports 
minoritaris i al món amateur. 
Per començar volem crear  l'Institut 
de l’Esport, un consell esportiu 
d’àmbit local amb representació 
municipal i d'entitats i clubs de la 
ciutat. 
Només amb un bon intercanvi 
d’informació amb els que coneixen 
la pràctica esportiva de primera mà, 
es podrà fer una anàlisi  realista de 
la viabilitat de planificar una ciutat 
esportiva municipal totalment 
integrada; amb un pavelló d'alta 
capacitat, espais polivalents coberts 
i descoberts, un centre de formació, 
recursos d'hostaleria adaptats a les 
necessitats dels esportistes, un 
centre d'alt rendiment per a 
determinades disciplines i un centre 
mèdic de medicina esportiva. 
L’argument anterior ens condueix 
naturalment a la necessitat 
d’efectuar una diagnosi seriosa de la 
viabilitat i estat de manteniment 
dels equipaments actuals, l'ús que 
se’n fa i la disponibilitat d’activitat 
que requereixen les diferents 
entitats que se'n beneficien. 

 
Fer més accessible l'ús dels equipaments esportius 
per a la pràctica esportiva 
 
Es imprescindible l’establiment de criteris 
concursals molt més transparents per als clubs que 
exploten els equipaments municipals en hores de 
màxima afluència, on es valorin no només criteris 
econòmics com en una licitació clàssica, si no de 
rendiments i el potencial impacte: per exemple, 
participants per m2, hores d’entrenaments totals 

proporcionades hores*persones, funció social, 
generació d'excel·lència esportiva, promoció de 
l’esport femení i valor afegit. 
A l’hora d’establir criteris de concessió d’activitats 
especialment a clubs que venen de fora a fer 
estades puntuals, també s’ha de valorar el 
deteriorament de l’equipament per l’activitat, la 
necessitat de personal en torns extra, si l’activitat 
necessita un ús intensiu d’energia, si es genera 
rendiment econòmic, si l’activitat genera 

rendiments nets pel poble etc. 
En tot cas, en la gestió dels 
equipaments esportius, s’ha de donar 
prioritat als drets dels clubs locals que 
treballen durant tot l’any, vers 
hipotètics rendiments econòmics 
espuris que ens puguin proporcionar 
les propostes de curta durada 
generades a l’exterior. 
 
Esport femení 
 
Desitgem potenciar les entitats que 
impulsen l'esport femení, molt 
concretament aquelles especialitats 
en les quals les noies es senten molt a 
gust i on gracies a això, destaquen 
molt especialment (esports de 
precisió, lleugeresa o agilitat, per 
exemple). I no ho diem només per 
afegir-nos al clixé feminista com fan 
molts, creiem sincerament que 
aquestes activitats esportives 
generen possibilitats de generar 
renom i excel·lència tant pel nostre 
poble com per les joves que les 
practiquen. En concret s’ha de 
protegir el patinatge artístic, la 
gimnàstica i recuperar l’equip de 

natació sincronitzada que va començar a entrenar a 
la piscina de Lloret amb molt d'èxit. 
Ja a nivell administratiu, cal potenciar la integració i 
participació de la dona en el sistema esportiu en els 
diferents àmbits (dirigent, gestora, entrenadora) 
mitjançant accions i campanyes específiques. 
Es igualment interessant realitzar campanyes de 
promoció de la pràctica de l'esport federat de les 
dones, també en aquells esports tradicionalment 
masculins (esports de força, impacte o potència, per 
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exemple) però en els quals les dones s’han 
començat a instal·lar amb molt d’esforç. A l’hora 
d’atorgar autoritzacions en l'ús dels espais públics, 
tindrem molt en compte la demanda que asseguri 
una correcta representació de l’esport femení o 
com a mínim es garanteixi la concurrència 
d’equipacions mixtes en els entrenaments. Ens 
agraden especialment els grups d’entrenament 
mixtos, on l’esport es practica de forma igualitària 
sense cap criteri de segregació per motius de 
gènere. 
 
Esports competitius minoritaris 
 
En la diversitat es troba la riquesa, per tant ens 
proposem ampliar els espais per a la pràctica 
d'esports considerats minoritaris i visibilitzar 
esports amb poca afluència de practicants per a 
incrementar-ne la practica (es pot fer en espais amb 
poc ús en places o parcs, per exemple). No volem fer 
males inversions, per tant cal un procés de 
participació ciutadana i un anàlisi de mercat per al 
diagnòstic de la demanda. 
En tot cas, ja hem rebut diverses peticions en una 
direcció concreta i ens plantegem la definició en el 
nou POUM d’un espai apte i segur per al tir esportiu 
en diverses modalitats; per exemple s’hi podria 
observar el tir amb arc, plat, alta precisió, armes 
històriques o recorreguts de tir. Encara que els 
criteris d’us no serien homologables al present (avui 
en dia cal prestar més atenció a la gestió de residus 
de projectils, la seguretat, el soroll, etc.), recordem 
molt bé com Lloret ja tenia un equipament 
d’aquestes característiques i que a més era molt 
popular, però amb els anys com tantes altres coses 
en aquest poble, no va rebre cap tipus de suport 
municipal i la instal·lació va caure en l’oblit. 
 
Esport escolar 
 
S’establira una línia de col·laboració entre tots els 
cossos directius dels centre educatius del poble en 
el marc d’un Consell Esportiu Escolar. Volem dotar 
l'òrgan de la capacitat de gestionar directament i 
coordinar amb personal propi (professors, 
monitors) l'ús puntual dels espais públics per a la 
pràctica esportiva, (sempre parlem en horari 
escolar, ja que no sol haver-hi tanta afluència de 
clubs). Això ajudaria a diversificar l’oferta formativa 

de les classes d’esport que es duen a terme a les 
escoles. 
El consell esportiu escolar haurà d’analitzar les 
causes de l'abandonament esportiu a secundària i 
establir propostes correctores. També podrà 
col·laborar amb els clubs amb presència fixa al 
nostre poble, per la concessió de classes de 
promoció magistrals on els alumnes rebin una 
introducció tan teòrica com pràctica a les diferents 
disciplines que tenen ben al seu abast. Desitgem 
que els nens i joves tastin tot el que l’univers 
esportiu del nostre poble els pot oferir per fer-los 
gaudir de l’activitat física. 
 
Esport lliure 
 
Al nostre poble, hi ha molt marge per augmentar els 
espais habilitats per a la pràctica d'esports urbans, 
de lliure concurrència, tant pel gust dels residents 
com pel dels visitants. Promourem l'ús d'espais 
naturals en la realització d'activitats dirigides o 
lliures adreçades al conjunt de la població. En 
primer lloc creiem que s’ha de facilitar tot el 
procediment administratiu a les entitats que 
realitzen activitats a l’aire lliure, simplificant els 
tràmits, agilitzant les autoritzacions i unificant 
conceptes, requisits i taxes. 
En segon lloc, la gestió de l’esport ha de deixar de 
ser mercantilista i hem de pensar en ajudar a gaudir 
a aquells que realitzen activitats pel seu compte; 
pensem entre molts d’altres en els aficionats a la 
cal·listènia i el culturisme, al yoga, al patinatge, al 
córrer fora de pista, a la bicicleta de carretera o de 
muntanya, a l’excursionisme i el bivac, a la natació 
en aigües obertes i el busseig, al rem i el kayak. 
Sabem que alguns d’aquests esportistes estan 
organitzats en associacions, d’altres no. Cada 
activitat té plantejaments i necessitats molt 
diferents, raó per la qual ens empararem en la 
participació ciutadana i en l’enquesta directa als qui 
realitzen aquestes activitats per fer-hi front amb 
visió realista i oferir les solucions més oportunes. 
 
Esport inclusiu 
 
Estudiarem la viabilitat d’adaptar la piscina 
municipal perquè persones amb diversitat funcional 
puguin gaudir del servei en igualtat de condicions i 
oferirem formació al professionals del centre sobre 
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com tractar les diferents discapacitats. Si cal, 
s’ajustaran plantilles. 
Però volem impulsar més iniciatives d'esport 
inclusiu com per exemple proporcionar o crear 
espais propis per a grups de lleure amb persones 
amb discapacitat intel·lectual, fomentant l'ús 
d'espais a escoles i centres cívics de forma regular, 
ampliar edats i durada dels campus d'estiu per a 
persones amb aquestes situacions o garantir 
monitors de suport perquè nens i nenes amb 
discapacitat puguin participar en activitats de lleure 
inclusives en centres d'esplai i oci ordinaris. 
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CULTURA, ESPECTACLES, OCI I 
ACTIVITATS 

 

 
Gestió cultural 

 
Lloret es immens en activitats i equipaments, per 
tant considerem convenient que s’estableixi un 
equip permanent de gestió cultural 
amb una participació política 
compromesa, amb la contribució 
imprescindible dels treballadors 
públics que ja han demostrat 
expertesa en aquest àmbit, i també 
de les empreses que creen 
continguts i de les entitats locals que 
molts cops gestionen els 
esdeveniments sense ànim de lucre i 
amb recursos propis. La gestió 
cultural requereix d’una mirada 
àmplia i un coneixement 
multidisciplinar (teatre, cine, arts 
plàstiques, esdeveniments, gestió 
bibliotecària, etc.) per això ens 
volem assegurar un marc correcte de 
coordinació per rebre la 
col·laboració de tots els agents 
implicats. 
L’equip de gestió cultural es cuidarà 
també de la confecció del calendari 
d’activitats i la redacció multilingüe 
de material de difusió. La projecció 
d’informació ha d’anar dirigida a tots 
els sectors socials amb els recursos 
de comunicació adequats, per tal 
d'obtenir la màxima participació per 
les activitats culturals. 
Per a garantir un bon treball i una diagnosi 
permanent, l’equip de gestió cultural professional i 
la pròpia regidoria de Cultura s’hauran de mantenir 
en contacte directe amb els creadors de continguts 
culturals o artístics. Tot plegat es podrà articular en 
el marc d’un consell per la cultura. 
 
Arrels i cultura 
 
Lloret de Mar sempre ha estat ciutat  de tradició, 

amb costums ben particulars que no es troben a 
gaires llocs més, i ho ha de continuar essent. 
Facilitarem l’activitat especialment a aquelles 
expressions culturals que son genuïnes i úniques de 
Lloret, i les entitats que les conserven i les 
promocionen. Ajudarem amb molt d’afecte aquelles 
associacions històriques que no tenen un relleu 
generacional clar, i posarem mitjans per a que 
puguin transmetre el seu gran amor pel poble i la 
seva experiència a la següent generació. 
Promourem l'aprenentatge entre els joves de 

professions artesanals ancestrals en 
risc de desaparició que puguin 
quedar a Lloret, mitjançant la 
formació reglada si existeix i si no, el 
contacte directe amb els mestres de 
l’activitat. 
Pel que fa a grups nouvinguts, volem 
crear un espai batucada i djembe 
amb criteris tradicionals africans als 
jardins de Can Saragossa, pensant en 
la dinamització cultural del parc de 
Can Saragossa i l’esbarjo de 
l’important comunitat gambiana i 
senegalesa que viu al barri. 
 
Biblioteconomia i serveis d’estudi 
 
Revisarem els actuals criteris 
d’inventari de la Biblioteca 
Municipal. Creiem en l'economia 
circular, així que la biblioteca 
acceptarà especialment donacions i 
rescatarà amb molt interès fonts de 
coneixement immanents i universals 
com els llibres tècnics i d’estudi, i la 
seva admissió al fons estarà 
condicionada pel criteris de 
coneixedors de les diferents matèries 
i en l’opinió universitària, no per la 

mera decisió d’un funcionari municipal. S’estudiarà 
la possibilitat d’incrementar generosament la 
capacitat de llibres afegint una lleixa més a tots els 
estants on sigui possible la modificació. 
La biblioteca no ha de ser només un punt 
d’entreteniment i tranquil·litat, convé racionalitzar 
els horaris d’obertura mantenint-la oberta al 
migdia, distribuir millor els torns i festius per 
adaptar-los a les necessitats dels estudiants tant 



 

73 

escolars com de grau superior, agilitzar la gestió dels 
espais objecte de cessió mitjançant un tràmit més 
àgil i en resum reformular la direcció que 
actualment porta l’equipament. 
Segons les opcions laborals i la disposició que mostri 
el personal existent, es plantejarà la possibilitat 
d’obrir la biblioteca més hores però només amb 
servei de consergeria i seguretat, mantenint la 
jornada de gestió bibliotecària amb els torns 
actuals. 
Independentment dels nostres plans per la 
biblioteca, desitgem proporcionar 
una gran aula d'estudi nocturn 
temporal en algun equipament 
rellevant de Lloret de Mar, limitat en 
època d'exàmens, i pensant en 
aquells que no gaudeixen de la 
tranquil·litat o la infraestructura 
suficient als seus domicilis per poder 
treballar durant les nits. 
 
Informàtica 
 
Revisarem a fons la qualitat del 
servei informàtic prestat per 
l’Ajuntament, tant pel que fa al 
terminals interns com els accessibles 
a les persones, amb especial atenció 
als de la biblioteca que funcionen de 
forma deficitària des de fa anys. 
També supervisarem el programari 
disponible a cada ordinador tant per 
l'ús públic com per la gestió interna. 
Avançarem sempre en un model de 
software lliure que permeti reduir 
costos exorbitant en llicències, 
contractes i subscripcions i al mateix 
temps optimitzar la seguretat 
informàtica de la nostra xarxa. 
Es capacitarà el personal 
administratiu en l’ús a nivell usuari de les eines de 
programari de codi obert en el marc de les seves 
competències, i per resoldre tots els problemes amb 
eficàcia, s’exigirà acreditació d’aquest coneixement 
bàsic en les convocatòries de tècnics de 
manteniment informàtic, ja sigui en plaça o per 
licitació per a la prestació puntual del servei. 
També s’auditarà la qualitat de les xarxes de 
distribució de connectivitat que l’Ajuntament 

proporciona, la seva cobertura, el seu ample de 
banda, el seu impacte i la seva discrecionalitat. Es 
revisaran els criteris de contractació i ubicació dels 
punts d’accés Wi-Fi un cop diagnosticades les 
discrepàncies. 
De nou per a la comoditat dels usuaris i en els qui 
fan servir el nostre material informàtic per fer 
recerca complexa, tràmits online o treballs, es 
repensarà l’actual sistema de torns d’una hora amb 
reinici forçós del sistema, canvi de terminal i 
destrucció de l’activitat per facilitar que els 

ordinadors de la biblioteca es puguin 
fer servir les hores d’us públic que 
atorga l’Ajuntament de forma 
contínua, si fa falta. 
Ampliarem el nombre d’hores d’us 
per persona i el nombre de terminals, 
en funció de la capacitat dels 
equipaments i les necessitats reals. 
En els equipaments que ho permetin, 
cercarem models de gestió de 
terminal més eficients com la 
computació distribuïda, que faci 
innecessari tenir molts equips 
individuals de baixa potència i al 
mateix temps augmentar la capacitat 
de punts d’accés disponibles. 
 
¿La digitalització a l'abast de 
tothom? 
 
Està clar que l'avenç tecnològic i 
l'accés cada cop major a les noves 
tecnologies han suposat un salt en 
l'evolució de la societat. Això no 
obstant, també ens han compromès 
a noves formes de relacionar-se i, per 
tant, de gestionar noves situacions i 
conflictes. 
La digitalització i la creixent 

universalització dels processos de gestió en dades, 
alhora, comprometen a l'administració a fer-ne un 
bon ús i gestionar-les per a la millora de les 
condicions de vida de les persones i no el contrari. 
En cap cas la conversió digital de certs aspectes de 
la vida pública s’ha de convertir en un nou factor de 
discriminació i exclusió. 
La millora de la xarxa informàtica ens pot permetre 
formar a la ciutadania en les tecnologies emergents 
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i crear programes des del sector públic per a lluitar 
contra la bretxa digital; per exemple en seguretat 
digital, programari lliure i privacitat. 
S’ha de garantir també una gestió responsable i 
eficient de les dades de la ciutat i de les ciutadanes 
i ciutadans. Per exemple, por ser convenient unificar 
els sistemes informàtics que s'usen a la xarxa de 
serveis socials per a detectar, analitzar i avaluar les 
necessitats de les usuàries i usuaris atesos. També 
s’ha de vetllar per la seguretat d’aquestes dades, 
garantir el dret d’oposició, rectificació o eliminació 
amb un clic. 
 
 
 
Fires i parades 
 
El nou equip de gestió cultural no es cuidarà només 
dels equipaments permanents, també dirigirà 
directament l’organització de les fires més 
importants i que actualment es cedeixen a 
empreses privades. Fent-ho, podrem establir nous 
criteris de qualitat i distribució d’inventaris, garantia 
de benestar animal, innovació, preu dels serveis 
prestats o valor afegit; així com establir un criteri 
impositiu més motivador per als paradistes, artistes 
i figurants que venen a amenitzar els nostres 
carrers. Un marc de taxes més raonable, permetrà 
realitzar una proposta més competitiva i generar 
més consum i visitants. 
Visitarem fires que ens cridin l’atenció i convidarem 
els paradistes que més ens agradin a venir a les 
nostres, però sempre es donarà prioritat als 
ciutadans, empreses o entitats del poble en 
l’adjudicació concursal de parades, mantenint això 
si, el compromís amb la millor qualitat i la línia 
conceptual que tingui cada esdeveniment. També 
es revisaran els actuals criteris de distribució de les 
parades i la seva ubicació, per garantir que el flux de 
persones es mou amb una bona recirculació que no 
genera vores o punts freds sense interès. 
Pel que fa al calendari, volem una temporització del 
fenomen firaire divers i distribuït al llarg de tot l’any, 
que no saturi el mercat i resulti rellevant i rendible 
tant pel poble com pels professionals que hi 
participin. 
Com ja hem esmentat, una de les principals tasques 
de l’equip de gestió cultural serà la creació de nous 
esdeveniments per atreure gent d'arreu del 

territori. Però com que també valorem positivament 
la iniciativa privada, sabem que calen campanyes de 
publicitat assequibles per als diferents formats, en 
aquest sentit se’ls facilitarà l’accés a les plataformes 
físiques i digitals de l’ajuntament sota criteris de 
proporcionalitat. 
 
Cultura responsable 
 
Volem discutir amb els agents culturals, la 
possibilitat de crear una companyia de teatre 
inclusiu a la ciutat o també tallers de creació 
artística en diferents disciplines (literatura, 
fotografia, pintura...) per a persones amb 
discapacitat. 
Al mateix temps, ens volem replantejar des de zero 
la conveniència de realitzar esdeveniments amb 
grans focs artificials i explosions i presentar una 
oferta durant l’estiu que ens distingeixi dels pobles 
veïns; tant per motius ambientals (per exemple, la 
dispersió de plàstics), com per motius d’estalvi (les 
arques municipals no estan per «tirar coets»), com 
per garantir la tranquil·litat de les persones amb 
autisme, gent gran i els animals. 
En tot cas, no oblidem que cal verificar que les 
propostes de diversificació en l’espectacle que s’han 
generat els últims anys (art digital, drons etc.) tenen 
un valor afegit per Lloret proporcional al seu cost pel 
contribuent. No ens deixarem prendre el pèl i 
descartarem totes aquelles propostes d’espectacles 
públics que no tinguin un bon retorn, qualitat o 
acceptació o impliquin una despesa de recursos 
públics incongruent. 
 
Equipament multifuncional 
 
Lloret gaudeix de bons equipaments, però el seu us 
de vegades no respon a les necessitats reals dels 
creadors locals o la seva utilització resulta massa 
complexa o cara per imperatius legals o contractes 
existents. Estudiarem els espais públics disponibles 
per a la constitució d’un  o diversos espais culturals 
de caire multifuncional (amb varietat d’aforament 
per a diferents necessitats), a ser possible en un 
format de gestió àgil (amb petició abreujada a la 
regidoria) que permeti l’administració directa dels 
esdeveniments per part dels propis interessats i de 
la forma que els resulti més pràctica. 
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Oferta d'educació en el lleure 
 
Modificarem l’actual carnet pels museus de Lloret 
per convertir-lo en un document d'adhesió per a 
residents a un sistema de bonificacions a diferents 
recursos de proximitat. Aquí per descomptat es 
obligatori arribar a acords amb el teixit empresarial 
i els gestors d’activitats en l’àmbit privat, que son els 
veritables creadors d’impuls. A mesura que la 
iniciativa prengui cos, es crearà una guia online de 
recursos de lleure en diferents àmbits. 
Sense cap tipus de disbauxa pressupostaria, volem 
augmentar la dotació econòmica per a activitats i 
esdeveniments del gust del públic jove a les Festes 
Majors de Lloret de Mar, actualment molt centrades 
en la tradició solemne. En aquest sentit obrirem un 
procés participatiu cada any. També es facilitarà l’ús 
d’espais municipals infrautilitzats per a convertir-los 
en espais artístics o tallers convertibles de lliure 
expressió. S’autoritzarà la modificació de murs i 
tapies amb grafiti lliure de taxes, sempre sota 
determinats criteris de qualitat, amb supervisió 
tècnica i acord amb els propietaris dels immobles. 
 
Disciplines 
 
Dansa. Donarem suport als col·lectius ja existents i 
facilitarem l'ús d’espais per a esdeveniments de 
dansa. El Ball de Plaça es la dansa viva més antiga de 
Catalunya, i vetllarem per que obtingui el 
reconeixement  exterior que es mereix. 
Música. Podem donar accés als Bucs d'assaig a 
aquelles persones que no poden pagar la taxa 
d'utilització actual, fent preus més socials. Amb una 
visió més amplia, es pot reformular l’import de la 
taxa i fer-la més assequible per a qualsevol persona 
en horaris de baixa demanda. També volem estudiar 
la demanda de l’equipament, si existeix algun tipus 
de saturació i si por ser interessant d’habilitar-ne un 
altre. Sabem que els avis gaudeixen especialment de 
la música, per això volem establir un entorn de 
col·laboració amb les residències per oferir sessions 
musicals per part de músics amateurs i professionals 
(quan vinguin a visitar Lloret de Mar). 
Literatura. Apostem per la literatura en forma de 
festival i la creació de tallers d'escriptura. En aquest 
sentit volem potenciar i dignificar els premis literaris 
de la ciutat, amb dotacions, projecció bilingüe tan 
en català com en castellà i en resum magnificar la 

seva capacitat de projecció. També volem facilitat 
als creadors literaris lloretencs que treballen en 
qualsevol llengua oficial a Catalunya la difusió de la 
seva obra, amb suports específics a la creació 
literària com podrien ser petites ajudes per al 
maquetat professional de manuscrits, edició o 
muntatge. Pensant de nou en la gent gran, 
promourem programes de poesia als hospitals i llars 
d'avis. 
Cinema. Volem vincular més estretament el 
Cineclub Adler amb la ciutadania, i volem ressuscitar 
la iniciativa del Festerror, com a espai desenfadat on 
gaudir d’altres tipus de cinema menys seriosos. 
Teatre. Impulsarem un Festival de Teatre Amateur i 
una Associació d'Amics del Teatre que permeti 
accedir a descomptes o a Master Class. Vincularem 
l’activitat del teatre amb la resta d'arts i 
esdeveniments artístics, per a facilitar que s’hi 
duguin a terme tot tipus de representacions 
culturals. Replantejarem l'ús de petits equipaments 
per dur a terme accions teatrals de menor format, a 
preus molt més assequibles. També avaluarem 
l’actual model de gestió, per veure si es pot obrir el 
teatre a un cost molt menor (i per tant, entrada més 
econòmica) en determinades circumstàncies. 
Arts Visuals. Donarem suport als col·lectius que ja 
funcionen a la ciutat, però que necessiten algun 
canvi en la millora estructural. També volem facilitar 
un Mercat d'Art un cop al mes als carrers de 
vianants i places de la ciutat, dirigit al producte de 
creadors acreditats (no volem producte industrial ni 
que això es converteixi en una enèsima fira de 
bijuteria de mala qualitat). S’estudiarà l’habilitació 
de sales d’Exposicions alternatives a les ja existents, 
inclosos formats d’aprofitament híbrid dels espais. 
 
L'art del debat 
 
Dirigirem la iniciativa cultural vers cicles de xerrades 
amb ponents que tractin temes d’actualitat o 
divulgació, a ser possible en formats que permetin 
en algun moment la participació directa del públic. 
Col·laborarem amb les entitats que impulsen 
esdeveniments d’aquest tipus, facilitant-ne la 
difusió i la publicitat als webs municipals i xarxes 
socials a través del nostre aparell de community 
manager. 
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Locals d’oci nocturn 
 
Tenim la disposició d’ajudar a millorar la qualitat de 
servei del sector privat d'oci nocturn, volem 
involucrar als empresaris del sector en la millora 
qualitativa ja que fins hi tot aquest mercat que 
semblava indestructible s’ha contagiat de la caiguda 
d’esperit general que ha envaït el poble. No volem 
veure discoteques abandonades, locals lletjos ni 
antres decadents. Volem una oferta basada en un 
servei excel·lent, segur i correctament dimensionat, 
no enfocat en les aglomeracions ni en la disbauxa 
violenta que crea problemes per a la imatge de 
Lloret de Mar. 
Volem una oferta de festa de primer nivell que sigui 
una oportunitat de remarcar un dels grans atractius 
de la ciutat. Serem actius, valorarem les nostres 
opcions i intermediarem directament amb marques 
d’elit de renom internacional per sondejar el seu 
eventual interès per instal·lar-se a Lloret. 
En el marc de la revisió del POUM, caldrà estudiar 
quins canvis estructurals, urbanístics, i de 
dinamització s'ha de fer, pensant en un projecte de 
futur, de com es vol que sigui la ciutat i l’oci nocturn 
deu anys vista. 
 
Joc i apostes 
 
Atendrem la petició d’afectats per la ludopatia que 
s’han posat en contacte amb la nostra formació i 
estudiem la restricció d'obertura de nous locals 
relacionats amb el joc amb component lucratiu 
(escurabutxaques, pòquer, apostes esportives etc.). 
Respectem els drets adquirits, però tampoc 
renovarem les llicencies existents si cessen activitat. 
El joc i les apostes han proliferat exponencialment 
els últims anys davant la passivitat de la classe 
política, però nosaltres entenem que aquests 
models de negoci promocionen i inciten conductes 
no saludables ja es miri des de la vessant social, 
mental o econòmica. El joc i les apostes no 
constitueixen en cap cas un exemple del model de 
ciutat que desitgem deixar a les generacions 
futures. 
 
 
 
 
 

Reconeixements, símbols i homenatges 
 
Cal reconèixer els prohoms moderns de la cultura 
d’aquest poble. Desitgem realitzar actes 
d’homenatge als noms propis més involucrats en la 
cultura, el coneixement i les arts, per posar uns 
exemples: Jaume Soliguer, Maria Assumpció Comas, 
Dolors Clupés, Darwin Austrich, Joan Domènech... 
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La realització i redacció d’aquest programa ha estat 
possible gràcies a més de 300 hores de Participació 
amb les veïnes i veïns de Lloret de Mar. Hem 
treballat dur per poder estar a prop de la nostra 
gent, i ha sigut molt satisfactori, a més, ha permès 
fer un treball de camp pro positiu molt ampli, 
trobant així en aquest projecte la planificació i la 
projecció de la Transformació i del progrés de Lloret 
de Mar en vint-i-cinc àmbits, alguns transversals, i 
en més de mil tres-centes accions i compromisos de 
Més progrés LLORET DE MAR cap a la ciutadania de 
la Vila. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


